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S seje izvršnega sveta 

O o b č i n a h b o d o 

o d l o č a l i k r a j a n i 

Ker je minister za lokalno 
samoupravo vsem predsedni
kom občinskih skupščin poslal 
predlog zakona o ustanovitvi in 
območjih občin, je izvršni svet 
na seji 28. septembra ponovno 
obravnaval to problematiko. 
V predlogu zakona sta bili za 
območje sedanje kamniške ob
čine predvideni dve občini: 
Kamnik in Tuhinjska dolina. 
V obrazložitvi zakona je bilo 
rečeno, da se s predlagano raz
delitvijo R Slovenije želi doseči 
tako členitev občin, ki bodo ta-

argumentacija Vlade RS za 
ustanovitev občine Tuhinjska 
dolina in ker ta občina ne izpol
njuje kriterijev novega 13. čle
na zakona o lokalni samoupra
vi, je izvršni svet predlagal, naj 
bi Državni zbor ne sprejel 
predloga za ustanovitev občine 
Tuhinjska dolina. 

Po mnenju izvršnega sveta 
bodo odločitve o več občinah 
na območju sedanje občine 
Kamnik lahko sprejemali sami 
krajani v prihodnjih letih, ko 

za redno vzdrževanje stavbe, ki 
jo uporabljajo pašni upravičen
ci za zavetišče živine in za pa
stirsko stanovanje. Če pa bi že
leli spremeniti namembnost 
objekta, bodo najemne pogoje 
uredili z dodatkom k pogodbi. 

Po sklepu izvršnega sveta bo 
v kamniškem občanu in 
v Uradnem listu objavljen javni 
razpis za sofinanciranje ekolo
ško usmerjenih turističnih pro
gramov v občini Kamnik. Po
nudniki bodo morali predstavi-

ko po teritoriju kot po številu 
prebivalcev sposobne prevzeti 
vse funkcije, pomembne za 
uresničevanje interesov lokal
nega prebivalstva in naloge iz 
prenesenega delokroga. F i 
nančne posledice pa bodo zna
ne šele, ko bo izpeljana preo
brazba državne uprave in uve
dena lokalna samouprava. 

Ker ni bila znana strokovna 

bodo bolj razvidni obseg pri
stojnosti, financiranje ter mož
nosti za povezovanje v medob
činske skupnosti. 

Izvršni svet je v imenu obči
ne Kamnik, ki je lastnik Doma 
na Bibi planini, na predlog paš
ne skupnosti Biba planina od
dal objekt v brezplačni najem 
pašni skupnosti za dobo 10 let. 
Pašna skupnost mora poskrbeti 
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S e r v i s - p r o d a j a 

R o v a 3 / a , R a d o m l j e 
tel. prodaja: 727-798 

servis: 727-010 
fax: 727-319 

ti idejno zasnovo programov, 
postopnost njihove izvedbe, 
predvidene učinke in deleže so-
financerjev. 

Z razpisom bodo poiskali tu
di najugodnejšega izvajalca del 
pri obnovi lokalnih cest Smreč
je — Gozd in Kozjak - Črni 
vrh. Za ta namen so že odobre
na republiška sredstva za sofi
nanciranje razvoja demograf
sko ogroženih območij. 

Občina Kamnik si prizadeva 
posodobiti poslovanje svoje 
uprave, zlasti delo glavne pi
sarne, reševanje vlog s strani 
referentov, spremljanje po
stopkov reševanja in podobno. 
Zato je izvršni svet sklenil 
z razpisom zbrati ponudbe za 
nabavo in montažo računalni
ško programske opreme. 

F . S. 

Jesenske koprene nad mekinjskimi polji, ki čakajo na novo pomlad. Naše planine je že pobelil prvi 
sneg. 

Izredna seja občinske skupščine 

V petih enotah 31 občinskih svetnikov 
Občinska skupščina je na 

izredni seji v petek 7. oktobra, 
vodil jo je Maks Lavrinc, udeleži
lo pa se je je 47 delegatov, ime
novala občinsko volilno komisijo 
in sprejela odlok o določitvi volil
nih enot za volitve članov občin
skega sveta občine Kamnik. 

Ko je Dušan Žumer, podpred
sednik izvršnega sveta, obrazložil 
odlok o volilnih enotah, je Pavle 
Ocepek predlagal, naj bi Tunjice 
prestavili v 3. volilno enoto, ki 
obsega komendsko območje, da 
bi ta enota imela 6 mandatov, ne 
pet, kot je bilo predvideno. 
S tem ni soglašal delegat Štele iz 
Tunjic, ki je v imenu krajanov 
Tunjic podprl predlagano uvrsti-

Itev Tunjic v 2. enoto z Godičem, 
'Kamniško Bistrico in drugimi 
KS. 

Marijo Keba je zanimalo, za
kaj so Mekinje uvrščene v volilno 
enoto Godič, Kamniška Bistrica 
itd. Dušan Žumer je pojasnil, da 
bi brez Mekinj ta enota ne imela 
pogojev za pet mandatov, kot jih 
najmanj predpisuje zakon. 

Maks Lavrinc je k Ocepkove-
mu predlogu pripomnil, da se mu 
ne zdi modro širiti komendske 
volilne enote, saj predlagana va
rianta pokriva področje, ki bo 
lahko nekoč samostojna občina. 

Po teh pojasnilih je Ocepek svoj 
predlog umaknil. 

Delegati so nato z dvema vzdr
žanima glasovoma sprejeli odlok 
v besedilu, kot ga je predlagal 
izvršni svet. V 1. volilno enoto 
spadaj«) krajevne skupnosti Mot-
nik, Spitalič, Tuhinj, Šmartno 
v Tuhinju, Vranja peč, Pšajnovi-
ca, Srednja vas. Sela in Nevlje, 
volili pa bodo 6 članov. V 2. 
volilni enoti so Godič, Črna, 
Kamniška Bistrica, Mekinje in 
Tunjice, izvolili pa bodo 6 čla
nov. 3 volilna enota obsega kra
jevne skupnosti Komenda, Mo
ste, Križ in Podgorje, izvolili bo
do S članov. V 4. volilni enoti so 

Duplica, Šmarca in Volčji Potok 
in ima 6 mandatov, v 5. volilni 
enoti so krajevne skupnosti Novi 
trg, Kamnik Center, Perovo in 
Zaprite, izvolili pa bodo 8 članov 
občinskega sveta. 

Občinsko volilno komisijo bo 
vodil Janez Novak, njegova na
mestnica pa je Brigita Markovič. 
Člani komisije so Mojca Koretič, 
Gregor Koncilja in Franc Klob-
čar, njihovi namestniki pa Jože 
Jelen, Majda Kovačič in Ladislav 
Holcar. 

(Zaradi boljšega pregleda vo
lilnih enot na 3. strani objavlja
mo pregledno karto enot) 

F. S. 

Naslednja, 19. Št. kam
niškega občana bo izšla 
v če t r tek , 27. oktobra. 
Prispevke sprejemamo do 
srede, 19. oktobra; ogla
se, zahvale in obvestila pa 
do torka, 25. oktobra. 

Asfaltiranje 
in tlakovanje 

dvorišč, parkir išč, lokalnih cest 
in poti ter strojni izkopi in odvozi 
mater iala. 

Kvalitetno in po ugodnih cenah izvajamo 
vsa zidarska dela - nizke in visoke gradnje. 

S. BOR d.o.o., Kamnik 
tel: 813-870, Rastoder 

E l e k t r o t r g o v i n a 

WAN0X, d.o.o. Kamnik 
Perovo 27 (ob obvoznici) 
tel.: 813-419 fax:813-395 

M e s e c b e l e t e h n i k e : 

- pralni stroj V604 49.250 SIT 
V606 • 56.750 SIT 

- štedilniki 
- hladilniki 
- zamrzovalne skrinje in omare 

Nudimo vam še elektro 
material, svetila, akustiko, 
napeljavo elektro inštalacij. 
Ugodni plačilni pogoji! 
Obiščite nas od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure. 



Iz krajevne skupnosti Vranja Peč 

N o v a a s f a l t n a c e s t a 

Z a krajane Vranje Peči je 
bi l petek, 16. septembra, velik 
praznik. V Vasenem in na Vra 
nji Peči so pripravili prisrčen 
sprejem in pogostitev ob od
prtju in blagoslovitvi odsekov 
cest na relaciji Vaseno-Velika 
Lašna-Vranja Peč-Kamnik. 

V Vasenem je zbrane poz
dravil predsednik gradbenega 
odbora Velika Lasna Alojz 
Marinko. Nizal je podatke o 
prostovoljnem delu in zbra
nem denarju, saj je vsako 
gospodinjstvo prispevalo po 
1.500 D E M . Ke r je teren zelo 
kamnit, so stroške gradnje po
večala tudi minerska dela, kar 
so plačali sami krajani. Z ve
l ikim razumevanjem občine 
Kamnik j im je uspelo dokon
čati I. fazo izgradnje ceste od 

Vasenega do Velike Lasne v 
dolžini 2 km. Čimprej želijo 
asfaltirati cesto od Velike L a 
sne do Vranje Peči in tako 
zagotoviti otrokom prevoz v 
šolo. 

Zbrani so nato pot nadalje
vali do Vranje Peči, kjer je 
bilo uradno odprtje in blago
slovitev vseh asfaltnih odse
kov na omenjeni trasi. 

Predsednik sveta K S V r a 
nja peč Anton Rems je v slav
nostnem govoru izrekel do
brodošlico vsem zbranim in 
se zahvalil vsem, k i so poma
gali pri tako pomembni kra
jevni pridobitvi. Poudaril je 
pomen dobre ceste za razvoj 
vsakega kraja, še posebej hri
bovskega, kot je Vranja Peč, 
saj se bodo le po taki cesti nji
hovi otroci varno vozili v šolo 

Predsednik gradbenega odbora Velika Lasna Alojz Marinko pozdra
vlja prisotne ob odprtju 2 km dolgega asfaltnega odseka ceste Veseno 
- Velika Lasna. 

in j im kasneje, ko odrastejo, 
ne bo težko ostati v teh lepih 
krajih. 

S problemi in težavami med 
gradnjo, pa tudi o vidnih 
uspehih krajanov in občine, 
je zbrane seznanil predse
dnik gradbenega odbora Vra 
nja Peč Peter Volgemut. 

Cesto je predal namenu 
predsednik IS SO Kamnik 
Miha Novak. V svojem nago
voru je izrazil ponos zaradi 
asfaltiranih odsekov te ceste 
v lanskem in letošnjem letu. 
Omenil je tudi lanskoleten 
pričetek gradnje vodovoda na 
tem področju, k i bo letos do
končan. Priznal je, da so tem 
pridnim in poštenim ljudem 
že zdavnaj pripadale takšne 
pridobitve. 

Obljubil je pomoč vseh, ki 
imajo možnost priskočiti na 
kakršenkoli način, da bo celo
tna trasa ceste od Vasenega do 
Kamnika čimprej asfaltirana. 

"Tudi v bodoče naj vas cesta 
ne samo približa dolini, am
pak naj vas zbližuje med se
boj. Vsem pa, k i bodo hodili 
ali vozili po tej cesti, naj bo 
pot varna," je zaključil svoj 
pozdravni govor Miha Novak. 

Prazničnost so dodali slove
snosti učenci OŠ Vranja Peč 
z iskrivim kulturnim progra
mom. 

Krajani Vranje Peči so 
medse povabili tudi svojega 
priljubljenega župnika Šte
fana Steleta, ki je po blagoslo
vitvi rad poklepetal s svojimi 
sokrajani. 

V E R A MEJAČ 

Poleg učencev OŠ Vranja Peč sta nastopila tudi govornika predsednik IS SO Kamnik Mina Novak in 
predsednik KS Vranja Peč Anton Rems. 

Izvršni svet je obravnaval 

S t a r š i v e č z a v r t e c 
O d 1. oktobra dalje bodo 

starši za svoje otroke v ka
mniškem vrtcu plačali za 15% 
višji prispevek kot doslej. 
Tako je sklenil občinski izvr
šni svet na seji 5. oktobra, ko 
je pretresel obrazložitev se
kretariata za družbene dejav-
nosti.Ta je v svoji obrazložitvi 
navedel, da je letos prišlo do 
sprememb pri obračunavanju 
oskrbnin. Osnova za odmero 
je po novem neto osebni do
hodek na družinskega člana 
po napovedi za odmero do
hodnine za preteklo leto. Le 
tos je bila valorizacija plač 
opravljena le enkrat, v maju 
za 10% in sicer na plače iz 
leta 1992, za leto 1993 pa va-

Mednarodni ekološko raziskovalni tabor Bistrica 94 

V p l i v i o d l a g a l i š č a n a o k o l j e 

lorizacije še ni bilo. Najnižji 
prispevek staršev bo po no
vem znašal 5200 tolarjev. 

N a sklepe IS o dodelitvi 
stanovanjskih posojil je se
kretariat za okolje in prostor 
prejel šest ugovorov, od kate
rih se jih večina ni strinjala 
s starostno omejitvijo 37 let, 
le v enem primeru pa je bila 
gradbena dokumentacija ne
popolna. Zato je izvršni svet 
vse ugovore, razen enega, za
vrnil . 

Glede na to, da po prvih 
podatkih nekateri prosilci za 
posojilo niso sklenili pogodb 
v višini odobrenega posojila, 
se zna zgoditi, da bo nekaj 
denarja še ostalo. Če bo teh 
sredstev ostalo kaj več, bo 
izvršni svet ponovil razpis in 
nekoliko dopolnil tudi po
goje za pridobitev posojila. 

Glede na bližajoče se lo
kalne volitve v novih občinah 
je izvršni svet za skupščino 
pripravil osnutek odloka o 
določitvi volilnih enot za vo-

Kot smo že napovedali v 
prejšnji številki, ko smo obja
vi l i nekaj podatkov o ra
ziskavi reke Kamniške B i 
strice, k i so jo opravili ude
leženci mednarodnega eko
loško raziskovalnega tabora 
Bistrica 94, bomo navedli še 
nekaj podatkov iz ankete o 
javnem mnenju glede odla
ganja odpadkov. 

EKOLOŠKO 
RAZISKOVALNI 

TABOR 
"BISTRICA" 

9 4 

Udeleženci tabora so na
mreč 26. avgusta med prebi
valci krajevne skupnosti M o 
ste izvedli anketo o proble
matiki odlaganja odpadkov. 
N a anketo, k i so jo opravili s 
pogovori, je odgovorilo 119 
prebivalcev Most, Žej in Su-
hadol. 

N a prvo vprašanje, k i se je 
nanaša lo na prekladalno po
stajo Suhadole, je kar 38% 
vprašanih odgovorilo, da s 
strani občine in podjetja Pu-
blicus niso dovolj obveščeni 
o njenem delovanju, slaba 

tretjina je o tem obveščena 
le delno, dovolj pa o tem ve 
le desetina vseh vprašanih. 

Dve tretjini anketirancev 
je odgovorilo, da j ih ta po
staja ne moti preveč, ostali pa 
so bi l i mnenja, da je moteča . 

Najbolj mo teč je pojav 
glodalcev (miši in podgan), 
pa tudi dim in smrad. To velja 
zlasti za odlagališču najbližje 
prebivalce. Zanimiv je tudi 
podatek, da kar 71 % vpraša
nih ne zaupa uradnim sporo
čilom glede vrste in količine 
odpadkov. 

Ve l ika večina (91%) M o -
ščanov pravi, da odpadke 
odlagajo vedno v za to pri
pravljene posode oz. na ure
jena odlagališča, hkrati pa 
j ih skoraj 60% pozna v svoji 
okolici vsaj eno divje odla
gališče. Pokazali so tudi v i 
soko pripravljenost (80%) za 
sodelovanje pri čiščenju teh 
odlagališč. M o r d a bi bilo do
bro, če bi tako pripravlje
nost krajevna skupnost izko
ristila. 

Z a višino kazni za nepra
vilno odlaganje odpadkov ne 
ve kar 86% vprašanih. Znaša 
namreč 50.000 SIT. 

N a vprašanje, ali bi pod
prli predlagano širitev depo
nije, je bilo kar 62% kraja
nov proti, le 19% bi to pod
prlo. 

Nekol iko drugačna pa je 
suka, če bi občina dala za ta 
namen določeno odškodn ino 

gotovilo za ekološko neopo
rečnost naprave. V tem pri
meru j ih j e41% pripravljenih 
pristati na povečanje prekla-
dalne postaje odpadkov. 

K e r je bila anketa anoni
mna, izvajalci menijo, da so 
dobil i iskrene in poš tene od
govore. T i pa kažejo najmanj 
na dvoje: 1. da bo potrebno 

ljudi o dogajanjih v zvezi s 
prekladalno postajo in sploh 
o zbiranju odpadkov še bo
lje obveščati , 2. da bodo mo
rali izvajalci storiti vse, da bi 
čimbolj zmanjšali negativne 
vplive prekladanja odpadkov 
in morda tudi bodoče kom-
postarne na okolje. 

<fs) 

Tanja iz Ljubljane, Helena z Irske in Juan Carlos med anketira
njem Moščanov. 

V A B I L O 
P O D J E T N I K O M 
I N O B R T N I K O M 
I z v r š n i sve t o b č i n e K a m n i k z a p o d r o č j e m a l e g a 
g o s p o d a r s t v a 
v a b i p o d j e t n i k e i n o b r t n i k e , ki b i s e ž e l e l i u s p o 
sab l j a t i z a v o d e n j e d r u ž i n s k i h podje t i j , podje t i j 
v ras t i in uva janje k a k o v o s t i v m a l i h pod je t j ih , 
d a se d o 2 5 . o k t o b r a 1994 pr i jav i jo n a O b č i n o 
K a m n i k - p o d r o č j e m a l e g a g o s p o d a r s t v a p r i 
g o s p e D a r i n k i P r e š e r e n , a l i p o te l . 061 /817-278 . 

litve članov občinskega sveta 
občine Kamnik. 

Občinski svet bo štel 31 
članov. Te bodo volilci izvolil i 
v petih volilnih enotah: Osnu
tek volilnih enot je obliko
van tako, da se v vsaki volilni 
enoti na 690 volilcev izvoli 
en član občinskega sveta. V 
1. volilni enoti, k i bo obse
gala vse krajevne skupnosti 
v Tuhinjski dolini in K S Ne-
vlje, naj bi izvolil i 6 članov, 
v 2. enoti (KS Godič , Črna , 
Kamniška Bistrica, Mekinje 
in Tunjice) prav tako 6 čla
nov, v 3. enoti (KS Komenda, 
Križ, Moste in Podgorje) 5 
članov, v 4. enoti (KS Duplica, 
Šmarca in Volčji potok) 6 čla
nov in v 5. voli lni enoti (KS 
Nov i trg, Center, Perovo in 
Zaprice) naj bi voli l i 8 članov 
občinskega sveta. Seveda pa 
bo končno besedo o volilnih 
enotah rekla občinska skup
ščina. 

E S V E T E U 

gg^ P U B U C U S D.0.0. 

P U B L I C U S LJUBLJANA 
obvešča občane, da organiziramo 

JESENSKI ODVOZ 
KOSOVNEGA MATERIALA 
po nas ledn jem razporedu : 

v soboto , 22.10.: K S Komenda , K S Moste (Moste), 
Suhadole 
v ponedeljek, 24. 10j K S Podgorje, K S Moste (Žeje, 
Križ) Š m a r c a 
v torek, 25.10.: K S Kam. Bistrica, K S Stranje, K S 
Godič , Brezje 
v č e t r t e k , 27.10.: K S Mekinje, Oševek , KS Novi trg, 
Perovo 
v soboto , 5. 11j K S Nevlje, Vrhpolje, Markovo, 
Poreber 
v ponedeljek, 7 . 1 1 : K S Tuhinj, K S Š m a r t n o , K S 
Srednja vas 
v č e t r t e k , 10. 11j K S Motnik, K S Špital ič, K S 
Pša jnov ica 
v ponedeljek, 14 .11 : K S Š m a r c a , K S Tunjice, K S 
Zaprice, K S Center 

O b č a n e prosimo, da kosovne odpadke odloži jo na 
pločnik ali ob cesti do 6. ure zjutraj in sicer l o č e n o 
po vrsti odpadkov (kovine skupaj, ostali odpadki 
skupaj). 

Že l imo vas š e opozoriti na to, kaj so kosovni 
odpadki gospodinjstev (po Odloku); 
- pohiš tvo , 
- gospodinjski stroji, 
- kolesa, 
- h i šna oziroma stanovanjska oprema (školjke, 

umivalniki, kadi, ipd.). 

Predstavniki Publ icusa in pristojnih s l užb o b č i n e 
Kamnik bomo na terenu izvajali kontrolo n a m e š č e n i h 
odpadkov. 



Maks Lavrinc, poslanec Državnega zbora o novih občinah 

Z a k o n š e l e z a č e t e k 

p r e o b r a z b e 

Po sprejemu zakona o usta
novitvi in območjih občin smo 
za kratek pogovor zaprosili 
Maksa Lavrinca, poslanca Dr
žavnega zbora. 

V predlogu zakona o ustanovi
tvi in območjih občin je bilo do
ločeno, da bosta na območju na
še občine v bodoče dve občini: 
Kamnik in Tuhinjska dolina. 
V zakonu, ki ste ga v Državnem 
zboru sprejeli v ponedeljek po 
zavrnitvi veta državnega sveta, 
pa je določeno, da bo občina 
Kamnik ostala v dosedanjem ob
segu. Kako je prišlo do te spre
membe, ki jo bodo zlasti prebi
valci Tuhinjske doline verjetno 
pozdravili, saj so se tako odločili 
tudi na referendumu? 

Ko so me pred dnevi zvečer 
poklicali na sestanek v Tuhinj, 
sem se takoj odzval in ljudem 
obljubil, da bom storil vse, kar 
se da storiti, da bi predlagano 
rešitev spremenili. Seveda ne 
tako, da bom vpil z govornice, 
pač pa sem preprosto »zlobi-

P o p r a v e k 
V članku ob 90-letnici Stola 
smo pomotoma navedli, da je 
Pavle Poravne iz Nožic, pra
vilno je iz Šmarce. Gospodu 
Poravnetu in bralcem sc za 
napako opravičujemo. 

Urednik 

ral« zadevo v parlamentu. Zato 
potem ni bilo nobenih proble
mov pri sprejetju mojega 
amandmaja, ki je določal, da se 
predvidena občina Tuhinjska 
dolina vključi v občino Kamnik 
in da se število članov občin
skega sveta zato poveča na 31, 
kar je največ, kar zakon do
pušča. 

V Kamniku so mnogi pričako
vali tudi mestno občino, vendar 
se ta pričakovanja niso uresniči
la. Zakaj? 

Zakon je zelo zaostril pogoje 
za ustanavljanje mestnih občin. 
Med drugim morajo take obči
ne imeti fakultete, bolnice, gle
dališče itd. Tem merilom pa 
v Sloveniji ustrezata le Ljublja
na in Maribor, vse ostalo pa je 
v zakonu, da tako rečem, na-
tegnjeno. Bodoči regionalizem 
sem si predstavljal tako, da bo 
imela Slovenija osem regijskih 
središč. Potem pa je že vlada 
delno spremenila pogoje, od 
prvotnih 20.000 na 15.000 de
lovnih mest. Tako je med mest
ne občine padlo še Velenje. 
Napaka pa je bila tudi, ker je 
podpredsednik Državnega zbo
ra, sicer član L D S , agitiral za 
Slovenj Gradec in v poznih 
nočnih urah, ko je že prevlado
val čustven naboj, tudi uspel. 
Zato je zakon v tem delu po 
mojem mnenju slab. V na-

Obvestilo udeležencem volilne kampanje 
V skladu s 5. členom zakona o volilni kampanji objavljamo 

pravila za izrabo časopisnega prostora Kamniškega občana za 
predstavitev kandidatov, političnih strank in njihovih pro
gramov. 

Vsem kandidatom, političnim strankam in drugim predlagate
ljem kandidatov bo zagotovljena enakopravnost pri predstavitvi 
kandidatov, njihovih programov in volilnih propagandnih sporo
čil v Kamniškem občanu. 

Obveščamo vas o rokih izhajanja rednih številk Kamniškega 
občana v času volilne kampanje ža decembrske volitve in o rokih 
oddajanja gradiva: 
D A T U M I IZIDOV 
KAMNIŠKEGA OBČANA R O K O D D A J E G R A D I V A 
št. 20 - 10.11.1994 zvečer 2.11.1994 do 15. ure 
št. 21 - 24.11.1994 zvečer 16.11.1994 do 15. ure 

Vsa volilna propagandna sporočila bomo objavljali le 
z navedbo naročnika. 

Vsaka politična stranka in drugi predlagatelji kandidatov 
imajo pravico do enkratne brezplačne objave prostora tridesetih 
tipkanih vrstic besedila na notranjih straneh (60 znakov 
v vrstici). Ostale objave se plačujejo. 

Za morebitne objave na prvi ali zadnji strani je potreben 
predhodni dogovor. 

Vsaka politična stranka oz. predlagatelji kandidatov imajo na 
voljo največ tri časopisni strani v navedenih številkah Kamni
škega občana. 

Možno je tudi vlaganje letakov v posamezno številko Kamni
škega občana. 

Prosimo vas, da se držite dogovorjenih rokov, da ne bi priha
jalo do nepotrebnih zapletov ob izidu posameznih številk. 

Dodatne informacije lahko dobite na uredništvu Kamniškega 
občana osebno ali po telefonu 831-311. Uredništvo 

P O S L O V N O I N F O R M A C I J S K I 
C E N T E R OBČINE K A M N I K , 
G lavn i trg 23 
obvešča vse podjetnike in obrtnike, 
da pripravljamo izobraževalne tečaje : 

- FINANČNO POSLOVANJE V MALEM GOSPO
DARSTVU, 
- IZDELAVA ZAKLJUČNIH RAČUNOV, 
- IZOBRAŽEVANJE ZA PRIDOBITEV MINIMAL
NE STOPNJE IZOBRAZBE ZA OPRAVLJANJE 
TRGOVINSKE DEJAVNOSTI 

Sporočamo, da poteka brezplačno pravno in finančno 
knjigovodsko svetovanje za člane Podjetniškega kluba 
vsako sredo po predhodni najavi (tel. 831-470/PIC). 

- pravno svetovanje od 17. do 19. ure na Glavnem 
trgu 20 v odvetniški pisarni g. Novaka 
- finančno svetovanje od 18. - 20. ure na Medvedovi 
10 v pisarni ga. Zejnelagič. 
Vabimo vse podjetne, da nam sporočijo svoje ideje, 
predloge, želje . . . 
Naj postane PIC n a š in vaš informacijski center. 

IS občine Kamnik 

sprotju je namreč z zakonom 
o lokalni samoupravi, ki določa 
kriterije za ustanavljanje mest
nih občin. 

Tudi poslanec Branko Jane 
je s skupino poslancev, v kateri 
sem bil tudi jaz, predlagal, da 
se kot mestne občine določijo 
tudi: Jesenice, Kamnik, Dom
žale, Škofja Loka in Brežice, 
vendar z amandmajem nismo 
uspeli, čeprav vsa ta mesta 
imajo enake pogoje kot Slovenj 
Gradec. 

V sobotnem Delu smo lahko 
prebrali, da grozi Kamniku in še 
nekaterim slovenskim mestom 
kljub večstoletni zgodovini izgu
ba statusa mesta, ker ne izpol
njujejo zakonskih pogojev. Kaj 
lahko rečete o tem? 

To ni res. Mesto Kamnik ne 
bo izgubilo statusa mesta, če
prav zakon o pridobitvi statusa 
mesta določa ostrejše pogoje, 
kot so bili nekoč. Res pa je, da 
so pri nas težnje, da bi bila kar 
vsaka vas mesto. Časi se spre
minjajo, zato tudi ne morejo 
več veljati enaka merila, kot so 
veljala nekoč. 

Kakšna merila so prevladova
la v Državnem zboru pri odloča
nju, koliko in kakšne občine bo
mo imeli v Sloveniji? 

To so bile povsem politične 
odločitve. Prevladalo je na
mreč spoznanje, da drugače ne 
bi prišli skupaj in zakon ne bi 
bil sprejet. 

V L D S in Z L so predlagali, 
naj bi volitve novih občinskih 
svetov izvedli v sedanjih obči
nah. Potem pa naj bi se počasi, 
tako kot bi želeli ljudje, dolo
čala območja novih občin. Ta
ko določa tudi zakon o lokalni 
samoupravi. 

Pat pozicija med predlagate
lji tega predloga na eni strani in 
SLS ter S K D na drugi strani je 
trajala celo leto. Tudi Z L na 
čelu s predsednikom komisije 
za lokalno samoupravo je tr
masto vztrajala pri svojem 
predlogu. Vmes pa je poseglo 
še ustavno sodišče s svojo poli

tično, ne samo strokovno od
ločbo. Zato je v naši stranki 
(LDS) dozorelo spoznanje, da 
je bolje doseči gnili kompro
mis, da se preoblikovanje sploh 
začne. Zakon je le začetek pre
oblikovanja občin po taki po
dobi, kot jo bodo želeli ljudje. 

Ne soglašam s tistimi, ki pra
vijo, da se sedaj zamujena pri
ložnost ne more več povrniti. 
Res je, da bo treba za odločitev 
o novi občini sprejeti z večino 
več kot polovice volivcev. Toli
ko glasov pa ne bo težko zbrati 
tam, kjer bodo svojo občino res 
želeli. Če bi npr. Tuhinjci spoz
nali, da bi bilo bolje, če bi žive
li zase, o tem lahko odločajo že 
naslednji teden. Enako velja 
tudi za komendsko območje. 
Seveda pa bodo morali upošte
vati pogoje, ki jih zakon o lo
kalni samoupravi določa, vsaj 
glavne med njimi. 

Ker bo občinski svet bodoče 
kamniške občine štel 31 članov, 
je aktualno vprašanje, kako za
gotoviti, da bodo v njem zastopa
ni tudi podeželski kraji? 

Mislim, da je za sejo skupšči
ne, ki bo v petek, pripravljen 
dober predlog, namreč, da se 
območje občine razdeli na pet 
volilnih enot, od Tuhinjske do
line do Komende, v katerih bo
do volivci volili od 5 do 8 ob
činskih svetnikov. Njihovo šte
vilo bo ustrezalo številu prebi
valcev v volilni enoti. Tako bo 
mogoče doseči, da bodo na vo
litvah 4. decembra izvoljeni 
v občinski svet tudi člani iz po
deželskih krajevnih skupnosti. 

Ali so glede financiranja no
vih občin stvari že kaj bolj dore
čene, kot so bile na začetku raz
prav o lokalni samoupravi? 

Določbe o tem so v zakonu 
nesporne, vendar se jih da ra
zlično razlagati in izvajati. Se
daj bo naloga vseh ministrstev, 
da pripravijo kriterije za vsa 
proračunska sredstva. Moram 
reči, da so s tem najdlje na 
ministrstvu za šolstvo. Tudi de
nar za vzdrževanje in obnovo 
cest se bo zagotavljal po spreje
tih merilih, ne pa po zvezah in 
strankarskih poznanstvih. Ko
misija za izvrševanje proračuna 
bo nadzorovala namensko po
rabo denarja. Sicer pa je finan
ciranje občin še precej nedore
čeno tudi zato, ker ni bilo za
kona o upravi, ki bi urejal pre
obrazbo državne uprave. 

F . S V E T E U 

N a k r a t k o 

Tržnico bodo uredili 
Komunalno podjetje Kamnik namerava preurediti kamniško 

tržnico. Gre predvsem za zunanjo ureditev, tako da prodajal
cem in kupcem zaradi dežja ne bo treba preskakovati luž. V ta 
namen je izvršni svet že predlagal občinski skupščini, naj pri 
rebalansu proračuna zagotovi sredstva v višini 1,530.000 SIT. 

Več javnih del na socialnem področju 
Potrebe v Centru za socialno delo narekujejo za izvedbo 

programa na socialnovarstvenem področju več dodatnih delav
cev. Zato je izvršni svet prisluhnil tej pobudi in soglašal 
z razširitvijo in podaljšanjem javnih del v Centru za socialno 
delo za 15 delavcev za dobo treh mesecev. Morebitna dodatna 
sredstva pa bi zagotovili z rebalansom proračuna za leto 1994. 

Vzdrževalca bliže semaforju 
Eden izmed dveh kamniških semaforjev kar pogosto 

odpove, večkrat tudi ob prometnih konicah. Gre za semafor na 
križišču obvoznice s cesto Duplica — Šmarca. Zaradi pre
majhne pozornosti voznikov, pa tudi zaradi delne nepregled
nosti iz šmarske strani je na tem mestu že prišlo do več 
prometnih nesreč. 

Ker pa je vzdrževalec semaforja iz Novega mesta, je treba 
kar nekaj časa čakati na popravilo. Zato je svet za preventivo 
in varnost v cestnem prometu predlagal, naj bi čimprej vzdrže
valca dobili v Kamniku. 

Občina brezplačno do stanovanja 
Občina Kamnik in I. A . P. Ljubljana sta sklenila pogodbo 

o brezplačnem prenosu lastninske pravice na trisobnem stano
vanju na Tunjiški 2 v Kamniku na občino Kamnik. Seveda 
mora občina prevzeti tudi najemnika, saj je stanovanje zase
deno. 

Na Duplici referenduma o krajevnem 
samoprispevku ne bo 

Svet krajevne skupnosti Duplica je dal pobudo, naj bi kra
jani s krajevnim samoprispevkom pokrivali stroške za delo
vanje in vzdrževanje kabelskega T V sistema, nekaj denarja pa 
naj bi namenili tudi za ureditev parkirišč, okolice šole in za 
delovanje društev. Vendar se je 1400 vabilom na zbor občanov 
odzvalo le 32 krajanov. Od teh jih je pobudo podprlo le 14 
krajanov. Zato z uresničitvijo dobronamerne pobude sveta KS 
v tej naši največji krajevni skupnosti zaenkrat ne bo nič. Med 
drugim pa seveda ostaja odprto vprašanje, na kakšen način bo 
svet KS lahko pokrival obveznosti do C A T V sistema, če se bo 
število neplačnikov povečalo, saj bodo zaradi uvedbe plačila 
satelitskih T V programov in zaradi tega, ker ni zagotovljene 
amortizacije, kmalu te obveznosti znatno večje. 

Pol stoletja od požiga vasi Sovinja Peč 
15. oktobra so vaščani vasi Sovinja Peč v krajevni skupnosti 

Sela zabeležili 50-letnico žalostnega dogodka, ko je nemški 
okupator do tal požgal vse štiri domačije v vasi. V Brlečevi, 
Livkovi in obeh Smonkarjevih hišah je v ognju zgorelo 11 
domačinov. Živi so ostali le tisti, ki so takrat gnali živino na 
pašo proti Smrekovcu. (f s) 

Prepolovljena prodaja je spremenila proizvodni program 

Cvetlični lonci nič več »za med« 
V Lončarskem podjetju Ko

menda se postavljajo s stoletno 
tradicijo. Med ljudmi so najbolj 
poznani po cvetličnih loncih in 
koritih vseh vrst in velikosti, 
saj jih na Slovenskem izdeluje
jo le pri njih. Zadnja leta so jih 
spekli po 400 ton na leto, cenen 
uvoz iz Italije pa jim je letos 
proizvodnjo skoraj prepolovil. 
Pa nič zato, so rekli v Komen
di, saj cvetlični lonci zaradi niz
ke cene tako in tako nikoli niso 
prinašali velikih zaslužkov. Za
to se na hitro lotili novih lon
čarskih programov in se za na

meček še sami podali med 
uvoznike. 

Tako so svoj proizvodni pro
gram še zlasti popestrili na po
dročju ročnih del. Še vedno za
poslujejo 12 delavcev in občas
no dodatno nekaj študentov 
- in tudi petstotim tonam do
mačih lončenih izdelkov se ne 
nameravajo odreči. Klasične 
cvetlične lonce in korita so za
menjali z lonci iz kombinirano 
rdeče-bele gline, ki so lahko 
dodatno ročno poslikani. Kaj
pak so takšni lonci hkrati 
okrasni in namenjeni za direkt

no sajenje lončnic. Razširili so 
že prej obsežen tradicionalni 
kmečki program skled, majo-
lik, pladnjev, modelov za poti
ce, gibanice, posod za kisanje 
m l e k a . . . in še zlasti popestrili 
paleto umetniških in unikatnih 
dekorativnih izdelkov. 

Kot uvozniki so se preizkusi
li na Kitajskem in si zaradi di
rektnega uvoza brez posredni
kov zagotovili konkurenčne in 

sprejemljive cene cenjenega ki
tajskega porcelana. Obsežen, 
na oko prijeten, program tega 
porcelana si je mogoče ogledati 
v njihovi prodajni galeriji kera
mike Tera R & D . Zaokrožajo 
ga najrazličnejše okrasne poso
de in vaze do višine metra in 
pol, servisi in druge uporabne 
posode, seveda pa v galeriji 
razstavljajo tudi domače uni
katne lončarske umetnine, ki 
jih pridelujejo iz kakovostne 
komendske gline. Kupcem, ki 
bi radi cenejše izdelke, pa v do
mači trgovini ponujajo tudi 
drugorazredno blago. 

A . P . 

Lončarsko podjetje v Komendi ima kaj ponuditi... 

OBČINA K A M N I K 
objavlja 

J A V N O DRAŽBO 
najdenih predmetov: 
- zlata zapestnica 
- ženska ročna ura 
- šest koles 
- dve motorni kolesi 
- CB postaja 
- ostalo. 

Javna dražba bo v soboto, 29. 10. 1994, od 10. do 12. 
ure na parkirnem prostoru za upravno zgradbo SO 
Kamnik. Ogled predmetov bo možen eno uro pred pri-
četkom dražbe. 
Spisek najdenih predmetov si občani lahko ogledajo na 
oglasni deski v avli upravne zgradbe Občine Kamnik od 
21. 10. 1994 dalje. 

OBČINA KAMNIK 



LDS o posebnem predmetu o religijah 
Na Številna vprašanja, ki jih 

na OO LDS Kamnik naslavljajo 
občani, posredujemo stališča Od
bora za šolstvo LDS. 

Ker je naše stališče do uvedbe 
pouka o religijah v javno šolo, 
ki je bilo objavljeno pred dvema 
mesecema, sprožilo živahen od
ziv javnosti, ga želimo dopolniti 
še z nekaj ugotovitvami. 

V polemikah se mešata dva ra
zlična pojma: pouk o religijah in 
religiozno-etični pouk. Pri pouku 
o religijah naj bi se učenci sezna

njali z verstvi sveta in njihovimi 
razlagami eksistencialnih vpra
šanj, predvsem pa z avtohtonimi 
religijami, ki so vezane na sloven
ski kulturni prostor. Vsebinskega 
deleža posamične religije v pro
gramu novega predmeta v javni 
šoli seveda ne more odmerjati vi
sok ali nizek odstotek ljudi, ki so 
se ob popisu opredelili kot njeni 
pripadniki, ampak njena vloga in 
vpliv v slovenski kulturno-zgo-
dovinski tradiciji in sedanjosti. 
Povsem nekaj drugega pa je re-

JANEZ VRECEK 
Z g o r n j i B r n i k 143 t e l . (064) 4 2 2 - 7 7 8 

Izdelujem in popravljam peči 
za centralno ogrevanje na trda in 
tekoča goriva. 

Izdelujem cisterne za olje, peči 
na olje in plin. 
Na zalogi kombinirani bojlerji. 

ligiozno-etični pouk ali, sloven
sko povedano, versko-pravni ozi
roma verski pouk, znotraj kate
rega naj bi bila »vsebina religije 
podana tako, da bo tisti, ki se 
zanj odloči, spoznal v tem vre
dnoto in jo sprejel«. To pa je pre
dlog za uvedbo verskega pouka 
v javno šolo, ki je nezdružljiv z 
ustavno normo o ločenosti ver
skih skupnosti od države in ga 
Odbor za šolstvo LDS zavrača. 
Javna šola je izobraževalna usta
nova in mora navajati k strpnemu 
sožitju vseh svetovnih nazorov. 
Zato se ne strinjamo z zahtevo, 
naj se učitelji novega predmeta 
šolajo na fakulteti, ki pripada eni 
sami, pa čeprav prevladujoči ver
ski skupnosti. Izbirni predmeti v 
javni osnovni in srednji šoli so 
namreč lahko le izobraževalno, 
ne pa rekatolizacijsko dopolnilo. 
Predlagamo, naj strokovnjaki re-
ligiologi (tudi s Teološke fakul
tete) na eni od fakultet čimprej 
ustanovijo novo študijsko smer 
za primerjalno religiologijo. 

Če nove predmete uvajamo 
premišljeno in načrtovano, je to 

dolgotrajen postopek. Menimo, 
da bi morali predstavniki posa
meznih strok, ki lahko sproti vpli
vajo na spremembe v učnih na
črtih obstoječih predmetov, po
svetiti več pozornosti dopolnilom 
na račun preživetih in odvečnih 
vsebin. Prepodrobni in zastareli, 
hkrati pa vsebinsko pomanjkljivi 
učbeniki so upravičeno predmet 
kritike in nezadovoljstva staršev 
ne glede na njihovo versko, poli
tično ali kako drugo prepričanje. 

OBČINSKI O D B O R LDS 
K A M N I K 

Tone Štele - inovator 
Tone Štele rad pokaže svoji nagrajeni inovaciji. 

Zlato in bronasto priznanje 
kamniškemu svečarju 

Stališče občinskega odbora 
LDS Kamnik pred volitvami 

Sprejetje zakonodaje o lokalni 
samoupravi je omogočilo priče-
tek najbolj zagrizene slovenske 
tekme. 

Večina je že ugotovila, da je to 
predvolilna tekma. 

Tudi v Kamniku bo boj nabrž 
srborit, nekajkrat se je že začel, 
čeprav še ni bil pravi čas. Sedaj se 
začenja zares. Predvidoma se bo 
na cilj uvrstilo 31 občinskih sve
tnic in svetnikov ter en župan. Če 
bo v Kamniku pet ali šest volilnih 
okrožij, jih bo iz vsakega napre
dovalo od pet do osem svetnikov. 
Kandidatov bo seveda nekajkrat 
več. 

To je obdobje, ko dejanja zgu
bijo svoj pomen in moč dobijo 
besede. Besede pa lahko tudi 
hudo ranijo, zato je IO LDS - OO 
Kamnik sprejel naslednje stali
šče: 

1. LDS Kamnik vstopa v voli
tve samostojno s svojimi kandi
dati, za katere bomo tudi odgo
varjali. 

2. LDS Kamnik ne bo sodelo
val na volitvah na način, ki bi žalil 
ali pomenil nizke udarce za kate
rega koli konkurenta na volitvah. 

3. Volilna kampanja LDS bo 
nežaljiva tako za ljudi kot za na
ravo. 

4. Pozivamo tudi vse druge od
bore strank na Kamniškem, da se 
nam pridružijo in se v predvolil
nem obdobju vzdržijo žaljenja. 

M i verjamemo, da se bodo Slo
venci odločili prav, kakor koli se 
že bodo odločili. Zato pa so voli
tve, da se delovanje strank kori
gira. 

Slovenski politični prostor je 
razdeljen vsaj na tri dele. Na naše, 
njihove in na tiste, ki jih ne prvi 

in ne drugi ne zanimajo. Slovenija 
je velika, kolikor pač je, vse sku
paj za majhno predmestje sve
tovnega velemesta, zato se mo
ramo naučiti živeti skupaj, vsaj 
tako, da ne bomo motili drug dru
gega. Vsak ima pravico do svo
jega mnenja in stališča, kdor pa 
ga ima, mu ga ena predvolilna 
bitka ne more spremeniti. Zato 
nam nekaj kulture pri teh opra
vilih ne more škodovati. Naloga 
politike je, da probleme rešuje, ne 
pa odpira in pušča odprte. 

Lep pozdrav! 
L I B E R A L N A 

D E M O K R A C I J A 
SLOVENIJE 

OBČINSKI O D B O R K A M N I K 
STANE Z A R N I K 

Svečarju Tonetu Steletu je 
letošnje poletje na obrtnem 
sejmu v Sežani Slovenska pod
jetniško informacijska mreža 
podelila zlato priznanje za 
inovacijo D O L G O G O R E Č A 
N A G R O B N A L U Č K A in 
bronasto priznanje za inova
cijo K A D I L N I C A Z A B O 
ŽIČNI ČAS. 

Na nedavnem obrtnem 
sejmu v Celju je S P I M raz
stavljal vsa zlata priznanja iz 
cele Slovenije. Konec oktobra 
jih bo predstavil na sejmu v 
Nurnbergu in novembra še v 
Bruslju. Zbirko teh priznanj 
seveda krasita tudi Steletovi 
priznanji. 

Svečarstvo je v Steletovi 
hiši, po domače PRI L E C -
T A R J U , zakoreninjeno že naj
manj 250 let, prav tako tudi 
medičarstvo. Prvo pokrito na
grobno lučko je že leta 1936 
patentiral Tonetov oče Janko 
Štele, ki je dobro sodeloval 
tudi z arhitektom Jožetom 
Plečnikom. Vendar so svečko 
izdelovali samo nekaj let, ker 
je bil po vojni patent zasežen. 
Izdelovati so jo spet začeli tudi 

Pokopališče v Komendi pretesno 

K o m a j š e z a d u š o p r o s t o r a 

Poslednje počivališče v K o 
mendi, k i premore znotraj 
pokopaliških zidov komaj še 
za grob prostora, stoji na 
hribu. N a zgornji strani ob
zidja stoji cerkev, na desni 
strani ograje teče cesta, na 
spodnji so mrliške vežice, 
na levi strani pokopal iškega 
zidu pa se začenja ostra str
mina, k i nikakor ne more biti 
primerna za širitev pokopali
šča. In čeprav je pokopali
šče tako že od nekdaj in če
prav na krajevni skupnosti, 
s širitvijo še vedno ni nič. 
Zato se zna zgoditi, da se 
bodo krajani Komende, Most 
in Križa že v nekaj tednih 
znašli pred hudo zadrego, saj 
ne bodo imeli kje skopati no
vega groba. 

Tri krajevne skupnosti K o 
menda, Moste in Križ štejejo 
skupaj prek 4500 prebivalcev. 
Večina sicer svoje poslednje 
počivališče na komendskem 
pokopal išču že ima, vsi pa 
vendarle še ne in še zlasti 
ne tisti, k i so se priselili v 
zadnjih letih, saj se vsi trije 
kraji iz dneva v dan bolj ši
rijo. Zato bi bilo pričakovati , 
da bodo vse tri krajevne sku
pnosti složno zavihale rokave 
in še pred neljubo zadrego 

Znotraj pokopaliških zidov prostora le za grob, morda dva. 

rešile eno bistvenih vprašanj 
človekovega bivanja na ze
mlji. A kot kaže, krajanov bi
vanje po smrti pretirano ne 
zaskrbljuje, saj tik pred zdajci 
še vedno ne vedo, kje bodo 
kopali nove grobove. Nimajo 
niti lokacije niti potrebnih 
sredstev za odkup. 

Roman Grošelj , predse
dnik sveta K S Komenda, 
pravi, da se s pokopal iško 
prostorsko stisko ukvarjajo 
že dolgo, a brez vsakršnega 
uspeha, saj se vsi pogovori 
vselej stečejo v strmino ob 

pokopališču, k i za grobove 
ni primerna. Kmetijsko ze
mljišče prek ceste, kamor 
bi lahko speljali povezovalni 
most s starega na novo poko
pališče, je za nameček v lasti 
že dvakratnega razlaščenca, 
k i ni pretirano navdušen nad 
novimi načrti z njegovo ze
mljo. Navsezadnje pa tako in 
tako tudi lokacija ne bi preti
rano zalegla, saj se bo z njo 
šele začelo vprašanje sred
stev. Z a odkup zemljišča v ve
likosti približno pet tisoč kva
dratnih metrov bo namreč 

treba odšteti vsaj 30 tisoč 
nemških mark in nekaj manj 
še za spremembo namemb
nosti in druge potrebne spre
mljajoče papirje. 

Kje in kdaj bodo torej v 
Komendi kopali nove gro
bove, je še povsem v zraku 
- pa čeprav se potreba po 
njih pokaže že v nekaj te
dnih. N a krajevni skupnosti 
Komenda pravijo, da bo do 
učinkovitega dogovora med 
vsemi tremi K S po vsej verje
tnosti prišlo takorekoč zadnji 
hip, ko bo zadrega vendarle 
že tu. Še vedno upajo, da bo 
zemljišče mogoče odkupiti v 
bližini oziroma ga zamenjati 
za kakšno drugo kmetijsko 
zemljišče kje drugje. D o sred
stev pa bodo po vsej verjetno
sti deloma prišli tudi s pro
dajo (ne le najemom) grobov 
- tako, kot to počno marsikod 
drugod po Sloveniji. Kot na 
zadnjo možnost , k i bo rešila 
kraj pred največjo zadrego, 
pa v Komendi računajo na 
Žarno pokopališče med po
kopališkim obzidjem in mr
liškimi vežicami, kjer je ven
darle še za kakšnih 20 žar 
prostora - pa naj bo kremira-
nje priljubljeno ali ne. 

A . P. 

drugi svečar j i po vsej Sloveniji 
leta 1960. 

Novo patentirana dolgogo-
reča nagrobna svečka deluje 
po principu termo steklenice. 
Je praktična, ker se vložki 
lahko menjajo in je tako ce
novno primerna za široko po
trošnjo. Zaradi dvojne stene 
lučke se zmanjša vpliv zunanje 
temperature zraka, zato ima 
lahko tanjši stenj, ki vsrkava 
manj gorljive snovi, zato je 
čas gorenja kar 7 dni. Druge 
prednosti so še: čas gorenja 
se za enako količino para
fina podaljša za 100 odstot
kov, pri nizki zunanji tempera
turi zraka ostaja ob steni lučke 
manj parafina, manjša je verje
tnost utopitve plamena v raz
topljeni masi pri visokih zuna
njih temperaturah zraka, mini
malna je tudi možnost, da bi se 
plastična posoda vnela. Zaradi 
nove oblike pokrova na lučki 

je manj možnosti da bi plamen 
ugasnil zaradi vetra in dežja. 

V patentirani kadilnici za 
božični čas se zrna kadilne 
smole žgejo kar nad plame
nom navadne svečke. Zrnca 
hitro ustvarjajo kadilni vonj 
brez zamudne priprave žer
javice. Zagotovljena je večja 
varnost, daljši čas gorenja, mo
žnost regulacije intenzivnosti 
kajenja. 

Oba patenta sta preizkušala 
s sinom Janezom in ob tej pri
ložnosti Tone Štele ponosno 
pove, da je vesel, ker je pred 
nedavnim Janez za diplomo 
obdelal zgodovino svečarstva 
in na ta način poskrbel, da ne 
bo šlo to v pozabo, ker je lite
rature o svečarstvu na Sloven
skem zelo malo. 

V E R A M E J A Č 

T e d e n p r o m e t n e v a r n o s t i 

Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu je ob Tednu 
varnosti, ki sovpada s Tednom 
otroka, sklical sestanek. 

Ob pregledu minulega dela 
smo slišali, da IS skupščine ob
čine Kamnik izreka podporo in 
priznanje za dosedanje delo. Za 
vnaprejšnje delo in predvsem 
za največjo možno varnost vseh 
udeležencev prometa pa je nujna 
U M I R I T E V P R O M E T A in NA
G O V O R LJUDI. 

Ob Tednu otroka se s svojo 
redno dejavnostjo vključijo vse 
vzgojno izobraževalne ustanove, 
pomoč pa jim ponuja SPV, poli
cija in drugi. SPV in Mladinski 
center sta ponudila program pri
reditev za popestritev tega te
dna: ogled Kambusovih garaž, 
vodstvo po železniški postaji Ka
mnik, odprta vrata gasilskega 
doma Kamnik, pogovori s polici
sti in ogledi njihovih vozil, pro
metni dan v Matični knjižnici 
(ob zgodbah, ugankah, pesmi
cah, knjigah in videokasetah), l i 
kovno delavnico na temo promet 
in koncert Romane Krajnčan, ki 
nam poje o Prijaznih jutrih (da bo 
varen vsak nov dan). 

Da bi bila vsem udeležencem 
prometa prijazna ne le jutra, am

pak vse njihove poti, smo se do
taknili tudi »perečih« problemov 
v naši občini: od prevoza otrok iz 
Velike Lasne do prevozov otrok 
v Tuhinjsko dolino, vmes pa spre
govorili o poročilu prometnih ne
zgod z udeležbo otrok, o križi
šču v Šmarci, kjer večkrat zataji 
signalizacija, o talnih označbah 
pri Metalki, o prehodu pri O. Š. 
Loke, o prečkanju srednješol
cev iz SŠRM, o oznakah za šolo 
na Vrhpolju, o zatrpanosti z avto
mobili na Klavčičevi ulici, o obje
stnosti in nepremišljenosti otrok 
ob železniški progi na Duplici, o 
previsokih živih mejah in tudi o 
prizadevnih in manj prizadevnih 
mentorjih prometne vzgoje. 

Udeleženci posveta smo dobili 
nekaj pojasnil in odgovorov na 
sestanku, ostale pa pričakujemo 
kasneje. Veseli smo, da imamo od 
novega leta tudi v naši občini ko
munalno cestnega inšpektorja, ki 
je pravi naslovnik za marsikatere 
»prometne vozle«. 

O problemih, kritičnih točkah 
ipd. bodo spregovorili tudi otroci 
na K O N F E R E N C I O P R O M E 
TNI VARNOSTI, ki bo 25. okto
bra v Kamniku. 

H E L E N A S T E R L E 



T u d i t a k o s e p o m a g a d r u ž i n a m 
Čas poletnih počitnic je do

dobra razburkal slovensko jav
nost. Povod sta bila dogodka 
v Kranju in na Obali. V obeh 
primerih sta nepotrebno in tra
gično ugasnili dve mladi življe
nji. Bolje informirani vedo po
vedati, da podobnih dogodkov 
med mladimi niti ni tako malo, 
le medijske pozornosti niso de
ležni v tolikšni meri. Kakorkoli 
že, zaskrbljujoče je, da se naj
večji del tragedij dogodi v času, 
ki ga označujemo kot »preživ
ljanje prostega časa«. To je tisti 
čas, ki je v največji meri pre
puščen posamezniku, njegovi 
domiselnosti, ustvarjalnosti, 
namenjen osebnemu bogate
nju, sprostitvi in zabavi. Zal je 
danes pri nas tako, da se ta čas 
pri mladini vseprevečkrat 
spremeni v svoje nasprotje: na
silje vseh vrst, utapljanje v al
koholu, tobačnem dimu in 
drogah. 

Prav zato smo starši veseli 
vsake pobude in akcije, ki je 
posvečena kakovostnemu pre
življanju prostega časa mladih. 

Skavti iz Kamnika in Stranj 
so tudi letos pripravili za izvid
nike in vodnice (fante in dekle
ta stare od 11 do 16 let) poletni 
tabor. Odločili so se za našo 
najbolj južno mejo - reko Kol 
po. Tabor so si postavili v Ja-
kovinih. To je tam, kjer reka 
Kolpa zapusti nekoliko širšo 
dolino pri Vinici in se zagozdi 
v ozko tesen pod Preloko. Se 
dolgo po njihovi vrnitvi domov 

smo starši poslušali pripovedi 
o njihovih doživetjih: kako so 
se kopali v reki, kako so čolna-
ril i , kako preživljali večere ob 
ognju, kam vse so šli in kaj vse 
so videli in doživeli. 

Ob vsem tem si starši lahko 
le približno predstavljamo, kaj 
pomeni za najstnika iti v skupi
ni treh ali štirih tovarišev v si
cer znano smer, toda v povsem 
tujem okolju. Kaj čutijo, ko se 
srečajo s policijo, kateri je tre
ba verodostojno predstaviti na
men takega izleta. Kako nave
zati stik z ljudmi, ko prideš 
v pravoslavno vas. Kako se ob
našati, ko sediš prvič v življenju 
z njimi za isto mizo. Najbrž so 
to doživetja, ki v mladostniku 
krepijo njegovo samozavest, 
pomagajo potešiti njegovo že-
ijo po pustolovščinah, mu daje
jo občutek pripadnosti skupini, 
predvsem pa je vse skupaj po
mešano z veliko mero zabav
nosti. 

Košček tega smo si starši lah
ko ob zaključku tabora ogledali 
tudi v »živo«. In zato je v nas 
hvaležnost do tistih, ki so po
magali pripraviti in voditi ta
bor, toliko večja. Tu gre za ti
ste starejše skavte, ki so se 
odrekli delu svojih počitnic ali 
dopusta in ga preživeli v služe
nju mlajšim. Seveda so s tem 
veliko pomagali tudi nam star
šem in nas rešili marsikatere 
skrbi, ki jo leto za letom prina
ša čas počitnic. 

D A N I J E L B E Z E K 

Skavti preizkušajo svoje sposobnosti na reki Kolpi 

Družinski izlet 
V nedeljo, 25. septembra, je bil prelep, sončen dan. Na 

kamniški avtobusni postaji se nas je zbralo 32 otrok, ded
kov, babic, tet in nekaj »kompletov« družin. 

Odpeljali smo se do doline Kamniške Bele in jo mahnili 
proti slapu Orglice. Ura hoje po zgodnjejesenskem gozdu 
je ob klepetu hitro minila. Pot je položna in prav idealna 
tudi za družine z mlajšimi otroki. 

Ob koncu poti in doline se je pred nas navpično postavila 
stena, s katere je padal slap. Spretneže je vodnik Uroš 
popeljal v steno, bolj »betežni« pa smo ostali pod njo. Ko 
smo bili spet vsi skupaj, smo pomalicali, krstili tiste, ki so 
bili prvič pri slapu (res sramota za Kamničane, da ne 
poznamo svoje okolice). Gorniku Bojču, ki je v Občanu 
pisal o slapu, pa sporočamo, da ni nič napisal o zakladu. M i 
smo ga našli med skalami (vrečko bonbonov in »tekoče 
zadeve« za odrasle). 

K o smo se vračali, smo nabirali korenine in na koncu 
poti razglasili zmagovalce, ki so uspeli najti najbolj zani
mive. 

Avtobus nas je odpeljal do Kamnika, kjer smo si dobre 
volje obljubili, da se dobimo še na kakšnem izletu. 

H E L E N A S T E R L E 

U p o k o j e n s k i u t r i p 
Dinamično življenje precejš

njega dela upokojencev, ki so 
včlanjeni v D U Kamnik, je re
zultat načrtnega in aktivnega 
prispevka društvenih delcev. 
Že celo 1994. leto potekajo 
mnoge aktivnosti, ki privablja
jo tiste, ki si želijo v njih sode
lovati. In teh ni malo. Razpo
ložljivi so podatki, ki govorijo, 
da se povezanost med člani 
krepi in članstvo v društvu na
rašča. Številne so športno-re-
kreativne dejavnosti. V polet
nih mesecih so to zlasti pohodi, 
planinarjenje in izletništvo. 
Člani društva se dvakrat me
sečno udeležujejo lastnih akcij 
in planinskih pohodov v orga
nizaciji Planinskega društva 
Kamnik. Sodelovanje med 
obema društvoma je zelo do
bro. Nekaj sto udeležencev je 
obiskalo številne planine, vrho
ve gora in druge lepe predele 
naše dežele. Kolesarjenje prav 
tako postaja vedno bolj priljub
ljeno. Dvakrat na mesec gredo 
kolesarji, člani društva, na svo
je ture. Udeležba je zelo veli
ka, saj se vsakokrat udeleži 
izletov celo do 70 članov in čla-

Kamniški častniki na družabnem srečanju 
Najaktivnejši kamniški častniki smo se zbrali 

v Tuhinjski dolini na družabnem srečanju, ki ga 
je organiziralo predsedstvo združenja. Na sre
čanje so bili vabljeni le aktivnejši člani, ki so 
v letošnjem letu pokazali interes do organizaci
je. Tudi v bodoče bo to eno od naših temeljnih 
načel, ki gradi svojo prepoznavnost na načelu 
prostovoljnosti, aktivnosti, odnosom do orga
nizacije. 

Častniki smo se zbrali v prijetnem gostišču 
»PRI LOVCU« na Lazah, kjer smo se okrepili 
z obaro ter potem krenili na strelišče v vasi 
Stebljevek. Kljub strokovni predhodni pripravi 
članov L D Tuhinj je streljanje na glinaste golo

be potekalo s spremenljivo srečo, od vrhunskih 
rezultatov do streljanja na stoječe golobe, kar 
je prisotne spravilo v dobro voljo. Nekdanji 
olimpijec Andrej Lanišek je poskrbel, da je 
»tekmovanje« potekalo tudi na biatlonske tar
če, kar pa je nekaterim povzročilo dodatne 
stroške. 

Izkazali so se tudi domačini, ki so poskrbeli 
za prijetno namestitev kljub nič kaj prijaznemu 
vremenu. 

Na srečanju so se prisotni o marsičem pogo
vorili. Nekatera vprašanja pa so zelo zanimiva 
tudi za resnejša članska srečanja. 

J O Ž E A R K O 

nic. Kolesarjenje je tesno pove
zano z D U Komenda, saj kam
niški upokojenci skupaj z njimi 
kar veliko prekolesarijo. 

Močno se krepi avtobusno 
izletništvo. V tem letu se je teh 
izletov udeležilo že več kot 
1500 članov. Zelo množično so 
se člani udeležili srečanja upo
kojencev Slovenije na Rogli in 
srečanja upokojencev Gorenj
ske na Jezerskem. Nekateri 
izleti so organizirani po domo
vini, nekateri pa tudi preko 
meje. 

V poletnih mesecih so zani
mivi balinanje in kulturno za
bavni popoldnevi. Prav slednji, 
čeprav skromno obiskani, so 
znani po kakovostnih progra
mih. Kamniškim upokojencem 
so se že večkrat predstavili 
priznani glasbeni in drugi 
umetniki. Mednje vsekakor 
prištevamo Boža Matičiča in 
njegovo harmoniko. Gospod 
Matičič v zadnjem času organi
zacijsko vodi te kulturne prire
ditve, ker je predsednik France 
Spruk zaradi bolezni zadržan. 
Rok Lap s svojim čudovitim 
glasom rad razveseljuje naše 
člane, Jožica Kališnik je bila že 
večkrat naša gostja in vedno 
prisrčno sprejeta. Tu so še naši 
redni društveni sodelavci: Kati 

Turk, ki zna s svojim značilnim 
nastopom ljudi razveseljevati, 
Cir i l Merčun, ki zna lepo pove
dati marsikatero zanimivost iz 
lastnega življenja ali življenja 
znanih Kamničanov, Ludvik 
Travnik prav nič ne zaostaja za 
umetniki govorjene besede. Tu 
je še pevec Janez Majcenovič, 
ki ga ljudje zelo radi poslušajo, 
in še številni drugi ansambli, 
zbori in posamezniki. 

Življenje kamniških upoko
jencev je tudi vsestransko plod
no. Načrtovane dejavnosti 
uspešno realizirajo in iščejo še 
nove oblike dela. S sredstvi, ki 
jih imajo, dobro gospodarijo in 
tudi zagotavljajo prisotnost 
svojih članov povsod, kjer je 
izkazan interes. 

Skozi vse leto marljivo dela 
ženska sekcija. Že sedaj se in
tenzivno pripravljajo na razsta
vo ročnih del, ki bo proti koncu 
leta. 

Mnogi upokojenci so pred 

P o p r a v e k 

V prejšnji številki Kamniškega 
občana je bila v prispevku iz 
krajevne skupnosti Šmartno 
v zadnjem odstavku napačno 
navedena vas Snovik namesto 
pravilno Sidol. 
Zaradi nenamerne napake se 
krajanom KS Šmartno opravi
čujemo. 

Uredništvo 

Ekološko-rekreacijski 

pohod Zelenih 
Zeleni Kamnika smo se od

ločili, da bomo s športno-re-
kreativno dejavnostjo popestri
li kamniško življenje. Pod po
kroviteljstvom IS Kamnik in 
Športne zveze Kamnik smo se 
odločili organizirati ekološko-
rekreacijski pohod v nedeljo, 
16. oktobra: Program pohoda: 

Start bo pred Kemijsko indu
strijo Kamnik med 8. in 9. uro, 
kjer bodo udeleženci prejeli, 
kontrolne kartončke in navo
dila, . p 

7 I "M 
Pot bo peljala mimo nekate

rih onesnaževalcev ob levem 
bregu Kamniške Bistrice do va
si Podjelše, mimo Godiča do 
Vodic. Pot bomo nadaljevali 
do Samotnega mlina, Olševka, 
Mekinj in jo bomo zaključili na 

stadionu v Mekinjah predvido
ma okrog 13. ure. Vsak pohod-
nik bo v spomin na pohod pre
jel lično medaljo. Po podelitvi 
se bodo udeleženci lahko raz
vedrili s športno rekreativnimi 
igrami. Na cilju bo krajši nago
vor predstavnika Občine Kam
nik in Kemijske industrije 
Kamnik o prizadevanjih vseh 
za čisto in zdravo okolje. 

Zeleni Kamnika si želimo, 
da bi se čimveč ljudi udeležilo 
tega pohoda, saj je pot prijet
na, ne pretežka in zato primer
na za vse. 

To je ena izmed akcij, s kate
rimi skušamo vzbuditi zavest 
o pomenu čistega okolja in le
potah naše okolice. 

Pohod so s svojimi prispevki 
omogočili: IS občine Kamnik, 
E T A , K I K , S K B , K E M - E K O 
in Športna zveza Kamnik. 

Zeleni Kamnika 

dnevi na zaključnem srečanju 
za svojo športno aktivnost 
v tem letu prejeli športno znač
ko »Upokojenec-športnik«. 

Društvo upokojencev Kam
nik se je vključilo tudi v zbira
nje certifikatov za investicijsko 
družbo K R O N A - S E N I O R . 
Do sedaj so že mnogi upoko
jenci vpisali svoje certifikate, 
vsi, ki pa tega še niso storili, pa 
si to želijo, so vljudno vabljeni, 
da obiščejo društvo, ki ima 
uradne ure vsak torek in petek 
dopoldne. 

Člani društva gojijo še vrsto 
drugih aktivnosti. Redno se 
udeležujejo vseh tekmovanj 
v občini, regiji in na republi
škem nivoju. Tudi za dobro po
čutje skrbijo. Med te zvrsti spa
da tudi letovanje v počitniškem 
domu v Izoli, ki bo v začetku 
meseca novembra, na progra
mu so še številni pohodi, kole
sarjenje itd. Vsega skoraj ni 
mogoče našteti. Življenje upo
kojencev je lahko tudi v jeseni 
življenja zanimivo in privlačno. 

S. Š. 

Upokojenci iz 
v Cerkljah. 

Kamnika in Komende na kolesarskem izletu 

Obisk iz Rasttata 
V petek, 30. septembra, so se med obiskom po Sloveniji, v Kam
niku za krajši čas ustavili člani kulturnega društva Forch iz 
Rasttata. < 

Pred leti so se jim zelo priljubili kamniški pevci M e P Z Cante-
mus, ki so pri njih gostovali. Že dalj časa so načrtovali obisk 
Slovenije, ker imajo radi slovensko pesem, slovenske ljudi, pa 
seveda tudi lepo Slovenijo. Na potovanju po Sloveniji so jih 
spremljali predstavniki Cantemusa. V imenu IS občine Kamnik 
jih je v občinski hiši sprejel član IS za družbene dejavnosti Janez 
Andrejašič. Z vodjem društva g. Hansom Ganglom sta izmenjala 
spominski darili. Pozdravil jih je tudi pevec Lire Janez Majce
novič. 

V . M E J A Č 

NEPREMIČNINE 
(STANOVANJA, HIŠE, STAVBNA 
ALI KMETIJSKA ZEMUIŠČAJ 
- NAKUP, PRODAJA, ZAMENJAVA, 
NAJEM 
S t a n o v a n j s k o in k o m u n a l n o 
g o s p o d a r s t v o S K G p.o. 
K a m n i k , S t e l e t o v a 8 , 
o b v e š č a , d a je p r i č e l o z o p r a v l j a n j e m n o v e 
d e j a v n o s t i z a p r a v n e in f i z i č n e o s e b e . 

V najkrajšem času 
- posredujemo pri prodaji, nakupu, me

njavi ali oddaji v najem vaše nepre
mičnine, 

- opravimo cenitev nepremičnine, 
- sestavimo pogodbo in uredimo zem

ljiškoknjižni vpis nepremičnine, 
- uredimo vse potrebno v zvezi s pri

dobitvijo lokacijskega in gradbenega 
dovoljenja. 

I n f o r m a c i j e l a h k o d o b i t e p o t e l e f o n u 

8 1 3 - 2 3 0 a l i 8 1 1 - 0 6 7 . 



U t r i n k i s p r i r e d i t e v 

o b T e d n u o t r o k a 
Na Mladinskem centru Kam

nik smo želeli, da bi na vseh pri
reditvah, ki smo jih pripravili 
otrokom, sodelovalo čimveč 
otrok in njihovih staršev, da bi 
skupaj preživeli veliko prijetnih 
trenutkov. 

Prvi dan »praznovanja« je 
v goste prišla živahna Romana 
Kranjčan, nam pela svoje vesele 
pesmice in mi z njo. Koncert smo 
organžirali v dvorani (ki je bila 
prepolna), toda če bi bil koncert 
na prostem, bi se že bolj »nano-
reli«. Tudi risali smo s kredami 
po trgu. 

V torek smo se dobili na živil
ski tržnici, kjer je le osem deklic 
vozlalo zapestnice prijateljstva, 
štirje otroci pa so razstavili svoje 
zbirateljske zaklade. Najbolj za
merimo tistim, ki niso prišli vsaj 
»firbca past«. 

Zadosti nam je bilo spremen
ljivega in hladnega vremena in 
»preselili« smo se v Matično 
knjižnico, kjer smo si ob strokov
nem vodstvu ogledali knjižnico, 
poslušali zgodbe, pesmi in ugan
ke, risali in si ogledovali knjige 
- vse na temo - promet. Za 
tako temo smo se odločili, ker je 
bil ta teden tudi Teden varnosti 
v cestnem prometu. Prav zato sta 
se vključila v program tudi SPV 
in policija. Otroci res nimajo do
sti možnosti tako »poklepetati« 
s policaji, kot so lahko tistega 
dne v knjižnici. 

Naslednji dan je v knjižnico 
priskakljala Žogica Nogica, name-' 
sto Jesenske zgodbe, ki se je za-' 
radi hudega mraza nekam sKnla. 
Ko smo odpihnili vse štiri zmaje, 
smo še risali. 

Isti dan ob 17. uri je bila v OŠ 
Frana Albrehta otroška okrogla 
miza o komunikaciji, ob 18. uri 
na Klubu staršev »odrasla« okro
gla miza o — komunikaciji. Otro
ci so stvar vzeli resno in debelo 
uro razpredali misli, vendar 
odraslih sploh ni bilo. 

V petek je lutkar Cveto Sever 
razveselil otroke v Matični knjiž
nici z Lutkovnim vrtiljakom. 

Ker moram ta prispevek odda
ti pred zaključkom Tedna otro
ka, skupaj z otroki, ki se priprav
ljajo na sobotno hokejsko tekmo 
na rolerjih, upam, da bo vreme 
vsaj tako toplo, da nastopajočim 
ne bodo zmrznila kolena. 

Obenem si želim tudi čim 
večjega obiska malih in velikih 

likovnih ustvarjalcev. Pika na 
i pa bo nedeljski družinski izlet 
na Jamarski dom, muzej in v Že
lezno jamo. 

Teden otroka je minil, na Mla
dinskem centru Kamnik pa ob
ljubljamo, da to ne bo edini te
den namenjen otrokom, njihove
mu veselju in sprostitvi. 

tekst: HELENA STERLE 
foto: VERA MEJAČ 

P. s.: Za dobro voljo pri orga
nizaciji prireditev moram pohva
liti: Športno zvezo, Svilanit, Ko
munalno podjetje, Z K O , Kamni
škega občana, I M P U L Z , OŠ 
T O M O B R E J C , SPV, IS SO 
Kamnik, Matično knjižnico, Po
licijo Kamnik, Gasilski dom in 
Železnico. 

Polna dvorana radostnih otroških src je navdušeno spremljala Romanino petje. 

Kontest z Velike planine 

2000 zvez v 340 minutah 

Romana Kranjčan zna tudi naše najmlajše pritegniti k sodelova
nju. Na sliki jo fantje spremljajo z »namišljenimi kitarami«. 

Popoln uspeh poskusa poso
dobitve tekmovalnega dela ra
dioamaterskega društva v iz
vedbi C B radio kluba Lipa 
Kamnik. 

Pred 24. septembrom 1994 je 
bilo na 9. kanalu objavljeno va
bilo k sodelovanju na kontestu 
z Velike planine. Odziv je bil 
neverjetno velik. Analizirali 
smo vsa dogajanja in naslednja 
ugotovitev najzgovornejše ilu
strira potek tekmovanja. V 340 
minutah je bilo mogoče vzpo
staviti 11 zvez in gostota pozi
vov je bila neverjetno velika. 
Vsakih 10 sekund poziv ali 
6 pozivov na minuto, kar je bil 
svojevrsten rekord, ki smo si ga 
želeli, ne pa tudi pričakovali. 

To je uspelo vpeljani ekipi 
operaterjev, ki so jo sestavljali: 
Feltna, Fajfar, Slovenija, Big 
boy, Ben, Geri , Yoc , Ol i in 
lvek. 

Namen kontesta je bil doseči 
tekmovalno mrzlico in ponov
no vrniti cebejašem veselje do 
sodelovanja na kontestih. 

Ob zaključku kontesta smo 
pripravili žrebanje nagrad za 
vse udeležence tekmovanja, to 
je bilo pet minut pred polnoč
jo. Zato so vsi tekmovalci na
peto pričakovali konec. Novost 
je navdušila soudeležence in 
pri naslednjem kontestu na to 
ne bomo pozabili. Deset na
grad je bilo izžrebanih, vendar 
bo njihova podelitev šele na 

M o č p r i j a z n e b e s e d e 

Nn tržnici so deklice vozlale zapestnice prijateljstva 

V Jamarskem domu na Gorjuši so si udeleženci družinskega 
izleta ogledali jamarski in slamnikarski muzej. Podali so se tudi 
v bližnjo Železno jamo (na sliki) in pozorno prisluhnili strokovni 
razlagi vodiča Staneta Stražarja. Tudi vam priporočamo, da si te 
znamenitosti ogledate vsako nedeljo popoldan ali po dogovoru. 

Učenke in učenci Osnovne šo
le F R A N A A L B R E H T A so 
v Tednu otroka skupaj z učitelji
cami in učitelji veliko uric posve
tili odkrivanju majhnih in velikih 
resnic, ki svet odraslih in otrok 
barvajo s prijaznimi sončnimi 
barvami ali pa ravno nasprotno. 
Moč neprijazne besede z enako 
silovitostjo ta svet spreminja 
(največkrat po nepotrebnem) 
v sivino, v kateri ni sreče ne za 
otroke in ne za odrasle. 

Osnovnošolci so najprej po-
metli pred lastnim pragom. 

Od prvošolcev do 
osmakov 

Učenci, k so letos prvič sedli 
v šolske klopi, so nadvse resno 
spoznavali Cicibonton. Da se 
izrečeno zelo hitro spremeni ali 
drugače razume, so se prepričali 
učenci drugih razredov. S kakšni
mi težavami se je srečeval psiček 
Pafi in kako si je iz njih pomagal, 
so na prisrčen način ugotavljali 
učenci tretjih razredov. 

Učenci, ki so vstopili že v četr
to šolsko leto, so pobrskali po 
zakladnicah pregovorov in rekov 
in ponovno odkrite modrosti po
nesli v današnji čas. 

Petaki, ki so morali zamenjati 
sošolce, so se učili spoznavanja 
drug drugega in pri tem uporab
ljati prijazne besede. Učenci ra-
eredov so svoja razmišljanja in 

Zanimivo je bilo tudi v konjerejskem centru na Krumperku. 

Na igrišču pred OŠ Toma Brej
ca so otroci risali s kredo po 
asfaltu. foto: V. MEJAČ 

doživetja o tem, da lepa beseda 
res lepo mesto najde, zapisali 
v spisih. 

Sedmaki so pobrskali po sebi. 
Vsak od učencev se je vprašal, 
kaj pričakuje pri pogovoru od so
šolcev, učiteljev in staršev. 

Vsi , ki bodo junija prihodnje 
leto odšli, so se skušali vživeti 
v vlogo učiteljev, staršev in sošol
cev, da bi tako lažje razumeli 
njihova pričakovanja. 

Ta prijazen zgled za prihodnji 
Teden otroka nam je predstavila 
osmošolka Irena,. 

Lepa beseda lepo mesto 
najde 

Čeprav te modre besede med 
ljudmi že živijo stoletje in več, je 
prav čudno, da odrasli v komuni
ciranju z otroci največkrat izbe
rejo napačne. Šestošolka Barba
ra nam je iz svojega spisa pred
stavila enega od mnogih. Ko je 
učiteljica strogo zahtevala od 
učenca, da žvečilni gumi takoj 
odnese v koš, se je učenec odzval 
s prav takšno odločnostjo. Zani
kal je, da žveči in prepovedano 
se je kar se da hitro in skrivnost
no prilepilo pod šolsko mizo. Če 
bi učiteljica verjela v lepo bese
do, ki bi jo uporabila, namesto 
besede, ki ni dopuščala ugovora, 
naprimer, da bi učenca opozori
la, kako ni niti lepo niti kulturno 
prežvekovanje med poukom in 
naj si slastni užitek prihrani za 
primernejši čas, žvečilni gumi 
prav gotovo ne bi pristal prilep
ljen pod mizo. 

Učenke in učenci 
o komuniciranju — za 
okroglo mizo 

Čisto resno in zelo kritično so 
spregovorili osnovnošolci o ko
municiranju z odraslimi. Ga. Ire
na Andolšek iz Svetovalnega 
centra za mladostnike in staršev 
v Ljubljani je imela pomembno 
in častno dolžnost, da je vodila ta 
pogovor. A sploh ne za »okroglo 
mizo«, pa zanjo tudi niso sedeli 
kakšni pomembni odrasli, kot so 
si to predstavljali mladi pred na
povedanim srečanjem. Ves čas je 
bil namenjen njim in v debeli uri 

so imeli marsikaj povedati. 
O tem, da se odrasli (tako učitelji 
kot starši) znajo in ne znajo po
govarjati, da imajo nekateri za 
njihove probleme več razumeva
nja kot drugi. A čisto vsi so v en 
glas pritrdili, da imajo veliko raj
ši razumevajoče učitelje in starše, 
ki si vzamejo čas za pogovor, 
v katerem upoštevajo tudi to, kar 
jim mladi povedo. Da malo manj 
»težijo« in se kdaj pa kdaj spom
nijo tudi svojih otroških let in 
neumnosti, brez katerih bi bil 
svet otroštva tako pust in prazen. 

Seveda so otroci izkoristili pri
ložnost in izpovedali svoje »veli
ke« probleme. Obvezno sezuva-
nje in uporaba copat v šoli, je 
problem številka 1 za nekatere 
učence, za druge pa sploh ne, ker 
bi pomenilo nekajurno sedenje 
v čevljih ali supergah pravo tla
ko. Naslednji problem, ki tare 
predvsem učence zadnjega razre
da, so plesi, ki odpadejo vsako
krat, kadar učenci prekršijo do
govorjeni red med poukom. Ne 
razumejo, zakaj klepetanje med 
poukom učitelji tako strogo in 
resno jemljejo, ko pa kakšen ne-
ugnani klepetač prav popestri 
šolsko uro. Ampak fino bi bilo, 
če bi na šolske plese smeli tudi že 
sedmaki... 

Velik problem so tudi starši, ki 
»utrujajo« z enimi in istimi vpraša
nji in neprestanimi zgledi starej
ših bratov in sester, ki so ah in 
oh, pa so včasih prave puščobe 
po mnenju nekaterih udeležen
cev »okrogle mize«. 

Še marsikaj drugega je privrelo 
iz mladih glavic, ki so proti kon
cu pogovora postale prav razgre
te. In vse po vrsti so obžalovale, 
da pogovoru niso prisostvovali 
tudi njihovi starši. 

Bogvedi, če bi se razgovor ob 
prisotnosti odraslih tudi tako 
razvnel? Eno pa zagotovo drži: 
odrasli vse prevečkrat otroke sla
bo poslušamo in premalokrat jim 
priznamo, da ga tudi mi polomi
mo. Pa tudi to, da smo starši 
otroke naučili govoriti, ne pa ko
municirati. Kajti komuniciranje 
ni samo govorjenje, ampak je tu
di poslušanje in upoštevanje go
vorjenega 

I V A N A S K A M E N 

družabnem zaključnem sreča
nju, ki bo'26. novembra ob 16. 
uri v Mekinjah. Priprave že po
tekajo. Družabno srečanje se 
bo odvijalo ob zvokih ansam
bla, kar na srečanju radioama
terjev ne sme manjkati. 

Na sklepni prireditvi bo dru
štvo, ki bo ekipno imelo največ 
vzpostavljenih vez, prejelo pre
hodni pokal Lipe Kamnik. Po 
bežni oceni je domači klub re
sen kandidat za osvojitev pre
hodnega pokala. 

Pri posameznikih bo prva 
nagrada R O G O V O G O R S K O 
K O L O na 18 prestav (vrednost 
približno 35.000 SIT), ki ga bo 
prejel cebejaš, ki je vzpostavil 
največ zvez. Zaradi mikavne 
nagrade pričakujemo, da bo 
operaterjev z vzpostavljenimi 
enajstimi zvezami precej in 
kdor bo imel največ sreče pri 
žrebu, se bo domov lahko od
peljal na kolesu. Številne zah
tevke pričakujemo do 15. okto
bra in kaže, da bo žrebanje pri
neslo na zaključnem večeru 
obilo napetosti v pričakovanju 
izbire najboljšega med najbolj
šimi. 

Podeljene bodo tudi diplome 
vsem, ki bodo poslali zahtevek 
z najmanj tremi potrjenimi zve
zami in priloženimi 400 SIT za 
manipulativne stroške. Novo 
vodstvo kluba je poskrbelo za 
nov dizajn diplome, ki bo zelo 
iskan dokaz za sodelovanje na 
prvem kontestu po novem na
činu, ki ga je uvedel naš klub. 

Tudi srečolov, ki bo letos 
izredno bogat, je pripravljen, 
in še vedno prihajajo darila na
ših številnih sponzorjev. Naj 
omenimo le nekaj najvidnejših, 
kot so tovarna Rog Ljubljana, 
Velo Slovenija Avto, Svilanit 
Kamnik, Titan Kamnik, Na
predek Domžale, Kočna Kam
nik, gostišče Planinka, Indu-
plati Jarše, Univerzale Domža
le, Pivovarna Union, Stol 
Kamnik in mnogi drugi. 

Sodelovanje v klubu je po
vsem drugačno in perspektiv
no. Pričakujemo, da bo mnoge 
radioamaterje pritegnilo resno 
delo, ki se bo odražalo pred
vsem v mnogih akcijah. 

Naj omenimo osnovno de
javnost, ki si jo je izbral C B 
klub Lipa Kamnik na zadnjem 
občnem zboru na predlog no
vega vodstva kluba, to je PO
MOČ L J U D E M V KRITIČ
N E M T R E N U T K U . To je C B -
SOS dejavnost, ki bo povezala 
celotno občino v informacijski 
sistem za humane namene. 

Vodstvo je z rezultati dose
danjega dela kluba nadvse za
dovoljno in se vsem. ki so kon
test podprli in aktivno sodelo
vali v njem, zahvaljuje in se 
priporoča tudi vnaprej. 

Predsednik IO CB 
Lipa Kamnik: 

IVO K R A N J C - I V E K , 
dipl. ing. 



Nekaj utrinkov iz življenja gostincev na planini in pod njo 

B r e z n j i h n i t u r i z m a 

jem, da mi vlaganja v te objek
te izplačajo. Ker so mi rekli, da 
ne morejo tako hitro dobiti 
drugega najemnika, sem pri
stal, da ostanem tu do konca 
letne sezone. 

Če gre kaj narobe s turiz
mom, brž za to okrivimo gostil
ničarje ali birte, kot jim pravi
mo. Kadar pa gre dobro, so 
zato največkrat zaslužni drugi. 
Na njihove težave in probleme 
pa pogosto kar pozabimo. Naj 

ski dom na Kopišču, kjer bom 
uredil prenočišča z dobro do
mačo hrano. Nameravam pa 
nabaviti tudi konje za jahanje 
po bližnji okolici. Na obisku pri 
nas, kjer smo v glavnem odvis
ni od gostov, ki pridejo na žič-

bo teh nekaj poletnih utrinkov nico, se precej pozna, ker ne 
iz pogovorov z gostilničarji dela sedežnica. Zato je tudi 
v dolini Kamniške Bistrice in obisk planine manjši. Vse ko-
na Veliki planini prispevek če, ki jih oddajam v najem, 
k pogledom na njihovo življe- imajo po 6 postelj, le gozdarska 

ima 13 ležišč. V vseh je tudi 
električna napeljava. Sicer pa 

nje in delo v letošnji sezoni. 

Planinski dom v Kamniški B i 
strici — Martin Simonič 

V tem domu, ki ga oskrbuje 
P D Ljubljana Matica, sem 
oskrbnik od 15. aprila dalje. 
Tako je sedaj dom spet odprt 
ves teden. Verjetno bomo tudi 
do srede oktobra (z njim je iz 
Mozirja namreč prišla tudi že
na in hčerka z možem). Nazad
nje sem bil zaposlen v hotelu 
na Bledu, žena pa je bila kuha
rica. Moram reči, da čez teden 
ni preveč obiska, največ ljudi 
pa se nabere v nedeljo popold
ne. V domu je 45 postelj, ki pa 
so bolj slabo zasedene. Morda 
bi bil obisk boljši, če bi avtobus 
pogosteje, vsaj ob sobotah in 
nedeljah, vozil do Kamniške 
Bistrice. Sedaj pripelje samo 
trikrat dnevno. 

Kot smo videli, so bili gostje 
s postrežbo kar zadovoljni, saj 
dobijo izdatno nedeljsko kosilo 
že za 850 tolarjev. 

Bife pri spodnji postaji žičnice 
- Marko Štritof 

Želim si razširiti turistično 
ponudbo tudi na Veliko plani
no. Prvi rezultati so že tu. Od
dajam šest počitniških koč na 
Šimnovcu, ki so vse celo letoš
nje poletje zasedene. S e d a j M i r o Avoe/j skrbi za Domžalski 
sem vzel v najem tudi gozdar- dom na Mali planini 

U 

D E L A V S K A UNIVERZA 
DOMŽALE, d.o.o. 
Domžale, Ko lodvorska 6 

K U H A R J I , N A T A K A R J I , P E K I , 
S L A Š Č I Č A R J I , M E S A R J I . . . 
s p a d a j o m e d na jbo l j i s k a n e i n t u d i p l a č a n e 
p o k l i c e . 

B r e z u s t r e z n e i z o b r a z b e ne b o š l o . 

V p i š i t e s e v Š O L O O B D E L U N A D E L A V S K I 
U N I V E R Z I D O M Ž A L E . S Š O L O P R I Č N E M O 
V Z A Č E T K U N O V E M B R A ! 

Č e p o h i t i t e z v p i s o m , s e š e l a h k o v k l j u č i t e 
v n a d a l j e v a l n i p r o g r a m : 

- STROJNI TEHNIK 
- ELEKTROTEHNIK - ELEKTRONIK 
- TRGOVINSKI POSLOVODJA 

Vse, kar vas zanima, boste izvedeli , č e nas pokl i 
č i te po telefonu 711-082 in 712-278. 

stane enodnevna najemnina 
okrog 4000 tolajev. Z gosti smo 
v glavnem zadovoljni, pa tudi 
oni z našo ponudbo, med njimi 
so tudi nekateri tujci. Pred 
dnevi so za poroko na planini 
najeli kar štiri koče. 

Zeleni rob - Miran Šerbelj 

Dom na Mal i planini — Miro 
Avbelj 

Pri nas se ustavijo v glavnem 
dnevni turisti. Planinsko dru
štvo Domžale, ki je lastnik do
ma, je letos poskrbelo za uredi
tev sanitarij in izvedlo še nekaj 
ostalih del. V domu je sedaj 48 

Letošnje poletje je po nekaj ležišč, ki se napolnijo v glav-
letih spet veliko ljudi. Letos so nem za vikende, tako da se M i r a n šerbelj na Zelenem Robu 
tudi žičničarji šli dopustnikom nam doma ne izplača več širiti! 
v bajtah za Gradiščem toliko Moram reči, da se v našem do
na roke, da jim vozijo prtljago mu ustavi več turistov, kot pa 
po zasilno usposobljeni sedež- v ostalih dveh, v Jarškem, ki je 
niči in to brezplačno. Škoda, zdaj privatni Nežkin dom in 
da tovarniške bajte niso bile v Črnuškem. Redko kdo pa 
bolj zasedene. So tudi slabo ostane tudi več dni! Zadnjič so 
vzdrževane, saj nekatere nima- bili najdalj tu Velenjčani, ki so 

prebivali pri nas pet dni. Teža
ve so, ker moramo vsakega 
prenočiti, čeprav le za eno noč. 
Kot kaže, se akcija PZS še ni 
prijela, saj sem gor še nihče ni 

jo več oskrbnikov. Bolje so za 
sedene koče na Šimnovcu. 

Ker nisem uspel narediti vse
ga, kar sem imel v načrtu, sem 
lahko zagotovil le minimalno 
ponudbo, n.p.r. čaj in ostale prišel s svojo rjuho. M i pa rju-
pijače, počitniškim kočam pa he vozimo na pranje v dolino, 
sem preskrbel nekatera živila, ker ne moremo onesnaževati 
če so jih prejšnji dan naročili! okolja. Turiste tudi stalno opo-

Mpji načrti tu gori se izteka- zarjamo, naj prazne konzerve 
jo. Že aprila sem obvestil ob- in steklenice nosijo s seboj do-
činski izvršni svet, da odsto- mov. O tem jih opozarjamo tu-
pam od najemne pogodbe za di z napisi, vendar kaže, da so 
Simnovec in Zeleni rob s pogo- nekateri tudi nepismeni. F . S. 

Krška koča, ki jo lahko najamete pri Marku Štritofu, stoji 
v prijetnem okolju nad Šimnovcem. 

Angleži v gosteh pri kamniških jamarjih 
Bralcu so verjetno vsaj neko

liko znani veliki raziskovalni 
uspehi, ki jih v zadnjem času 
v pogorju Kanina dosegajo slo
venski in italijanski jamarji. 
Tam odkrite jame, globlje kot 
1000 m, so med najbolj odmev-

nič posebnega (o tem, kako oz- bi s 14 jamarji in jamarkami iz ima potemtakem zvezo z globi-
ke, blatne in mokre so tamkajš- Sheffielda. V Sloveniji so ostali no, drugič pa tudi, ker je bil 
nje jame, smo se prepričali tudi mesec dni, od česar so dobro v času raziskav vhod v marsika-
kamniški jamarji na odpravi polovico preživeli pri nas 
v Anglijo pred nekaj leti). Ob v Kamniku, ostalo pa v jamar-
taki razvitosti jamarstva je pri skem kampu pri Logatcu, kjer 
njih dandanes praktično nemo- so obiskali nekatere klasične 

nimi jamarskimi odkritji v zad- goče odkriti kaj novega, zato jame slovenskega krasa, 
njih dveh letih na svetu. Zato angleški jamarji raziskujejo Ker je območje Velikih po
ni čudno, da je nenadoma predvsem v tujini. Ker je letos dov dokaj obsežno in tudi na 
v svetovni jamarski javnosti za moderna Slovenija, seje marši- gosto posejano z jamami, smo 

tero brezno še zaprt s snegom 
ali ledom, ki se stopita šele 
v pozni jeseni. 

Zadnje dni tabora smo kam
niški jamarji raziskovali še pod 
zahodnim pobočjem Kogla, 
kjer smo odkrili nekaj zelo 
obetavnih jam. V eni od njih 

ozemlje Slovenije zavladalo ve- katera angleška odprava želela si za pregled letos izbrali le te- smo za ožinami prišli do brez-
liko zanimanje. Kljub temu, da pridružiti raziskovalnim napo
je po katastrski evidenci Ja- rom naših jamarjev. Tako so 
marske zveze Slovenije pri nas tudi z našim klubom iz Kamni-
odkritih in opisanih že več kot ka, v katerem že nad 10 let 
6500 jam, obstajajo namreč sistematično raziskujemo po-
marsikje v Sloveniji še nerazi- dročje Kamniških A l p , v začet-

ren v trikotniku med Grintav
cem, Mlinarskim sedlom in bi
vakom pod Grintovcem. V vi
sokogorskem krasu Podov se 
vhodi v jame nahajajo praktič

na, ki je globoko vsaj 60 m in se 
bržkone še nadaljuje, tri druge 
jame pa se nadaljujejo z rovi, ki 
so sicer zelo ozki, a iz njih moč
no piha. Z raziskovanjem teh 

skana, a z vidika jamarskih ra
ziskav perspektivna območja. 
Naša dežela je torej bogato ob
darjena z zanimivim kraškim 
svetom, saj ima tudi prenekate-
ra sicer precej večja država do
sti manj krasa kot mi. 

Jamarstvo ima v Angliji dol
go tradicijo in temu primerno 
število pristašev, čeprav njiho
ve jame v svetovnem merilu ne 
po velikosti ne po lepoti niso 

ku leta navezali stik jamarji 
društva sheffieldske univerze. 

Ker smo v klubu letos ravno 
nameravali začeti z raziskava
mi na še nepreiskani planoti 
Velikih podov med Skuto in 
Grintovcem, smo jim predlaga
li skupen raziskovalni tabor. 

no vsakih 10 metrov, tako da je jam homo seveda nadaljevali. 
treba teren res natančno preče
sati. Seveda je velika večina 
teh jam kratkih, le redke so 
globlje kot 10 m. Na žalost se 
s površja ne da zanesljivo ugo
toviti, ali jama gre naprej ali 
ne, zato je treba vsako pazljivo 
pregledati in raziskati. Dosti
krat se namreč zgodi, da je pre-

In vtisi? Angleški jamarji so 
bili nad lepoto naših gora in 
pokrajine naravnost navduše
ni. Zelo so bili zadovoljni tudi 
z rezultati raziskovanja. Bi l i pa 
so neprijetno presenečeni nad 
vedenjem nekaterih obiskoval
cev gora, ki so okolico marki
ranih poti na Velikih podih do-

Po pol leta različnih priprav n ° d v večje globine zasut s ka- besedno nastlali z odpadki. 
- . ' " * _ • _ i - _ • i " „ I . . L 1 . , - I IV T . t1 ' . . t . i *-» i ' r * » t , - w l m i n i - i \ m organizacije je v Kamnik 

v začetku avgusta prispel kom-

Plezanje skozi ožino v eni od noroodkritih jam (foto M. V.) 

P R I R E D I T V E 

D A T U M K R A J PRIREDITEV PRIREDITELJ 

sobota, 15.10.1994 Repov Kot - Srebrno 
sedlo 

pohod PD Kamnik 
tel. 831-345 

sobota, 15.10.1994 Kuzma Izlet TD Kamnik 
tel. 832-011 

nedelja, 23.10.1994 Korošica nogometna tekma PD Kamnik 
tel. 831-345 

sobota, 29.10.1994 Mali Turn - Kofce pohod PD Kamnik 
tel. 831-345 

sobota, 15.11.1994 Martin stena - Dol pohod PD Kamnik 
tel. 831-345 

IS občine Kamnik, 
področje za podjetništvo in turizem 

menjem in ga lahko odkrije le 
izkušen jamar. Vse jame smo 
tudi izmerili, narisali njihov na
črt in določili geografsko lego 
vhoda, tako da jih bomo lahko 
registrirali pri katastru jam Slo
venije. 

Skupno smo odkrili in razi
skali nekaj nad 70 novih jam. 
Na žalost nam v nobeni ni 
uspelo priti v večje globine. 
Najgloblje, nekaj manj kot 100 
m, smo prišli v jamo z neurad
nim imenom Jama lenih mrh. 
Nekje na sredi te jame se rov 
tako zoži, da sta skozi uspela 
priti le dva najmanjša člana od
prave! 

Možnosti za prodor v globi
no na tem terenu sicer še vedno 
obstajajo. Prvič zato, ker smo 
v nekaterih jamah čutili prepih, 
ki dokazuje, da masiv »diha« in 

Nekateri izmed njih so bili 
očitno zelo »vestni«, saj smo 
posamezne smeti našli tudi 
v brezpotjih več sto metrov 
s poti. Da pa ne bi ostali le pri 
besedah, smo odpadke, koli
kor je bilo mogoče, tudi po
spravili in odnesli v dolino. Sa
mo pred bivakom pod Grintov
cem smo jih nabrali štiri polne 
v r e č e . . . 

Na koncu bi se za dragoceno 
pomoč pri transportu opreme 
radi zahvalili Planinskemu dru
štvu Kamnik, za gostoljubje in 
prijaznost pa oskrbnikoma ko
če na Kokrškem sedlu. Na že
ljo angleških prijateljev bi se za 
prijazno in uslužno postrežbo 
zahvalili še avtokampu Resnik, 
pizzeriji Napoli in piknik cen
tru Pri Jurju v Kamniški B i 
strici. M A R K O V R A B E C 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK 

V A B I M O V A S . . . 

Petek, 14. oktobra 1994, ob 19. uri 
Župnijska cerkev na Šutni 

MUŠICA AETERNA: HUBERT BERGANT 
- ORGLE 
Koncert ob umetnikovi 60-letnici 

Vstop prost! 

VABLJENI! 



N e k a j o o b č i n i i n z a s l u g a h 

Po dolgem času se zopet 
oglašam v našem časopisu. Po
vedati moram, da to kar nerad 
počnem. Hote ali nehote s pi
sanjem večkrat prizadenem 
kakšnega od lokalnih veljakov, 
ki potem napnejo vse sile, da bi 
mi, tudi z nizkimi udarci, zave
zali jezik. Če bi imel »svojega 
novinarja«, bi povračilni udarci 
leteli po njem, tako pa moram 
to vedno opraviti kar sam. 

Najprej bom priznal svojo 

krivdo. Kamnik ni mestna ob
čina. Moj amandma, ki je to 
našo željo hotel udejaniti, je 
pogorel, tako kot jeseniški, 
domžalski, škofjeloški. . . in od 
vseh drugih, ki zakonskih po
gojev pač nimajo, razen slove-
njegraškega. 

Drugi moj greh, pravzaprav 
še ne vem, ali mi bo pripisan 
kot greh ali kot zasluga, pa je, 
da je bil sprejet moj amandma, 
ki je Tuhinj priključil k občini 

Kamnik. Tuhinj ostaja tako 
v svojih starih mejah. Nisem 
razmišljal o tem, ali je to dobro 
ali slabo, saj me je k temu zave
zovala želja prebivalcev Tu
hinjske doline. 

Poročilo o mojem delu sicer 
ni stalna rubrika v Kamniškem 
občanu, bila bi pa očitno nuj
na. Kar veliko je namreč takš
nih lokalnih politikov, ki v času 
sprejemanja proračuna pri me
ni in prek mene lobirajo za ne-

Kdo ve zanj? 

Ob 9©-letnici smrti Gašperja Križnika 
Kdo ve zanj? 

26. novembra letos bo pote
klo devetdeset let od smrti Ga
šperja Križnika, moža, ki bi za
služil, da se ga spomni vsaj 
okolje, kjer je prebival, če ne 
tudi širša slovenska kulturna 
javnost. Rodil se je v Motniku, 
na meji Gorenjske s Štajersko, 
5. 1. 1848, in tam tudi umrl. 
Kot sin revnih staršev se je naj
prej izučil za čevljarja, potem 
pa si je, z namenom, da bi imel 
več možnosti za zbiranje slo
venskega ustnega izročila, z go
spodarnostjo in iznajdljivostjo 
omislil trgovino. 

V svojem domačem kraju, 
njegovi in bližnji in daljni oko
lici je zapisal čez 200 zgodb, 
večinoma pravljic pa tudi pri
povedk in šal. V prepričanju, 
da se ljudje zavedajo, kako po
membno delo opravlja, je kma
lu po začetku svojega zapisova
nja izdal osem pripovedi v sa
mozaložbi s psevdonimom 
Podšavniški. Z naslovom Slo
venske pripovedke iz Motnika 
so izšle v Celovcu 1874. leta. 
Vendar se je zmotil, če je priča
koval, da bo knjižica naletela 
na prijazen sprejem. Zato se je 
preusmeril na objavljanje v pe
riodiki, vendar je vanjo spravil 
komaj desetino nabranega gra
diva; še tega so mu uredniki 
jezikovno in stilistično poprav
ljali. Križnik je namreč zapiso
val dobesedno v narečju, pri 
čemer je sledil navodilom poz
neje svetovno znanega poljske
ga jezikoslovca Jana Baudou-
ina de Courtenava, s katerim si 
je tudi dopisoval in mu pošiljal 
svoje zapise kot gradivo za štu
dij slovanskega jezikoslovja, pa 
tudi z upanjem na objavo. 

Križnika omenjajo v svojih 
razpravah slovenski literarni 
zgodovinarji in folkloristi: Gre
gor Krek, Ivan Grafenauer, 
France Kotnik in pravni zgodo
vinar Sergij Vilfan. Danes pa 
komaj kdo ve zanj. Ne vem, ali 
vsaj v njegovem domačem kra
ju gojijo nanj spoštovanja vre
den spomin. Prav bi bilo, da bi 
se ga spomnili letos ob 90-letni-
ci njegove smrti tudi njegovi 
rojaki. 

Milko Matičetov, avtoriteta 
slovenske slovstvene folklori-

stike, pravi: »Samo ambicioz
nemu čevljarju iz Motnika se 
imamo zahvaliti za ohranjeno 
nepopačeno obliko ljudske 
pravljice v osrednji Sloveniji 
konec 19. stoletja. Ohranil je 
živo ljudsko pravljico za odra
sle z vsemi možnimi epizoda
mi, ki so jih šolani zbiralci zara
di nekakšnih pedagoških-mo-
ralnih načel na široko obšli, 

drugi pa jih menda niti slišali 
niso.« Najlepše pa bi se mu 
oddolžili, ko bi izdali njegovo 
zapuščino v znanstveno-kritični 
izdaji. 

Upajmo, da bo do tega prišlo 
vsaj do leta 1998, ko bo 150-
letnica njegovega rojstva. 

D R . M A R I J A S T A N O N I K 
Ljubljana 

Ob kamniški obvoznic 

S SPECIALNO AVT0ELEKTR0 
OPREMO TER DODATNO 
OPREMO AVTOMOBILOV 

Kamnik, Perov o 26, tel/fax; 812-888 
• prodaja akumulatorjev TOPLA po tovarniških cenah, že 

od 3.983 SIT dalje, dveletna garancija, pooblaščeni 
servis 

• VESNA akumulatorji - tovorni program od 110 Ah do 180 
Ah 

• avtoelektro oprema Iskra 
• olja CASTROL, VALVOLINE, LIOUIMOLY - 4 I VALVOLINE 

turbo 5 že 1.716 SIT 
• filtri DONIT, CHAMPION 
• svečke CHAMPION za vse vrste vozil 
• kompletni program svetil SATURNUS 
• hladilna tekočina in tekočina za odmrzovanje avto

mobilskih stekel 
• snežne verige 
• velika izbira sedežnih prevlek 
• avtotepihi za vse tipe vozil - tudi gumijasti 
• avtoradiji in avtozvočniki z montažo 
• avtokozmetika in še veliko dodatne opreme za vaše 

vozilo 

Možnost plačila na več čekov. 
Odprto NON STOP od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ura 

k O č n a 

C e n j e n e p o t r o š n i k e o b v e š č a m o , 
d a p o s l u j e m o p o n o v e m j e s e n s k o - z i m s k e m 
o d p i r a l n e m č a s u t r g o v i n : 
vse ŽIVILSKE PE, KNJIGARNA, UNIVERZAL, ŽELEZNINA in 
ELEKTROŠPORT so odprte od ponedeljka do petka od 7. 
do 19. ure, ob sobotah do 13. ure (razen dežurnih!) 

vse ostale NEŽIVILSKE PE od ponedeljka do petka od 8. 
do 19. ure, ob sobotah do 13. ure. 

Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi 

Odgovor na odprto pismo g. 
Francija Uršiča, predsednika 
Z Z B Kamniška Bistrica - Godič 

Gospod Franci! 
Dolgo pot ste ubrali, da ste nam - svetu KS 

Kamniška Bistrica - zaupali težave, ki vas tarejo. Res 
je, bliža se čas, ko se naših pokojnih nc bomo spom-
njali le z mislijo, pač pa tudi s šopkom rož, prižgano 
svečo ali pa morda kako drugače. Zato bi vam rad 
pojasnil, kako je z dotacijami denarja v KS. V svojem 
pismu omenjate, da ste zadnje denarno nakazilo od 
KS Kamniška Bistrica dobili v letu 1990. Za vsako 
dotacijo denarja od KS ste dolžni (tako kot vsaka 
druga organizacija, društvo ali posameznik) napisati 
pismeno prošnjo svetu KS Kamniška Bistrica in proš
njo tudi ustrezno utemeljiti. Svet KS Kamniška Bistri
ca bo vašo prošnjo obravnaval in vas o rešitvi tudi 
obvestil. Žal pa v dveh letih, odkar sem predsednik 
KS Kamniška Bistrica, takšne ali podobne prošnje od 
ZZB in udeležencev NOB svet KS Kamniška Bistrica 
ni prejel. Prav tako nismo prejeli kakršnegakoli vabila 
na vaš sestanek, sejo ipd., kjer bi sc lahko pogovarjali 
o vaših težavah in željah. Povabilu bi se z veseljem 
odzvali. Rad bi poudaril, da smo odprti za vsak vaš 

predlog in pripombe. 
Čudim pa se, dragi Franci da me kot soseda, v času 

mojega delovanja v KS Kamniška Bistrica niste mogli 
vsaj z besedo ali dvema povprašati o tem, kar vas 
zanima. 

Kar pa zadeva položnico za plačilo grobnine za leto 
1994 (800 SIT), se vam v imenu KS Kamniška Bistrica 
in pokopališkega odbora pri KS Kamniška Bistrica 
opravičujem za zmedo, ki jc nastala zaradi računalni
škega vodenja podatkov. Na spisku plačnikov so na
mreč vsi lastniki grobov na pokopališču v Stranjah 
(tudi ZZB in udeležencev NOB, ki je lastnik groba 
padlega partizana Jurija Libnika). 

Za ta grob skrbi po lastni iniciativi, pa tudi v imenu 
KS Kamniška Bistrica, gospod Franci NOVAK. Zato 
gospod Franci URŠIČ lahko z mirno vestjo položnico 
vržetc v koš. 

Glede na to, da smo krajani iste krajevne skupnosti, 
bi bilo veliko bolj primerno, če bi se o zadevah, ki 
zanimajo našo KS, pogovorili kar med seboj, saj naše 
krajevne zadeve verjetno ne zanimajo večjega števila 
občanov Kamnika. 

Lepo pozdravljeni! 
KS Kamniška Bistrica 

predsednik: 
K A R E L REPANSEK 

ko »našo« investicijo. Ko je ta 
dokončana, pa pozabijo, da je 
brez volje poslancev Liberalne 
demokracije Slovenije ne bi 
bilo. 

Verjamem, da je ob odprtju 
pomembno tudi to, kateri od
bor je zagotovil piškote in kdo 
je prerezal trak. Nisem pa ve
del, da se denar »iz republike« 
dobi tudi tako, da si zaslugo 
preprosto pripišeš, čeprav te 
zraven sploh ni bilo, ali pa si 
igral glavno stransko vlogo. 
No, učimo se celo življenje in 
ko bom čez dobrih dvajset let 
šel v penzijo, bom tudi jaz lah
ko vse ljube dni hodil naokrog 
in vsem, ki me bodo hoteli po
slušati, govoril o svojih za
slugah. 

Če nekdo, ki je postavljen in 
plačan za svoje delo, ne pridobi 
potrebnega gradiva, je za to 
najbrž sam kriv. Če ne druga
če, pa zato, ker ni povedal svo
jemu poslancu, da je njegovo 
najpomembnejše poslanstvo 
biti kurir. 

V državi se politika dogaja 
prek strank, mestni odbori lo
birajo državne poslance, jim 
dajejo naloge in postavljajo 
zahteve. In to vsak v svoji 
stranki - rezultat pa je, da ne
ko območje uspe ali pa ne. 
V Kamniku tega nekateri še 
vedno ne morejo ali ne marajo 
razumeti. M A K S L A V R I N C 

ZAupanje 
v prihodnost 

Pod tem geslom je 24. septembra v Lokrovcu pri Celju 
potekal letošnji tabor Slovenske socialdemokratske stranke 
Slovenije. Med udeleženci tega tabora so bili tudi Kamni-
čani. 

Osrednja prireditev je potekala do 13. ure dalje v prijet
nem naravnem okolju sredi gozdne jase. Poleg predsednika 
socialdemokratov Janeza Janše so se tabora udeležili tudi vsi 
vidni predstavniki SDSS in predstavniki strank Slovenske 
pomladi: Vane Gošnik, predsednik Zelenih Slovenije; Sašo 
Lap, vodja Slovenske nacionalne desnice, ter predstavniki 
Slovenske ljudske stranke in Narodnih demokratov, ki so 
podpisale pogodbo o sodelovanju, ter predstavniki Sloven
skih krščanskih demokratov. 

Janez Janša, ki je bil glavni govornik tega množičnega 
shoda z bogatim kulturnim programom, je v svojem govoru 
najprej poudaril dokazljive uspehe stranke in zavrnil očitke 
nekaterih nasprotnih političnih strank, da SDSS ni prava 
socialdemokratska stranka. Janša je tudi zatrdil, da si bodo 
socialni demokrati zavzeto prizadevali za pravično, bogato in 
varno Slovenijo, pri čemer bodo dajali prednost prihodnosti 
in ne preteklosti. Med drugim se je dotaknil tudi trgovine 
z orožjem in dejal, da skušajo akterji te afere obremeniti 
posameznike, da so se z njo okoristili, čeravno je šlo za 
orožje v jeseni leta 1990, ko ga je Slovenija potrebovala za 
lastno uporabo - za obrambo domovine! 

Pred tem množičnim shodom je v dopoldanskih urah pote
kalo osem okroglih miz, kjer so govorili o problemih mladih 
v Sloveniji (zaposlovanje, šolanje, stanovanja, štipendira
nje . . . ) , o položaju delavk in delavcev ter vlogi sindikatov, 
o socialdemokratih in družini, o lokalni samoupravi, lastni
njenju in vlogi investicijskih družb pri lastninjenju, o sloven
skem zdravstvu, o reformi pokojninskega sistema in o drogah 
v Sloveniji. Sklepe s teh okroglih miz bodo vnesli socialde
mokrati v svoj program in z dodatnimi pobudami preko 
svojih poslancev seznanili Državni zbor in slovensko vlado. 

Dr . M A R K O ŽEROVNIK 

Dušan Lipovec 

Slikarski pesnik narave 
Krajinsko slikarstvo Dušana 

Lipovca zelo občuteno črpa iz 
doživljanj narave. Izhodišče 
zanj je umetnikov odnos do do
mačega mesta Kamnika z gru
čami hiš pod strmo kopasto go
ro, ki ga reducira v geometrizi-
rane sklope ploskev, učinkujo
če v magični osvetljavi kot 
pravljično mesto; podobni pri
jemi veljajo tudi za slike s poti 
po Franciji. 

Ob tem pa novejše jedro L i -
povčevega slikarstva zajema 
tudi serije akvarelov in gvašev, 
kjer umetnik reagira na naravo 
docela neposredno s posebnim 
smislom za njene izrazne po
sebnosti. Tako s svojo pregled
nostjo in spokojnostjo posebej 

Zbrani so po uradni predstavitvi z zanimanjem prelistali slikar-
jevo monografijo, med prvimi župan Maks Lavrinc. V. M. 

Sodelujoči na predstavitvi Lipovčeve monografije: oblikovalec 
ing. arh. Marjan Kocjan, umetnostni zgodovinar in likovni kritik 
Milček Komelj, akademski slikar Dušan Lipovec, ravnateljica 
Kulturnega centra Kamnik Mirina Zupančič, direktor tiskarne 
Jože Moškrič Drago Krumpak in avtor fotografij ing. Franc 
Štele. Nastopil je tudi znani glasbenik Lado Jakša. y . MEJAČ 

no poenostavitvijo in včasih tu
di ekspresivnejšimi risarskimi 
posegi izpostaviti njegove po
etične značilnosti in notranjo 
intenziteto. S takimi prijemi 
kot eden zelo redkih sloven
skih kvalitetnih v jedru reali
stičnih krajinarjev zagotavlja 
umetniško kontinuiteto te zvr
sti. V osnovi pa je slikar kljub 
docela konkretnim realnim 
izhodiščem predvsem otroško 
igriv slikarski »arhitekt« in pes
nik, ki svobodno potuje po po
krajinah in išče skladja med nji
hovimi oblikovnimi stalnicami 
in razpoloženjsko spremenlji
vostjo ter med mehkobo svoje 
v naravo zazrte duše. 

MILČEK K O M E L J 

izstopa Primorje z dalmatin
skim otokom Silbo, kjer bistve
no reducirani motivi učinkujejo 
izjemno poetično v svoji mono
toni barvni presvetljenosti in 
ritmičnem valovanju. Ob Kam
niku mu je mogočnejša Gorenj
ska narekovala panoramske 
gvaše s pogorji in starodavnimi 
cerkvami, umetnikov tretji 
dom ob Kamniku in Silbi pa je 
Dolenjska, ki jo je občuteno 
izrazil v njeni odmaknjenosti, 
vlažni barvitosti in specifičnem 
otožnem razpoloženju. 

Pri tem se zna umetnik, ob
darjen z veliko občutljivostjo in 
zanesljivo opremljen s študij
skimi izkušnjami, docela prila
goditi življenjskemu utripu vsa
kokratnega motiva in z značil-
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Trg talcev 6, Kamnik, tel.: 817-126 
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Klarinetist Rok Spruk je večer obogatil tudi s krstno izvedbo 
PARTITE skladatelja Emila Spruka, njegovega brata. 

Pismo poglavarja plemena Seattle 
Abrahamu Lincolnu 
Predsednik Združenih držav 

Amerike Abraham Lincoln 
(1809-1865)je leta 1854 Indijan
cem plemena Seattle predlagal, 
da država odkupi velik del njiho
ve zemlje, v zameno pa jim je 
obljubil - rezervat. Odgovor mu 
je poslal poglavar plemena, in 
misli, zapisane v pismu, veljajo 
za najlepše in najgloblje, ki so 
bile doslej izrečene o človeko
vem okolju. 

»Ko Veliki poglavar iz Was-
hingtona pošilja svoj glas, da želi 

K o n c e r t R o k a S p r u k a 
V organizaciji Zveze kultur

nih organizacij Kamnik je Rok 
Spruk v dvorani Veronika, 22. 
septembra, nastopil na preddi-
plomskem koncertu, s katerim 
je formalno zaključil svojo štu
dijsko glasbeno pot. Številni 
poslušalci so navdušeno spreje
li njegovo koncertiranje na kla
rinetu in se mu z bučnim aplav
zom zahvaljevali za njegova 
dosedanja kulturna prizade
vanja. 

Roku je bilo to hkrati pripo
ročilo za bogatitev kulturnega 
življenja domačega kraja z glas
beno govorico tudi v bodoče. 

Ob "klavirski spremljavi prof. 
Andreja Jarca je Spruk izvedel 
zanimiv program, v katerem 
smo slišali tudi krstno izvedbo 
»Partita op. 8, štev. 21«, ki jo 
je uglasbil njegov brat Emi l , ter 
skladbe Brahmsa, Ganjebijena 
in Bozza. 

Rok Spruk, rojen leta 1970 
kot četrti otrok v družini zna
nih kamniških zborovskih pev
cev Drage in Franceta Spruka, 
je nižjo glasbeno šolo obiskoval 
v Kamniku, pri mentorju prof. 
Radu Rijavcu. Šolanje je nada
ljeval na Srednji glasbeni in ba
letni šoli v Ljubljani pri prof. 

Igorju Karlinu. Po srednji šoli 
se je leto dni izpolnjeval na 
Hoch Schulle fiir Musik und 
Darstellende Kunst v Gradcu, 
študij klarineta pa nato nada
ljeval na Akademiji za glasbo 
v Ljubljani pod mentorstvom 
doc. dr. Slavka Goričarja. V le
tih študija oz. umetniškega zo
renja je sodeloval na različnih 
glasbenih tekmovanjih in revi
jah, nastopal pa je tudi kot so
list in član številnih instrumen
talnih zasedb. 

Naj Roku Spruku zaželimo 
bogato glasbeno pot! 

V E R A M E J A Č 

kupiti našo zemljo, zahteva od 
nas preveč . . . Kako bi se lahko 
prodalo ali kupilo nebo ali Zem
ljina toplota. Kaj takega je nam 
popolnoma tuje. Mi nismo lastni
ki svežine zraka in bistrin voda, 
da bi lahko kupčevali z njima. 
Beli človek pa se do zemlje, svoje 
matere, in do svojega brata neba 
vede, kot bi to bile stvari, ki jih 
lahko kupiš, ukradeš ali prodaš 
kakor živino ali nakit. Vsak del
ček te zemlje, vsaka borova igli
ca, vsako zrno peska v rečni pli
tvini, vsaka meglica v gozdni te
mi so mojemu ljudstvu sveti. Di
šeče trave so nam sestre, jelen, 
žrebec, veliki orel so nam bratje. 
Kamniti vrhovi, sončni pašniki, 
toplo ponijevo telo in človek, vsi 
so delci iste družine. 

Sijoča voda naših brzic in rek 
ni samo voda, temveč tudi kri 
naših prednikov. In če bi vam 
prodali našo zemljo, morate ve
deti, da je sveta. Tudi svojim 
otrokom morate povedati, da je 
sveta. Da vsak odsev v bistrem 
jezeru govori o dogodkih in spo
minih iz življenja mojega ljud
stva. Reke tešijo našo žejo, nosi
jo naše kanuje, hranijo naše otro
ke. Zato poučite vaše otroke, da 
tudi reke sodijo tako v našo kot 
tudi v vašo družino. Zato smo 
jim dolžni vračati njihovo do
broto. 

Vemo, da nas beli človek ne 
razume. Zanj je zemlja povsod 

In memoriam 

V a l e r i j a H e y b a l 

Odrešena trpljenja je po tež
ki bolezni umrla dramska so-
pranistka Valerija Heybal, pri
madona ljubljanske in beograj
ske opere. »Utihnil je eden naj
lepših in dramatsko najbolj 
izrazitih slovenskih ženskih gla
sov, kar smo jih do sedaj ime
li!« Tako je zapisal v nekrologu 
priznani glasbeni strokovnjak 

Valerija Heybal 
Ciril Cvetko. Kamničani smo 
se na naših Žalah poslovili od 
nje 22. septembra s precej 
majhno udeležbo pogrebcev in 
še ti so bili predvsem iz Ljublja
ne. Tako se je vrnila v svoj 
rojstni kraj zaslužna Kamničan-
ka, na katero pa so žal Kamni
čani pozabili, kar se mnogokrat 
zgodi s starimi ljudmi, ki jih 
mlajša generacija ne pozna več. 

Valerija izhaja iz znane kam
niške rodbine. Oče je bil po 
rodu Čeh, imeniten organist 
v farni cerkvi na Šutni. Njena 
mama je bila Kamničanka Ma-
tičičeva, rodila pa je pet otrok: 
Cilko, Erno, Jožko, Oskarja in 
Valerijo. Jožko je umrl zelo 
mlad. Cilka je bila odlična vi
olinistka, Erna odlična pevka, 
Oskar je postal duhovnik pater 
Paulin, Valerija pa je napravila 
največjo kariero - postala je 
operna pevka evropskega slo
vesa. 

Rodila se je v Kamniku 16. 
januarja 1918 med I. svetovno 
vojno. Mladost je preživela do
ma v Kamniku, dokler se s star
ši leta 1934 ni preselila v Moš
nje. Ker je lepo pela, se je naj
prej vključila v ansambel, ki je 
med letnimi sezonami prepeval 
po jadranskih letoviščih. Tako 

je z ansamblom prišla tudi 
v Ljubljano, kjer jo je slišal peti 
znani strokovnjak prof. Župo-
vec in operni pevec Julij Betet-
to. Betetto je poskrbel za na
daljnji pevski razvoj in ji poma
gal. Ko je menil, da je zrela za 
operni oder, ji je utrl prve ko
rake na ljubljanske operne de
ske. Kritika in občinstvo sta 
kmalu spoznala, da imata pred 
seboj izredno nadarjeno pevko 
in igralko. Uspeh Valerije se je 
vidno stopnjeval. Briljantno je 
odpela najtežje vloge klasičnih 
oper. Vrhunec je dosegla po H. 
svetovni vojni. Nastopala je 
z odličnim tenoristom Jožefom 
Gostičem in drugimi znanimi 
pevci evropskega kova. Po 
osvoboditvi je morala nekaj ča
sa na prisilno delo v Kočevje, 
ker ni prekinila kulturnega 
molka. Končno so le uvideli, 
da ji delajo krivico in so jo od
pustili iz Kočevja. Odšla je 
v Beograd in tam v operi takoj 
dobila glavne pevske vloge, po
stala primadona beograjske 
opere in ljubljenka občinstva. 
Pela je dolgo vrsto let, se tam 
poročila z advokatom, ki pa je 
kmalu umrl. V Beogradu je šla 
v zasluženi pokoj. Vrnila se je 
v Ljubljiano in nastopala na 
koncertih, ki so bili zaradi nje
ne kvalitete in popularnosti vsi 
do zadnjega sedeža zasedeni. 
Tam je spoznala znamenitega 
režiserja in dramskega igralca 
Cirila Debevca. 

Valerija je bila vse življenje 
navezana na Kamnik. Koliko
krat je prihajala v družbi z J. 
Gostičem. dirigentom opere 
Demetrijem Žebretom in oper-

Heybalova v naslovni vlogi Puccinjjeve Madam ButerOy 

no pevko Ksenjo Vidalli in 
z Debevcem v Kamnik. Poseb
no so se radi zadrževali v gostil
ni Pri nebeškem očetu. Kmalu 
zatem je začela bolehati, leta 
1973 je umrl drugi mož Ciril 
Debevec, ki ga je pokopala 

Poslednja pot Valerije Heybal na kamniških Žalah (foto V. M, 

v Kamniku. Bolezen, ki se je 
razvijala, jo je zadrževala v bol
nišnicah. Trpela je skoraj 15 
let. Želela si je, da bo pokopa
na v rojstnem kraju ob svojem 
možu. Pogreb v Kamniku je bil 
skromen: malo pogrebcev, no
benega petja ob grobu, nobe
nega govora! V cerkvi sta zape
la Kamničana prof. S. Vremšak 
in prof. Janez Majcenovič in to 
je bilo vse. Bil sem na pogrebu 
in dobil sem občutek, da se po
navlja pogreb velikega sklada
telja VV. A. Mozarta, ki so ga 
na Dunaju pokopali kot reve
ža. Tudi kulturni Kamnik ni bil 
na pogrebu. Mar pozabljamo 
na zaslužne Kamničane? Na 
pogrebu sem se spomnil, da bi 
kamniška občina eno od ulic 
lahko poimenovala po njej! 

Valerija Heybal je odšla 
v zgodovino slovenske operne 
umetnosti, v kateri ji bosta 
ohranjeni častno mesto in lep 
spomin! 

) D R . NIKO S A D N I K A R 

enaka. Tujec je, ki priue ponoči, 
in ji vzame, kar potrebuje. Kakor 
da bi mu bila sovražnik, jo ropa 
vsega. Potem odide dalje in pusti 
za sabo puščavo. Za Indijance pa 
so sokovi drevja prežeti s spomi
ni naših prednikov, ki jim je zem
lja tudi mati. Vaši mrtvi odhajajo 
med zvezde, pozabljajo pa na 
zemljo, ki jim je dala življenje. 
Morali boste povedati svojim 
otrokom, da je ta zemlja bogata 
z življenjem naših prednikov in 
da hodijo po pepelu naših dedov. 
Kar se zgodi zemlji, to doleti tudi 
njene otroke. Če vam prodamo 
svojo zemljo, mislite na to, kako 
dragocen nam je tudi zrak. Veter 
je mojemu dedu daroval prvi 
vdih in sprejel bo njegov zadnji 
izdih. Na tej naši zemlji bo tudi 
beli človek vdihoval veter z diša
vami poljskega cvetja. 

Ne vem! Naš način življenja se 
loči od vašega. Od pogleda na 
vaša mesta rdečega človeka za-
bolijo oči. Morda zato, ker je 
divji in ne razume stvari. Vaš 
ropot žali moja ušesa. 

V vaših mestih ni mirnega ko
tička. Kaj velja življenje, če ne 
moreš prisluhniti odpiranju listja 
spomladi, kriku kozoroga, noč
nim prepirom žab in mehkim 
zvokom vetra, ki se igra po vodni 
površini, osvežen z opoldanskim 
dežjem in z dišečo borovino. Naj
večje bogastvo rdečekožca je 
- zrak. Beli človek pa kot da ne 
zaznava zraka, ki ga vdihuje. Kot 
nekdo, ki dolgo umira in je neob
čutljiv na smrad. Če vam proda
mo zemljo, nikoli ne pozabite, 
kako dragocen je zrak, saj od 
njega živi vse in vse ga vdihava. 

Razmislili bomo o vaši ponud
bi, da kupite zemljo. Če se bomo 
odločili pristati, bomo zahtevali, 
da izpolnite tale pogoj: beli člo
vek se bo moral tudi do živali 

tega kraja vesti kakor do svojih 
bratov. Po prerijah sem videl na 
tisoče bizonov, ki jih je beli člo
vek postreljal kar iz svojega drve
čega ognjenega konja. Kot da je 
ta važnejši od živega bizona. Mi 
pa ga ubijamo edino takrat, ko 
naj nam pomaga preživeti. Kaj je 
človek brez živali?! Če bi jih iz
trebil, bi tudi človek umrl zaradi 
velike osamljenosti duha. Usoda 
živali kaj kmalu doleti tudi ljudi. 
Vse je v svetu povezano. 

Ne razumem, zakaj ubijajo to
liko bizonov! Zakaj krotijo divje 
konje! Zakaj v globini gozdov to
liko človekovega smradu! Zakaj 
je pogled na zelene hribe raztr 
gan z žicami, ki govorijo! Kje jc 
orel? Odletel je! Konec je prveg;> 
življenja, začenja se boj za obsta
nek. Vse je povezano. Ni si člo
vek izmislil tkanja, ki mu pravi 
mo življenje. 

Človek je samo drobno vlaknc 
v njem. In če ne bo ravnal z njin. 
kot prijatelj s prijateljem, b» 
z njim uničil tudi sebe. 

Kar se zgodi zemlji, se zgodi 
tudi njenim otrokom. Če človek 
pljuva po zemlji, pljuva tudi po 
sebi. 

Zemlja ne pripada človeku. 
Človek pripada zemlji!« 

V razmislek tudi današnjim ro
dovom! 

Z E L E N I K A M N I K A 

s m d a a 

tnailn z gradbenim tel.: 061 721-730 
materialom 081712-059 
Krakovska 4 k tel/ta: 061 713-238 
61230 Domžale 

AVTOBUSNI PREVOZ 
M a r j a n V r a n k a r 

Buč 20, Laze v Tuhinju 
tei7fax: 847-124 
Nakupovalna izleta na Češko 
v četrtek, 20. in 27. oktobra 
- še nekaj prostih mest! 
V o z i m o tudi na M a d ž a r s k o in v Italijo. 

M A T E J A M A R K E T 

Kovinarska 3/a, Kamnik 
tel. 812-608 

v a b i z u g o d n o p o n u d b o : 

zaboj piva union 1.480 SIT 
napolitanke 335 SIT/kg 
čokolešnik 148 SIT 
čokolada lešnikova 77 SIT 
sok jabolčni 97 SIT/I 

ribe 63 SIT 
šunka za pizzo 656 SIT/kg 
Sunka prešana 775 SIT/kg 
sir gauda 702 SIT/kg 
pralni prašek 

surovo maslo 129 SIT/zavitek VVeisse riese 879 SIT/3 kg 

TRGOVINA Z GUMENOTEHNIČNIMI IZDELKI 
Oman Leon 
Kamnik, Šut na 76 (za K o r o b a č e m ) 
tel. & fax:812-962 

vam nudi po ugodnih cenah: 
- klinasta jermena - savski program 
- skornjl moški In ženski 1.674 in 1764 SIT 
- ribiški škornji 4.900 SIT 
- avtoprevleke klasične po 3.880 SIT 
- avtoprevleke tipske - škoda, lada samara, lada niva, 

renault clio ter ostala vozila po 4.300 SIT 
- gumi tepihi za vse vrste avtomobilov 
- grelci za pralne stroje, pečice in bojlerje 
- termopan trak za tesnjenje oken In vrat po 57 In 82 SIT 
-petrofrlz do-35° C 
- cevi iz gume, PVC in PVC ARMIRANE vseh dimenzij 
- sesne gume - vitreks, alfalaval in vvesttalija 

ter še mnogo drugih drobnih artiklov iz gume. ki jih rabite za svoj dom. 

Odprto od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 



Kultura, $mika | l n m 

Tone Ftičar 

Z(a)upam dragocen opus 
vsem, posebej rojakom 

Brez dvoma je Kamnik eno od tistih redkih slovenskih mest, ki 
premorejo nadvse dragoceno dediščino na področju umetnosti 
oziroma kulture. 

Seveda pa se takoj pojavi vprašanje, če se dovolj (če sploh!) 
zavedamo številnih tovrstnih vrednot, ki so (bile) sicer prekrite 
s patino časa, a nikakor niso brez leska, vrednega občudovanja 
tudi v sodobnosti. Če smo pripravljeni (in zmožni) z njih otreti 
usedline prahu (dostikrat žal sledi naše lastne nemarnosti), jim 
skratka posvetiti vsaj del spoštljive pozornosti, postane umetni
ška govorica preteklosti nadvse pomenljiva: ne le kot pričevanje 
o minulosti, temveč tudi kot vrednota, spodbuda iz izziv, torej 
priložnost artikulacije omike tudi v sedanjosti in prihodnosti. 

Z ne vem kakšno vnemo se sicer pri tem početju ne odliku
jemo (in izgovori na večno pomanjkanje denarja prav gotovo 
prikrivajo še marsikatero našo slabost), toda vsaj po malem le 
uspevamo iz pozabe luščiti drobce, ki naj pripomorejo k celovi
tejši podobi prepoznave tega mesta. 

Letos, ob dvestošetdesetletnici rojstva svojega domala prezr
tega baročnega skladatelja Jakoba Frančiška Zupana 
(1734-1810), Kamnik naposled uresničuje namero, da mu 
posveti ustrezno mesto v kulturno-zgodovinskem spominu in 
celoviteje predstavi njegovo glasbeno zapuščino. 

Za koga pravzprav sploh gre? In takoj tudi: za/kaj? 
Leta 1734, pred več kot četrt tisočletja torej, se je v Schrottnu 

na Zgornjem Štajerskem v družini slovenskega porekla rodil 
Jakob Frančišek Zupan, eden najpomembnejših skladateljev 
slovenskega baroka. Najverjetneje je razgledani komendski žup
nik Peter Pavel Glavar z mladim umetnikom že zgodaj navezal 
stike, ki so Zupana pripeljali sprva v Komendo in nato v Kam
nik, kjer je živel in ustvarjal vse do svoje smrti leta 1810. Iz 
skopih biografskih podatkov je moč razbrati, da se je Jakob 
Frančišek Zupan leta 1757poročil z Jožefo Gotzl, hčerjo kamni
škega učitelja in organista Valentina Gotzla. Do leta 1760je bil 
Zupan njegov pomočnik, nato pa je postal »ludimagister« in 
kmalu tudi »regens chori« kamniške župne cerkve na Šutni 
(nasproti katere je živel). Bil je tudi učitelj, saj je vodil prvo 
trivialno šolo v Kamniku, deloval pa je tudi kot član tukajšnjega 
glasbenega društva Sv. Cecilije. 

Donedavna je bilo o Zupanu večidel znano le, da je avtor prve 
slovenske opere Belin, napisane po libretu Janeza Damascena 
Deva. Žal je glasba te opere izgubljena, podobna usoda pa je 
doletela tudi velik del ostalih Zupanovih skladb. 

K sreči v zadnjih letih le prihajajo na svetlo prenekatere doslej 
nepoznane skladateljeve umetnine, raztresene po raznih arhivih 
v Sloveniji in tudi na Hrvaškem. 

Posebej pomembno in razveseljivo pa je, da je Zupanova 
glasbena govorica lahko ponovno oživela v mestu, kjer je živel in 
ustvarjal domala petdeset let! 

Tako smo sredi letošnjega maja v kamniški Frančiškanski 
cerkvi lahko prisluhnili koncertu Zupanovih vokalno-instrumen-
talnih del v izvedbi domačega Mešanega pevskega zbora Cante-
mus, komornega okrestra »Musica Antiqua Labaccnsis« in priz
nanih vokalnih solistov, omenjeni zbor pa je z drugo instrumen
talno in solistično zasedbo Županovemu opusu posvetil tudi 
polovico svojega julijskega koncerta v farni cerkvi na Šutni. 

Oktobra pa si v tem »Zupanovem letu« v Razstavišču Vero
nika v Kamniku lahko ogledamo razstavo, ki govori o glasbeni 
zapuščini našega rojaka, enega najpomembnejših slovenskih 
baročnih skladateljev. V sodelovanju z Zvezo kulturnih organi
zacij Kamnik je predstavitev pripravil raziskovalec in publicist 
Zupanove glasbene zapuščine Milko Bizjak. 

Gre za srečanje z vsemi doslej odkritimi izvirnimi glasbenimi 
rokopisi Zupanovih del na področju Slovenije, ki so jih v ta 
namen ljubeznivo odstopili Arhiv frančiškanskega samostana 
v Novemmestu, temkajšnji Kapiteljski arhiv in Arhiv ljubljanske 
stolnice. Na drugi strani pa razstava javnost seznanja z vsemi 
doslej publiciranimi Zupanovimi deli v obliki notnih izdaj in 
laserskih plošč, izdanih pri založbi Edition Bizjak. V zvezi s sled
njimi je potrebno omeniti to razstavo tudi kot priložnost promo
cije oz. prve javne predstavitve najnovejše laserske plošče 
z Zupanovimi arijami v izvedbi vokalnih solistk Olge Gracelj in 
Sabire Hajdarevič, s čimer Kamnik na trajnem posredniku zvoka 
izraža poklon in spoštljivo oddolžitev skladatelju, svojemu veli
kemu rojaku. 

Pomenljivo je, da je glavni pokrovitelj letošnjega »projekta 
Zupan«, če si dovolim grobo oznako (torej koncerta, razstave 
o življenju in delu ter izdaje nove laserske plošče z deli Jakoba 
Frančiška Zupana), Občina Kamnik. In pohvalno, seveda; in 
morda obetavno za našo kutluro in umetnost tudi v bodoče. 

Tokrat se (naposled!) le oblikuje in utrjuje zavest o Jakobu 
Frančišku Zupanu kot pomembnem baročnem skladatelju — ne 
samo za Kamnik in Slovenijo, temveč tudi za mnogo širše 
pojmovan evropski in celo svetovni (kulturni) prostor. 

Že omemba, kaj šele prepoznava naše identitete v teh koordi
natah, pa gotovo predstavljata nekaj, kar nas more navdajati 
s ponosom: s svojo umetnostjo, kulturo svojih prednikov veli
kega duha, znanja in sposobnosti, tja moremo! in to za mnogo 
manjše denarje kot s spakovanjem na različnih drugih področjih! 
Pogoj za to pa je, seveda, poznavanje in spoštovanje domačih 
dosežkov, pretehtana skrb za njihovo uveljavljanje, umevanje 
kulture in umetnosti kot odraza in izraza tega. kar smo; kar 
premoremo in zmoremo. 

Le s smelo zastavljenimi vsebinskimi cilji in odloč(e)nostjo, da 
jih tudi dosežemo, se bomo prebili iz naključnosti, ozkosti ter 
samozadostnosti. Po mojem - navsezadnje - ne bi bilo nič 
narobe tudi, če bi si za spodbudo privoščili tudi ščepec zdrave 
nečimernosti. 

Jakob Frančišek Zupan, si mislim, za to ne bi bil nič hud ali 
užaljen. 

In če ostanemo zgolj pri povezavi glasbenega baroka in Kam
nika: okoli leta 1620 v našem mestu rojeni, v širnem svetu 
poznani in izvajani skladatelj Janez Krstnik Dolar verjetno tudi 
ne! 

(Če bi se, denimo, Salzburg lahko ponašal s tema imenoma, bi 
se z njima promoviral vsaj pol tako uspešno kot z Mozartom.) 

Pa Kamnik? 

C e n e n i z k e ! 

P o s t r e ž b a t o č n a ! 

Za k u l t u r o j e z i k a 

Kamničani smo spet pripra
vili že uveljavljeno prireditev, 
na kateri smo si lahko ogledali 
narodne noše, izdelke nekate
rih obrtnikov, ponudbo naših 
gostišč; izdelovanje keramike, 
čipk, pip ipd. (in seveda nepo
trebni kič - ki pa ima tudi 
nekakšno domovinsko pravico 
na takih prireditvah, le preveč 
ga ne sme biti). 

Ob takih prireditvah se člo
vek zamisli, katere obrti so bile 
značilne za Kamnik. Ker v tejle 
rubriki govorimo o jeziku, nas 
seveda najbolj zanimajo po
imenovanja nekdanjih kamni
ških trgovin, obrtnih delavnic, 
gostiln in tovarn, ter njihova 
reklamna gesla. 

V urarski delavnici v Mai
strovi ulici, ki nadaljuje kamni
ško urarsko tradicijo, hrani in 
ima na ogled gospa Marta Le-
skošek, hčerka znanega kamni
škega urarja Vilka Cerarja, ne
kaj strani Glasila za t. i . kamni
ški okraj Pod Grintovci in iztr
žek iz reklamne knjige iz let 
pred drugo svetovno vojno. 

T i več kot petdeset let stari 
dokumenti govorijo o še ne ta
ko davni zgodovini Kamnika. 
Ker so reklamne oglase gotovo 
plačali tisti, ki so kaj dali nase 
in so solidno opravljali svoje 
delo, si je zanimivo ogledati, 

kako so poimenovali svoje de
lavnice in lokale in kaj so ponu
jali. 

Takrat je bila v našem mestu 
na Šutni Hranilnica in posojil
nica (Zdaj bi se Kamničani lah
ko počutili kot Švicarji, saj bo
do na Glavnem trgu in v njego
vi okolici kmalu kraljevale sa
mo še banke, če bi bili seveda 
denarni temu primerno), ki je 
obrestovala »hranilne vloge po 
dogovoru do 5%». V oglasu 
ponuja tudi hranilnike za mla
dino in položnice. 

Kamnik je imel tudi hotel: 
Priporočamo Hotel Jos. Ken-
da, nasl., Kamnik, v katerem 
se dobi pristno jedačo in pija
čo. Tujske sobe! Postrežba toč
na! Cene zmerne!« 

Predstavljajo se tudi tri re
stavracije (le kje so bili takrat 
grilli, buffeti in pizzerie?) 
»Grajski dvor, kjer se dobi naj
boljša pijača in priznano dobra 
jedila. Cene nizke! Postrežba 
točna!«. Restavracija Grašek 
ponuja »lep senčnat vrt, prist
na vina in priznano dobro kuhi
njo«. Restavracija Alberta Ur-
šiča »na mirnem in brezpraš-
nem kraju v Samostanski ulici 
priporoča vsem cenjenim go
stom, tujcem in drugim prvo
vrstna vina. vedno sveže pivo, 
priznano najboljšo kuhinjo.« 

Trgovin je bilo več, oglas ob
javljata dve: Pavel Kemperle 
— Trgovina z mešanim blagom, 
Karol Albrecht — Trgovina 
z železnino, porcelanom in ste
klom. Lekarna Dr . R . Karba 
ponuja: »Zaloga vseh tuzem-
skih in inozemskih zdravil, spe-
cialitet, obvezil itd.« Žertuš C . 
ponuja vse vrste pletenin po 
zmernih cenah. Urarja sta bila, 
kot kaže, dva: Josip Janko na 
Šutni in Vilko Cerar v Majstro-
vi ulici. Janko je bil lastnik 
»Tvrdke Josip Janko urar in 
trgovec z zlatnino in srebrnino, 
katera Vas ob vsaki priliki naj-
kulantneje postreže«. Vi lko 
Cerar pa je bil urar in optikar, 
ki je imel na zalogi vsakovrstne 
ure, zlatnino in srebrnino ter 
optične predmete. Prodajal je 
tudi kolesa in dele zanje, radij
ske aparate, šivalne stroje.. . 
Za lepoto Kamničanov in 
Kamničank je skrbel Martin 
Gjurin na Glavnem trgu. 
V oglasu se je predstavil tako
le: »Priporočamo moderno 
urejen higienski brivski in dam
ski salon. Zaloga parfumerije, 
kolinske vode etc« Čevljarske 
izdelke je ponujalo Čevljarstvo 
Drolc iz Samostanske ulice, 
»ker samo tam lahko dobite 
najboljše in najcenejše blago 
lastnega izdelka. Samo en po
skus Vam zadostuje in ostati 
hočete naš odjemalec. Naše ge
slo se glasi: Za mal denar se 
dobro blago dobi!« Splošno mi

zarstvo in pogrebni zavod Čeh 
Josip pa obvešča Kamničane, 
da ima krste stalno na zalogi. 

Ko človek pregleduje pred
vojno časopisje (pred drugo 
svetovno vojno, seveda), se mu 
porodi več misli. Kamniški 
obrtniki, trgovci in gostilničarji 
so svoje delavnice, trgovine in 
lokale poimenovali z domačimi 
imeni. V reklamnih besedilih 
pa so tako kot dandanašnji sle
dili jezikovni modi tistega časa. 
Nekatere besede so nam tuje 
po zapisu, drugih pa sploh ne 
razumemo več, npr. najkulant-
neje. Močno so se spremenile 
tudi reklamne fraze: danes ne 
slišimo več zagotovila ponudba 
točna, nekako ne vemo, kaj naj 
bi ta besedna zveza točno po
menila. Jezik se stalno spremi
nja. V vsakdanji rabi tega niti 
ne opazimo, ker sproti spreje
mamo nove besede in besedne 
zveze. V starem časopisju, 
knjigah, v govoru ljudi, ki ne 
živijo pri nas, pa začutimo sta
ro patino. Vsa ta besedila odse
vajo življenje tistega časa. Dru
ga svetovna vojna in politika 
po njej sta uničili kamniško 
obrtniško in trgovsko tradicijo, 
ki je ne bo mogoče obnoviti, 
treba pa je na njej graditi, tudi 
pri poimenovanju trgovin, lo
kalov, podjetij in tovarn. 

M A R J E T A I I U M A R 
Zahvaljujem se gospe Marti 

Leskošek, ki mije posodila sta
re zapise o Kamniku. 

21. septembra smo v naši 
knjižnici pričeli z literarnimi 
večeri, ki jih bomo od tega me
seca naprej pripravljali enkrat 
mesečno. Naš prvi gost je bil 
pesnik, pisatelj, esejist Jože 
Snoj. Snoj ima obsežno biblio
grafijo - prvo pesniško zbirko 
je izdal 1. 1963, to je bil Mlin 
stooki, do letošnjega leta pa je 
skupaj izdal kar 10 pesniških 
zbirk. Zadnji sta Duhovne pe
smi in Dom. otožje. Napisal je 
7 romanov. Med najbolj od
mevnimi sta Gavžen hrib in Fu
ga v križu. Poleg tega piše tudi 
eseje - zadnja zbirka z naslo
vom Med besedo in Bogom je 
bila nagrajena z Rožančevo na
grado za esejistiko, ki jo pode
ljuje založba Mihelač v sodelo
vanju z ljubljanskim Dnev
nikom. 

V tej zbirki in tudi skozi nje
govo poezijo se Snoj kaže kot 

Matična knjižnica Kamnik 

Poezija je neizmerljiva-
literarni večer z Jožetom Snojem 

pesnik in mislec odčaranega 
sveta, ki ga kot pesnik izklicuje 
na način čutenja in zrenja v nje
govo temno skrivnost, kot mi
slec pa sprejema njegovo ne-
presegljivo zev kot poseben mi
losten dar. Na literarnem veče
ru je Snojeve pesmi brala Nata
ša Spende, ravnateljica knjižni
ce Breda Podbrežnik Vukmir 
pa se je s pesnikom pogovarjala 
o poeziji, o pesniškem snova
nju in doživljanju pesmi, o po
menu in smislu pesniškega po
slanstva in o drugem. Pesnik 
svoje lastno pesnenje pojmuje 
kot dialog s tistim, kar nas pre
sega, torej z Bogom, pa tudi 
kot dialog s samim seboj. Bra
lec ali pesniški podoživljalec 
- kot mu pravi Snoj - je temu 
dialogu le pridružen in zato pe
sem podoživlja predvsem na 
podlagi lastnih izkušenj. 

Beseda pa je stekla tudi o ne-

pesniških temah: o položaju in
telektualca in možnosti njego
ve vpetosti v politično dogaja
nje, o slovenstvu, Slovencih pa 
tudi o akutalnih družbenih za
devah. Jože Snoj se nam je 
predstavil kot odprt in prijazen 
sogovornik, zato so obiskovalci 
literarnega večera z veseljem 
spraševali in tako poživili naše 

druženje. 
Ravno ta odziv kaže, da lite

rarni večeri sploh niso slaba za
misel! O teh večerih vas bomo 
pravočasno obveščali preko 
Kamniškega občana, z vabili, 
plakati in tudi preko drugih 
sredstev javnega obveščanja. 

B . P O D B R E Ž N I K 

O dolžnikih tokrat zadnjič! 
MATIČNA KNJIŽNICA 

K A M I K ima tako kot vse 
knjižnice odprtega tipa veliko 
dela s tistimi člani, ki iz različ
nih razlogov ne vračajo knjig. 
O tem je bilo objavljenih več 
obvestil, prošenj, da bi se ven
darle oglasili v knjižnici in po
ravnali stare dolgove. Nekateri 
so se odzvali in bili smo veseli, 
verjetno tudi oni sami, saj si 
lahko mirno izposojajo knjige 
še naprej. Več pa je takih obi
skovalcev, ki še vedno zadržu
jejo knjige doma. Prav njim so 
namenjene te vrstice; nikakor 
jim ne moremo kar spregledati 

in knjige kar odpisati, saj so 
med njimi take, po katerih dru
gi obiskovalci še vedno sprašu
jejo: domača branja, temeljna 
literatura z določenega stro
kovnega področja, turistični 
vodiči, najbolj brani pisatelji in 
alternativne knjige (kot npr. 
horoskopi, parapsihološke 
knjige, alternativne oblike 
zdravljenja) in politične knjige. 

V bodoče bo knjižnica z za
mudniki ravnala drugače, kar 
pomeni mnogo strožje. 

Rok za vrnitev je do konca 
letošnjega leta. 

T . A . 

Glasbena zapuščina 
Jakoba Frančiška Zupana 

V razstavišču Veronika so do 23. oktobra na ogled vsi doslej 
odkriti izvirni glasbeni rokopisi našega rojaka, enega najpomembnej
ših slovenskih baročnih skladateljev Jakoba Frančiška Zupana. Pred
stavitev je v sodelovanju z Zvezo kulturnih organizacij Kamnik 
pripravil raziskovalec in publicist Zupanove glasbene zapuščine 
Milko Bizjak. 

Ob odprtju je Z K O pripravila kulturni program in predstavitev 
nove laserske plošče Zupanove glasbe. Pokrovitelj razstave glasbene 
zapuščine avtorja prve slovenske opere Belin je občina Kamnik. 

V E R A MEJAČ 

Prodaja lna obutve 

d.o.o. 
Kamnik, Sutna 26 

zapos l i pr ipravnico. 
Možnost redne zaposlitve. 
Oglasite se osebno. Rok do zasedbe. 

i l i ^^^^K^^g^M 
prodajalko 

J n f o r d n e . 
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Nekaj znamenitosti Kamniških Alp (XVIII) 
Okno v Planjavi 
Velik naravni most nasproti Rdečega kupa v jugozahodni steni 
Planjave (2394 m), poleg tega še naraven rov, nmv približno 
2150 m. 

Planjava je gotovo ena od naj
bolj »preluknjanih« gora. Poleg 
velikih votlin v severni steni ima 
še celo vrsto lukenj na prisojni 
strani. Ena od teh je tudi Okno. 
To je velika odprtina, visoka pri
bližno 10 do 20 metrov, na najož
jem mestu široka približno 5 do 
6 m in dolga slab raztezaj. Od 
okna poteka naprej v goro velika 
razpoka, na začetku široka okoli 
4 m in visoka več kot 30 m, ki se 
nato zožuje. I 

Stene okna so krušljive, drob
no napokane in zelo razgibane. 
Dno je gruščnato in precej strmo. 
V njem se dolgo v poletje zadržu
je sneg, ki ostane v najglobljem 
delu včasih celo leto. Tudi strop 
je zelo razčlenjen, nekje raven, 
nekje izbočen, drugod vbočen, 
kupolast. 

Kako je okno nastalo, lahko 
samo ugibamo. Verjetno je bila 

Nadzornika Damjan in Tone na poteh Velike planine 

Za več reda i n varnosti 
na planinah 

Obiskovalci naših planin od 
Kisovca do Konjščice lahko na 
planinskih poteh večkrat sreča
jo dva krepka mladeniča v mo
drih uniformah. Marsikdo bi ju 
zamenjal za policista, pa to ni
sta. Sta nadzornika podjetja 
Enigma. Damjan Primožič in 
Tone Hribar večkrat tedensko 
obhodita celotno planinsko ob
močje, na katerega se nanaša 
tudi občinski odlok o redu na 
Vel ik i , Mali planini, Gojški 
planini in Kisovcu. Enigma je 
namreč pogodbeno prevzela 
nadzor nad izvajanjem predpi
sov o redu in varstvu planin. 

Povedala sta nam, na katere 
kršitve najpogosteje naletita. 
Največ je še vedno voženj 
z motornimi vozili brez ustrez
nih dovoljenj, tudi nekaj črne 
sečnje dreves sta opazila. Lju

dje se tudi še niso odvadili pre
povedanega kurjenja na pro
stem, ki zlasti ob stalnem vetru 
na planini lahko hudo ogroža 
planinski svet. Tudi z odlaga
njem odpadkov so težave, saj 
jih nekateri še vedno odlagajo 
vsepovsod, samo ne na mesta, 
ki so za to določena. Čeprav se 
odlagališča kolikortoliko redno 
praznijo, se še vedno pojavi ka
ko novo »odlagališče« v bližini 
počitniškega naselja. 

»Najina naloga ni kaznova
nje kršiteljev, pač pa opozarja
nje in prijava občinskim in
špekcijskim organom, ki nato 
ukrepajo. Poveva naj, da nisva 
samo midva »zadolžena« za 
planino. Z najinimi sodelavci 
se občasno izmenjujemo,« sta 
nam na koncu še dodala. 

(fs) 

O B V E S T I L O 
Kozjerejsko društvo Kamnik obvešča vse rejce koz na ob
močju občine, da je za pripust na voljo šest plemenskih 
kozlov za pripustno sezono 1994/95. 
Kozli se nahajajo pri sledečih rejcih: 
- SANSKI TIP (beli) pri Silvotu Hribarju, Rudnik 10/a, Ra

domlje, telefon 815-563 
- SANSKI TIP (beli) pri Francu Berlecu, Vrhpolje 204, 

Kamnik, telefon 831-710 
- SANSKI TIP (beli) pri Francu Spruku, Hrib 9/a, Kamnik, 

telefon 832-454 
- SANSKI TIP (rjavi) pri Marjanu Burji, Potok v Črni 6/a, 

Stahovica, telefon 825-425 
- SANSKI TIP (rjavi) pri Marjanu Dragarju, Vrhpolje 280, 

Kamnik, telefon 831-582 
- SANSKI TIP - ALPINA (rjavi) pri Ivotu Zeliču, Loke 16, 

Laze, telefon 817-181 
Kozli posedujejo rodovnik, poreklo. Rejec kozla je ob pri
pustu dolžan izdati pripustni list. Cena pripusta je določena 
za vso R Slovenijo enotno. Pri rejcih kozlov lahko dobite 
tudi vse informacije glede vpisa v društvo. 

T o m š i č e v a 17, K a m n i k (v bližini tržnice) 
tel. 831-888 

vam nudi p o ugodnih cenah: 
jupol, belton, beltop, lake, barve, lepila za les in parket, 
kolesa, gosp. strojčke in belo tehniko Gorenje, Candy 
program, ročno orodje, verige, armature Armal, sanitarno 
keramiko, steklene izdelke, porcelan, posodo rostfrei in 
emajlirano, lestve, posode PVC za zelje 50 I, 70 I, 120 I 
in še in še... 

Strokovni nasveti iz sobopleskarske stroke. 
Prodaja na 3 čeke. 
Odprto od 7. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

Homar d. o. o., trgovina Veriga se priporoča! 

kamnina ob razpoki manj odpor
na na raztapljanje in odnašanje, 
sam obok pa je iz deloma dolo-
mitiziranega apnenca, ki je od
pornejši na raztapljanje in se je 
zato obdržal do današnjih dni. 
Dejstvo pa je, da je na zgornji 
strani okna brezno premera na 
začetku približno 20 do 30 m, ki 
se spodaj odpira skozi okno 
v grapo. To brezno je globoko 
dober raztezaj, če merimo od 
spodnjega vhoda. 

V oboku je šc manjše okence, 
kakšen slab meter premera, ki je 
verjetno nastalo tako, da se je 
velik skalni blok odklal od stropa 
in se nato zagozdil. V zgornji 
strani oboka je še mostiček. 

Poleg tega pa ima to okno še 
posebnost. Z leve strani se mu 
tik ob vznožju pridruži pravi rov. 
Ta je širok približno 2 do 5 me
trov, ponekod visok 3 do 10 me
trov in je dolg skoraj cel raztezaj, 
tako da je na sredini tudi ob le
pem sončnem dnevu precej 
mračno. Do njega se pripleza iz 
grape za Rdečim kupom. 

Okno je moč videti z označene 
poti pri prečenju grape, ki priha
ja izza Rdečega kupa. Kaže se 
kot velika temna zijalka, ki pa da 
slutiti, da se ne konča slepo. V i 
deti ga je lahko tudi s travnate 
ravnice nad Pastirci kot veliko 
temno liso desno od grape za 

Rdečim kupom. Ker je grapa, 
v kateri je okno, zavita, lahko 
pogledamo skozenj samo iz ne
posredne bližine. 

Vhoda v rov z označene poti 
ne vidimo. Tudi med pristopom 
in plezanjem vhoda ni videti, ker 
je skrit za robom, tako da ga 
opazimo šele takrat, ko smo tik 
pod njim. Pa še takrat daje videz 
votline in ne prehoda. Od spodaj 
ga vidimo kot velik previs 
z manjšo votlino, z zgornje strani 
pa kot nekakšen kot pod velikim 
obokom. Pri spodnjem vhodu 
nas pričaka strma, vlažna stena 
in šele ko jo preplezamo, se po
kaže možnost nadaljevanja pre
hoda. 

DOSTOP: Dostop do samega 
okna in prehod skozenj je možen 
samo z alpinistično opremo. Ta
ko skozi okno kakor tudi skozi 
rov poteka plezalna smer II do 
III stopnje z detalji do IV+, ki 
sta jo leta 1946 prva splezala Kari 
Tarter in Vinko Modec. Zato 
mora tisti, ki ni sam alpinist ali 
plezalec, za intimnejši ogled te 
naravne znamenitosti imeti poleg 
ustrezne opreme tudi primernega 
vodnika (GV). Pri tem je zanimi
vo, če gremo, pravzaprav pleza
mo, enkrat naravnost po grapi do 
Okna, drugič pa skozi rov, tako 
da si lahko ogledamo obe poseb

nosti. B . P O L L A K okno v Planjavi s spodnje strani. 

Spremenjen program izletov 

N a k r a t k o o p l a n i n c i h 
V ponedeljek, 3. oktobra, je 

bil redni sestanek vodniškega od
seka Planinskega društva Kam
nik, na katerem so analizirali de
lo v septembru in uskladili dejav
nosti za oktober. Zaradi zasede
nosti vodnikov in drugih dejav
nosti je bilo potrebno spremeniti 
datume posameznih izletov in 
tur. Tako 9. oktobra ni bilo izleta 
na Korošico na nogometno tek
mo, ampak bo ta tura v nedeljo, 
23. oktobra. Tudi tura čez SRE
B R N O S E D L O , ki jo bo vodila 
D A R J A J E N K O , je prestavljena 
in bo en teden prej, kot je bilo 
načrtovano, torej v soboto, 15. 
oktobra. Izlet na K O F C E in V E 
LIKI V R H , ki ga bo vodil MI
L A N KEPIC, pa bo teden dni 
pozneje, torej v soboto, 29. okto
bra. Seveda bodo vse ture samo, 
če bo primerno vreme in razme
re. Natančnejši podatki o uri od
hoda, prijavah in podobnem bo
do objavljeni na oglasni deski PD 
Kamnik. 

Nov vodnik za zahtevne in 
zelo zahtevne kopne ture 

V septembru je bil državni te
čaj za pridobitev naziva vodnika 
Planinske zveze za zahtevne in 
zelo zahtevne kopne ture (B ka
tegorija). Prvi del tega tečaja je 
potekal na Veliki planini v zelo 
slabem vremenu, drugi del, ki je 
bil predvsm teoretični in praktič
ni izpit, pa na Kokrskem sedlu in 
Kalški gori. Tečaja se je udeleži
lo 13 kandidatov, izpita pa 12, 
ker je bil eden službeno odsoten. 
Med tečajniki je bil tudi JOŽE 
K L E N C iz PD Kamnik. Tečaj in 
izpit je naredil uspešno in si tako 
pridobil potrebno znanje, po 
končanem pripravništvu pa tudi 
formalni naziv za samostojno vo
denje kopnih zahtevnih in zelo 
zahtevnih tur. 

Prva tura alpinistične šole 
Letošnja alpinistična šola, ki se 

je začela pravzaprav že v drugi 
polovici septembra, je v nedeljo, 
25. septembra, že imela prvo tu
ro. Ta je bila namenjena pred
vsem medsebojnemu spoznava
nju, preizkusu kondicije pa tudi 
že prvim elementom alpinizma. 
Tako sta TOMAŽ H U M A R , vo
dja šole, in PRIMOŽ BRIŠNIK, 
organizacijski vodja šole, vodila 
tudi tečajnice in dva tečajnika na 
Kokrsko sedlo in pod severoza
hodno steno Kalške gore, kjer so 
se malo spoznali s klini in njihovo 
praktično uporabo. Nato so šli 
po označeni poti še na Kalško 
goro in se po brezpotju skozi 
Kalca vrnili v Kamniško Bistrico. 

Zaprte koče 
V nedeljo, 9. oktobra, sta za

prli svoja vrata koči na Kamni

škem in Kokrskem sedlu. Kocbe
kov dom na Korošici, ki je bil 
zaprt med tednom že od začetka 
septembra, je tudi zaprl vrata, 
tako da obiskovalci obeh sedel in 
Korošice lahko računajo samo na 
zavetišče v zimski sobi, vse ostalo 
pa morajo prinesti s seboj. Ob 
tem ponovno prosim za kulturno 
obnašanje v zimskih sobah: vse 
smeti odnesite s seboj v dolino, 
ne uničujte inventarja, pospravi
te za seboj in pri odhodu dobro 
zaprite vsa okna in vrata. 

Državno usklajevanje in 
izpopolnjevanje vodnikov 
PZS 

Od petka, 30. septembra, do 
nedelje, 2. oktobra letos, je bilo 
v Tamarju najprej vsedržavno us
klajevanje inštruktorjev planin
ske vzgoje in tistih vodnikov, ki 
se poleg vodništva ukvarjajo tudi 
z vzgojo novih planinskih ka
drov, nato pa še izpopolnjevanje 
vodnikov PZS. Na obeh sreča
njih so bile predelane sledeče te
oretične in praktične teme: prva 
pomoč - reanimacija, projekti 
kvalitetne množičnosti, pravna 
odgovornost vodnika, zavarova
nje prehoda čez snežišče, izdela
va sidrišča, spust po vrvi in vrvna 
ograja. Na prvem delu so sodelo
vali trije člani PD Kamnik: Janez 
Ažman, Lojze Jerman in Bojan 
Pollak. Slednja dva sta bila pri
sotna tudi na izpopolnjevanju, 
kjer sta bila za inštruktorja, Pol
lak pa je bil poleg tega še tehnič
ni vodja prvega in drugega dela. 

Skrunitev gorske narave 
Neznani »ljubitelj« gora je po

vsem nezakonito, nestrokovno, 
zelo na gosto (samo nekaj me
trov narazen), predvsem pa po
vsem nepotrebno popackal z rde
čo barvo prehod iz Kale na Kal
ško goro. Pri tem je požagal in 
posekal tudi veliko rušja in tako 
povsem po nepotrebnem uničil 

za tako početje, da o drugih pri
stojnih niti ne govorimo. 

Nekaj podobnega se dogaja tu
di v Repovem kotu, ki je zaradi 
prevelikega obiska in neprimer
nega obnašanja obiskovalcev iz
gubil že veliko svoje prvobitno
sti. Tu sicer prehoda proti Srebr
nemu sedlu niso markirali, so pa 
začeli nadelavati pot. To delo tu 
ni dovoljeno. Tudi ta konec 
Kamniških Alp naj ostane čim 
bolj prvobiten. Vanj naj hodijo 
samo tisti, ki vedo in znajo pri
merno ravnati in se obnašati. Če 
pa kdo ima željo in potrebo po 
popravljanju poti, naj pride na 
markacijski odsek planinskega 
društva ali pa se z lovci dogovori 
za popravilo neštetih lovskih 
poti. 

Odprava v Ganeš 
Kakor smo že pisali in napove

dovali tudi v Kamniškem obča
nu, so bili letos kamniški alpinisti 
zelo aktivni tudi po svetu. Tako 
sta Veronika Radež in Matjaž 

VVigele plezala v Z D A . Tone 
Škarja je vodil uspešno odpravo 
na 6849 metrov visoki Sinionlču, 
v Sikkimski Himalaji. Klemen 
Mali je opravil kvalitetne vzpone 
v Kanadi. Bojan Pollak pa je 
spravil pod streho letošnjo šolo 
za nepalske gorske vodnike, pri 
čemer mu je pomagal tudi Janez 
Benkovič poleg še dveh sloven
skih inštruktorjev in zdravnice. 

Vendar vse le ni šlo tako, kot 
je bilo načrtovano. Marku Prez-
lju in Andreju Štremflju ni uspe
lo zbrati čez 40.000 USD, kolikor 
bi stala njuna odprava v Tibet. 
Tudi odprava na Ama Dablam, 
v kateri naj bi sodeloval Tomaž 
Humar, je morala zaradi nesreče 
enega od treh kandidatov od-
pasti. 

Tako je ostala od vsega načrto
vanega samo še ena odprava, ka
tere večina članov bo ravno iz 
Kamnika. To je odprava na po
dročje Ganeš v Nepalu, ki se na

veliko tega rastja. Kazenska pri- merava povzpeti na vrh po juž-
java do konca septembra sicer še nem grebenu, poleg tega pa še 
ni bila oddana, ker se bo poskusi- preplezati še deviško jugovzhod-
lo sanirati storjeno, vendar se no steno 6986 metrov visokega 
razmišlja tudi o tem. Ganeša V . Vodi jo Stane Belak, 

V Planinski zvezi Slovenije je elan A O Ljubljana Matica, ki še 
bilo dogovorjeno, da se ne bo ne stanuje v Kamniku. Poleg njega 
nadelavalo, ne označevalo novih so v odpravi še Dare Alič, Grc-
poti po visokogorju, da bi tako gor Kresal, oba iz PD Ljubljana 
lahko ohranili določene predele Matica, in še štirje člani PD 
take, kot so. Eden takih delov, ki Kamnik: Cene Berčič, Cene 
naj bi ostal oaza miru brez poti, Grilje, Tomaž Humar in Franc 
so tudi Kalca. Zato je vsaka na- Vettorazzi. Na pot so krenili 10. 
delava poti, njihovo označevanje oktobra, vrniti pa se nameravajo 
in podobni posegi, povsem v na- konec novembra, 
sprotju s tem dogovorom. Pa tudi Z veliko muko jim je le nekako 
Meščanska korporacija Kamnik, uspelo zbrati denar. Po 4000 
kot pravi lastnik tega področja, USD je moral prispevati vsak po-
nikoli ni dala nobenega soglasja sameznik, vendar v to vsoto ni 

vključena oprema, ki nanese še 
najmanj naslednjega dobrega 
poldrugega tisočaka dolarjev. 
Žal pa ni bilo dovolj denarja, da 
bi šel zraven tudi zdravnik. Upa
mo, da se bo stvar srečno konča
la tudi brez njega. 

Nogomet na Korošici 
Letos naj bi minilo 15 let, od

kar je bila odgirana prva nogo
metna tekma na Korošici med 
kranjskimi in štajerskimi alpini
sti. Kdo je takrat zmagal, danes 
niti ni več pomembno. Žal se je 
udeležba štajerskih alpinistov na 
naslednjih tekmah bistveno 
zmanjšala, tako da so bile več ali 
manj redno vsako leto odigrane 
tekme le med takrat na Korošici 
prisotnimi, ki pa so bili večinoma 
iz kranjske dežele. 

Tradicija se bo nadaljevala tu
di letos, če bo le kolikor toliko 
primerno vreme - pol metra 
snega ni ovira. Tako je predviden 
začetek nogometne tekme za ne
deljo, 23. oktobra, točno 
opoldne. 

Udeleži se je lahko vsak, ki bo 
prišel na Korošico, imel s seboj 
športne copate in se do 11.45 po
javil na igrišču z jasno izraženo 
željo po udeležbi na tekmi. Za 
žogo in piščalko bo poskrbel A O 
Kamnik. 

Za vse, ki bi radi obiskali Ko
rošico samo tega dne, predlaga
mo, da se udeležijo izleta, ki ga 
bo vodil Primož Brišnik. Odhod 
bo ob 7. uri z mosta čez Kamni
ško Belo. Pot bo potekala pred
vidoma najprej po markirani poti 
proti Presedljaju, nato pa po lov
ski poti mimo »Nojnar štanta« na 
Šraj peske in čez Petkove njive 
na Korošico. Vrnitev bo čez Pre-
sedljaj ali pa po isti poti. 

Ker pot vzpona ni markirana 
in nadelana, je nujno potrebna 
primerna (visoka) planinska obu
tev s trdim in trdnim podplatom, 
ki je tako in tako normalna za 
ture v gore v tem času. Kdor bi 
pa rad igral še nogomet, naj vza
me s seboj tudi športne copate. 
Seveda pa je potrebna tudi pri
merna obleka, saj je lahko tega 
dne v gorah že pošteno mraz. Pa 
tudi jedača in pijača naj bosta 
v nahrbtniku, ker bo koča zapr
ta. Pot je precej dolga, zato mora 
biti temu primerna tudi kondici
ja, kar pa za vse tiste, ki so koli
kor toliko redno hodili v gore, ne 
bi smel biti problem. 

Zaradi zagotovitve osnovne 
varnosti, so vnaprejšnje prijave 
obvezne. Sprejema jih pisarna 
PD Kamnik, osebno pa po tele
fonu št. 831-345 in pa Brišnik 
Primož do četrtka, 20. oktobra, 
po telefonu št. 811-854 oziroma 
najpozneje v četrtek, 20. okto
bra, od 19. do 21. ure v prostorih 
PD Kamnik. 

Boje 



Državno plavalno 
prvenstvo v Kamniku 

Kamniški plavalci so letošnjo 
poletno sezono uspešno konča
li na domačem bazenu. Plaval
na kluba Kamnik in Ilirija sta 
meseca avgusta na kamniškem 
bazenu pripravila državno pr
venstvo v šprinterskem plava
nju na 50 m dolgih progah. 

Zbralo se je preko 260 pla
valcev iz vseh slovenskih klu
bov. Plavalna prireditev bo 
marsikateremu udeležencu 
ostala v lepem spominu, tudi 
zaradi 28 novih doseženih dr
žavnih rekordov. 

Številna ekipa kamniških 
plavalcev je pred domačo pu
bliko odlično opravila svoje de
lo. Posebej velja pohvaliti L u 
ko Prodnika, ki je v kategoriji 
dečkov s časom 0:30:66 v delfi
nu postavil nov državni rekord. 
Luka je ta dan osvojil tudi 3. 
mesto v disciplini prosto in 4. 
mesto v disciplini hrbtno. 

Odlične uvrstitve pa so pri
plavali tudi ostali plavalci: Vo j 
ko Jončeski (kadet): 3. mesto 
- delfin, 3. mesto - prosto, 4. 
mesto - prsno, Blaž Baje (de
ček): 4. mesto - delfin, 7. me
sto - hrbtno Marko Justinek 
(kadet): 8. mesto - prosto 
Ana Dukovič (kadetinja): 1. 
mesto - prsno, 2. mesto - del
fin, 3. mesto - prosto 
Ana pa se je odlično odrezala 
tudi v absolutnem finalu v dis
ciplini prsno, kjer je za 13 sto-
tink sekunde zgrešila 1. mesto. 
Petra Gorjup (kadetinja): 3. 
mesto - delfin, 6. mesto 
- hrbtno, Ana Rnjak (kadeti
nja): 5. mesto - prsno, Petra 
Jončeska (deklica): 8. mesto 
- hrbtno, Ane Baje (mladin
ka): 6. mesto - hrbtno 

Podelitev praktičnih nagrad 
najboljšim in denarnih nagrad 
za dosežene nove rekorde so 

gostitelji prireditve, PK Kam
nik, pripravili na osrednjem tr
gu, kar je novost v tem športu 
in tako še dodatno popestrili 
državno prvenstvo. Za organi
zacijo so prejeli številne čestit
ke in pohvalne besede in zato 
ni bojazni, da tudi drugo leto 
na kamniškem bazenu ne bo 
takih in podobnih tekmovanj. 

Po kratkih počitnicah pa se 
plavalci že pripravljajo na zim
sko tekmovalno sezono. Pod 
vodstvom trenerjev Vlada 
Hanžekoviča in Aleša Cerkov
nika bodo začeli trenirati tudi 
številni novi talenti, odkriti 
v poletnih plavalnih tečajih. 

NATAŠA JAZBINŠEK 

Kamničana na EP v gorskem kolesarstvu 

Tadej Trobevšek v akciji 

Z Metabiefa v Franciji, kjer je 
potekalo evropsko prvenstvo 
v gorskem kolesarstvu, sta se vr
nila kamniška kolesarja Tadej 
Trobevšek in Sandi Srdar. Nasto
pila sta v disciplini cros countrv 
- kros. To je disciplina, pri kate
ri odloča telesna pripravljenost 
na premagovanje vzponov in 
spustov po gozdni, travnati in 
kamniti podlagi. Tekmovalca 
smo vprašali o vtisih s prvenstva, 
kjer je Tadej pripeljal skozi cilj 
kot 49., Sandi pa je dosegel pri
bližno 100. mesto. 

Povejta kaj o prizorišču 
tekme? 

Tadej: »Metabief je turistični 
kraj z nekaj hišami in hoteli. Ve
činoma se ukvaijajo z zimskim 
turizmom, lani pa so že bili prire
ditelji svetovnega prvenstva 
v MTB. 

Kategorizirani kamniški športniki 
V obvestilih športne zveze Slo

venije št. 1994/10 od julija letos je 
objavljen seznam športnikov, ki 
so izpolnili pogoje za določen ka-
tegorizacijski razred. Vseh kate
goriziranih športnikov v vseh 
športih, ki so uvrščeni v kategori
zacijo, je 1857. Od tega je 17 
športnikov svetovnega, 191 med
narodnega, 70 perspektivnega. 
765 državnega in 814 mladinske
ga razreda. Od tega ima največ 
kategoriziranih športnikov Ljub
ljana - kar 683. Sledi Maribor 
z 232., Kranj s 113., Celje s 105.. 
Koper s 16., Radovljica z 58.. 
Nova Gorica s 57. in tako naprej. 
Kamnik ima 14 kategoriziranih 
športnikov, ravno toliko kot jih 
ima Piran in je tako na 23-24. 
mestu. Na zadnjih mestih so ob
čine Hoče, Hrastnik, Laško, Le
nart. Litija. Ribnica, Štore in 
Trebnje s po enim kategorizira
nim športnikom. 

Naziv športnika določenega 
razreda je v načelu dosmrten, to
da status, ki ima tudi določene 

Memorial Janka Juhanta 
osvojila Que B 
z voznikom Vidicem 

Konjeniški klub Komenda je 
uspešno pripravil tudi druge le
tošnje konjske dirke na hipodro
mu v Komendi. Velikemu številu 
gledalcev so pripravili pester pro
gram. V sedmih točkah so se po
merili kasači, v eni galoperiji ter 
v eni tudi kmečke vprege. Dirka 
kmečkih vpreg je v Komendi po
stala že tradicionalna. 

V osrednji dirki za memorial 
Janka Juhanta je zmagala Oue 
B na vajetih Zvonka Vidica z Br
da. Dirko mladincev je dobil Ar-
nol iz Železnikov s konjem Žu-
kov. V dirki za memorial Franca 
Dimica je bila najhitrejša Miša 
i voznikom Janezom Kalanom iz 
Komende. 

Organizatorji so letos pripravi
li tudi galopsko dirko, v kateri je 
slavil tekmovalec K K Komenda 
Dušan Globočnik na Jollvju. 

Rezultati: 1. dirka, 2-letniki, 
1600m/a: 1. Lenta (Lavrenčič, 
Maribor), 2. Perina (Boe, Ljub
ljana), 3. L'Esprit (Pavšič, Bled), 
4. Safir (Plečko, Maribor) 

2. dirka, 3 -5 let, 1800m/a: 1. 
Lah B (Vidic, Brdo), 2. Fjuti 
(Kolar, Ljubljana), 3. Slak 
B (Škofic, Brdo), 4. Portobelo 
(Viktor, Grosuplje) 

3. dirka, 3-12 let, 1800m/a: 
1. Smoki B (Jerovšek, Komen
da), 2. Radena (Končič, Za
greb), 3. Arapida (brinovec, Br
do), 4. Žiga (Tušak, Komenda) 

4. dirka, 3-12 let, 1800m/a, 
do 200.000 SIT: 1. Moni Hill 
(Kukolj, Ljutomer), 2. Delon 
(Plečko, Maribor), 3. Vilijan 
(Habjan, Grosuplje), 4. Lear II 
(Pavšič, Bled) 

5. dirka, 3-12 let, 1800m/a, 
do 350.000 SIT: 1. Amila (Anto-
lin, Ljutomer), 2. Ouestor 
B (Kuhar, Brdo), 3. Firas (Kova-
čič. Krško), 4. Dag Frost (Kova-
čič, Maribor) 

6. dirka, 3-12 let, 1800m/a, 
do 550.000 SIT: 1. Eko B (Sla
be, Ljubljana), 2. Sax (Lavren
čič, Maribor), 3. Žukov (Hart-
man, Komenda), 4. Edži Ilano-
ver (Maletič, Šentjernej) 

7. dirka, memorial Janka Ju
hanta, 3—12 let, domači, uvože
ni in tuji kasači, 1800m/a, nad 
550.000 SIT: 1. Oue B (Vidic, 
Brdo), 2. Kolt (Božič, Ljublja
na), 3. Sandy Caprice (Crnkovič, 
Ljubljana), 4. Albatros (M. Sla-
vič, Ljutomer) 

JURIJ K E R N 

r 
E L E K T R O S E R V I S 
Marjan P lemeni t i 
Vrhpolje 73, te l . 831-058 

POPRAVILO 
— pralnih strojev, 
— električnih štedilnikov, 
— bojler je v, 
— malih gospodinjskih aparatov, 
— napeljava in popravilo elektro inštalacij. 

ugodnosti, je časovno omejen in 
pogojen z izpolnjevanjem dolo
čenih pogojev. 

Poglejmo, kateri kamniški 
športniki so bili kategorizirani. 
V avto-moto športu sta bila to 
člana A M D Kamnik Gregor Go
reč in Srečo Vrhovec, ki imata 
oba državni razred s statusom do 
31. 12. 1994. 

Pri kegljanju je to članica K K 
E T A Kamnik Simona Hren, ki ji 
status mladinskega razreda pote
če 30. 9. 1994. 

Lokostrelstvo ima 4 kategori
zirane športnike, vsi so člani L K 
Kamnik, pri čemer 3. mesto 
Krumpestarja na svetovnem mla
dinskem prventvu ni upoštevano: 
Matej Krumpeslar, Danijela Fle-
rin, Ivan Maradin, vsi s statusom 
državnega razreda do 30. 6. 
1995. Mladinski razred pa ima 
Teja Makoter s statusom do 30. 
6. 1995. 

Če uvrstimo alpinizem in 
športno plezanje pod isto streho, 
podobno kot pri smučanju alpsko 
smučanje, teke in skoke, potem 
ima tudi planinstvo 4 kategorizi
rane športnike, ki so vsi člani A O 
Kamnik. V alpinizmu sta to Mar
ko Prezelj s statusom mednarod
nega razreda do 31. 12. 1995 m 
Tomaž Humar s statusom držav
nega razreda do 31. 12. 1994. 
V športnem plezanju ima Uroš 
Perko status perspektivnega ra
zreda do 31. 12. 1994, Maja Šu
štar status mladinskega razreda 
do 30. 6. 1995. 

Od smučanja je zastopano sa
mo alpsko smučanje, kjer ima 
Nives Sitar, članica SK Kamnik. 

status državnega razreda do 30. 
6. 1995. 

Pri strelstvu ima Aleksander 
Podgornik, član SD Kamnik, sta
tus državnega razreda do 30. 9. 
1994. 

In v triatlonu ima MIRO 
K R E G A R , član K D Kamnik, 
status državnega razreda do 31. 
12. 1994. 

Glede na te podatke lahko 
zaključimo, da sta v Kamniku 
nedvomno najbolj kvalitetna dva 
športa: alpinizem, ki ima edini 
športnika mednarodnega razre
da, in pa lokostrelstvo, ki je 
v zadnjih letih nenehno napredo
valo in še ni reklo poslednje be
sede. V strelstvu, ki je pred ča
som dosegalo odlične rezultate, 
se pozna manjša kriza, za katero 
pa upamo, da ne bo predolga. 

In še nekaj lahko tudi potegne
mo iz tega pregleda: Slovenci 
smo kot narod izraziti individu
alisti, kar se kaže tudi v športu, 
ne samo kamniškem, ampak tudi 
celotnem. V individualnih špor
tih dosegamo in tudi imamo mož
nost doseči najvišje uspehe in do
sežke, pri kolektivnih športih 
oziroma športnih igrah pa nam 
običajno zmanjka sape za najviš
je uvrstitve. 

To jc pregled športne sezone 
na polovici leta. Zanimiv bo pre
gled na koncu leta in primerjava 
s sedanjim. Res pa. da število 
kategoriziranih š|iortnikov ni za
dostno merilo za uspešnost posa
mezne športne panoge, čeprav 
nekateri trdijo, da šteje samo 
uspeh. 

B. P O L L A K 

J O G A 
z a č e t n i 
t e č a j 

V A D B A 
- r a z g i b a j m o 

s v o j e t e l o 
- p o u d a r e k n a v a j a h 

z a h r b t e n i c o 
- n a m e n j e n o p r e d v s e m 

s redn j i in m a l o 
s t a r e j š i g e n e r a c i j i 

Tečaje bo vodila Slavka VEROVŠEK 
v prostorih Glasbene šole v Kamniku 
(stari Zdravstveni dom). 

Vse informacije dobite po tel.: 
825-086 - VEMAS d.o.o. 

AVTOOPTIKA 

VULKANIZERSTVO 
- elektronska meritev in nastavitev podvozja 
- montaža, centriranje ter popravila in prodaja avto 

plaščev Sava Exact, Semperit, Fulda, Pirelli in 
obnovljeni avtoplašči Bandag. 

Jože S k o k , V e s e l o v o nab rež je 16, 
M E N G E Š , te l . / fax : 737-300 

Proga je bila speljana po 
obrobju kraja. Posamezen krog 
z viš. razi. 450 m je bil dolg 10 
km. Mladinci smo jo prevozili tri
krat, člani s Sandijem pa petkrat. 

Kako se je peljati v družbi naj
boljših? 

Tadej: »Tempo je že od starta 
maksimalen. Med 200 nastopajo
čimi nas je bilo 6 iz Slovenije, do 
cilja nas je prisopihalo 140 (5 na
ših). Evropski prvak je Francoz, 
sledijo mu trije Švicarji, Čeh, od
ličen pa je bil kolega Aleš Boškin 
kot enajsti.« 

Sandi: »Med člani nas je bilo 
na startu 220. Kros bo v Atlanti 
olimpijska disciplina, proizvajalci 
gorskih koles so sponzorsko zelo 
močni, zato je konkurenca temu 
Drimerna. Prvi je 50 km prevozil 
Švicar lten, za njim Britanec Fo-
ord, potem Belgijec, sotrpin 
Marjan Jauk pa kot 33. Že pred 
startom sem imel smolo. Zamu
dil sem v naš boks, zato sem štar-
tal z zadnje vrste.« 

Kakšno pa je vzdušje na tako 
veliki tekmi? 

Sandi: »Gledalci so bili razpo
rejeni ob celem krogu, največ pa 
seveda ob nevarnih delih spustov 
in na vrhu vzponov.« 

Tadej: »Za vse ostale na štart-
nociljnem prostoru pa so pripra
vili velik ekran za neposredno 
spremljanje tekmovalcev po celi 
progi, vendar veliko bolje doživiš 
tekmovanje v živo.« 

In kaj je potrebno za VRH? 
Tadej: »Šc bolj se je potrebno 

posvetiti MTB. Seveda pa imajo 
konkurenti neprimerno boljše 
pogoje, saj imajo šolo prilagoje
no treningu, svoje trenerje, 
zdravniško kontrolo . . . 

Imam še nekaj časa za trening, 
še dve leti bom nastopal med 
mladinci. Letos so večinoma na
stopali toliko starješi od mene.« 

Sandi: »Trening, trening... 
Sedanji testni čas iz Stahovice na 
Sv. Primož bo potrebno z nekaj 
sekund pod 20 min izboljšati za 
nekaj minut.« 

Sta imela kakšne organizacij
ske težave z samim odhodom na 
EP? 

Sandi: »Da, ker je Kolesarska 
zveza Slovenije letos za gorsko 
kolesarjenje namenila bolj malo 
finančnih sredstev, smo si morali 
vse stroške tekmovanja kriti sa
mi. Zato so me denarno podprli: 
Ultra trade - trgovinsko podjet
je, N & N konfekcija in Rekreacij
ski center Lukovica. Vsem iskre
na hvala.« 

Tadej: »Tudi meni so pri odho
du pomagala razna podjetja in 
obrtniki. Že na začetku sezone 
mi je pri nakupu novega kolesa 
pomagal R K K d.o.o., s pomočjo 
naslednjih pa sem odšel na EP: 
Mercator Eta, Kočna, Pliva, Tr
govina Mery, Alp sport, Svilanit, 
Podravka, Slikopleskarstvo Ora-
žem. Gorenjske mlekarne in 
Kamnoseštvo Vetorazzi. Vsem 
se najlepše zahvaljujem in se ve
selim nadaljnjega sodelovanja.« 

Hvala za pogovor! 
M E T O D MOČNIK 

Odbojkarski klub Kamnik 
Oktobra se tudi za odbojkarje 

začenja nova tekmovalna sezona. 
Letos bodo pod imenom OK 
K A M N I K v treh slovenskih ligah 
nastopile ekipe: člani v 1A ligi in 
v tretji ligi zahod ter članice 
v tretji ligi. 

Člansko ekipo, ki bo igrala 
v 1A slovenski državni odbojkar
ski ligi (DOL), še vedno uspešno 
vodi Grega Hribar, tekme pa bo 
letos vodil Marko Matjan. 

Sistem tekem v ligi se je spre
menil. V 1A ligi igra šest najbolj
ših ekip. To so: Pomurje Vigros. 
Olimpija, Ljutomer. Fi Prom Ži
rovnica, Pionir in Kamnik. V IB 
je šest ekip. ki so jim v lanski 
sezoni sledile po dosežkih. Ven
dar pa zaradi manjšega števila 
ekip v ligi ne bo manj tekem. 
Odbojkarska zveza je namreč 
uvedla dvokrožni sistem, kar po
meni, da se bodo Kamničani 
z vsakim nasprotnikom srečali 
štirikrat (dvakrat doma in dva
krat v gosteh). Liga bo letos ime
la pred končnico dvajset kol. 
V končnici se bosta prvima dve
ma ekipama iz 1A D O L pridruži
la še najboljša slovenska kluba 
Salonit in Maribor, ki bosta sicer 
tudi letos igrala v srednjeevrop
ski ligi. Ostalim ekipam iz 1A pa 
se bosta pridružili prvi dve ekipi 
iz 1B D O L . 

Kamnik bo letos igral s pomla
jeno člansko ekipo in tudi nekoli
ko oslabljen, predvsem zaradi 
odhoda Kaliberde in Koprivca. 

V 1A ligi je nesporen favorit 
Vigros Pomurje. ostale ekipe pa 
so bolj izenačene, zato bo razplet 
šc toliko bolj zanimiv. Za ekipo 
OK K A M N I K bodo letos v 1A 
D O L nastopili: Hribar, Prevorč-
nik, Jenčič, Lah. Orel, Korošec, 
Šnabl, Ribič, Tadič (ki je prišel iz 
OK Črnuče) in ponovno Žagar, 
ki je letošnja največja okrepitev. 

pokazali vse znanje. V tej sezoni 
računajo na ostanek v ligi naj
boljših, seveda pa se bodo potru
dili in morda pripravili tudi kakš
no presenečenje. 

Dobri rezultati so možni samo. 
če jc vedno dovolj mladih igral
cev, ki nadomestijo starejše. In 
prav pri vzgoji najmlajših je letos 
kamniški odbojkarski klub ambi
ciozno zastavil svoje cilje. Orga
nizirali bodo občinsko šolsko ligo 
za ekipe ŠŠD, ki so gradivo s pri
javnicami že prejele. Pripravljajo 
pa tudi ligo mini odbojke. 

Ekipo mladincev bo letos vodil 
Franci Obolnar in ta ekipa ima 
veliko možnosti, da se uvrsti 
v slovenski finale med štiri naj
boljše mladinske ekipe v Slove
niji. 

Ekipo kadetov bo v tej sezoni 
vodil Grega Hribar. Njihov cilj je 
nabiranje izkušenj na tekmah in 
poglabljanje znanja na treningih. 
Fantje, ki igrajo v ekipa.h mladin
cev in kadetov, sestavljajo tudi 
ekipo, ki bo predstavljala OK 
K A M N I K v 3. D O L - zahod. 
Njihov trener je Franci Obolnar. 
Ekipa je perspektivna, vendar 
njihov cilj ni napredovanje v višjo 
ligo, ampak nabiranje izkušenj. 
Za to ekipo bodo nastopili: Ri
bič, Šnabl. Palma. Zagoričnik, 
Orel, Mujanovič, Farazin. Krivo-
rotov, Turk, Džunov, Železnik. 
Plahuta, Perčič. Stanovnik. Špur 
in Adrovič. Domače tekme bodo 
igrali ob petkih v telovadnici Z D 
(stari zdravstveni dom), tako da 
bodo lahko najboljši igrali tudi za 
ekipo v 1A DOL. 

Odbojka ima v Kamniku žc 
dolgoletno tradicijo, kar potrju
jejo doseženi rezultati v preteklo
sti in tudi veliko zanimanje gle
dalcev. Tekme bodo tudi letos 
zanimive, zato ste vabljeni vsi 
ljubitelji odbojke! 

R A Z P O R E D DOMAČIH T E K E M Z A O K K A M N I K (1A DOL) 
do 31. 12. 1994 
sobota, 1. 10. - K A M N I K : PIONIR 
sreda. 19. 10. - K A M N I K : L J U T O M E R 
sobota, 22. 10. - K A M N I K : FI P R O M ŽIROVNICA 
sobota, 19. 11. - K A M N I K : OLIMPIJA 
sobota. 17. 12. - K A M N I K : VIGROS P O M U R J E 

R A Z P O R E D DOMAČIH T E K E M Z A O K K A M N I K (3. D O L 
- zahod) do 31. 12. 1994 

PORTOROŽ 
: B L E D II 
: BOHINJ 
FI PROM II 
: P L A M E N 

petek. 7. 10. - K A M N I K II : 
petek, 21. 10. - K A M N I K II 
petek. 11. 11. - K A M N I K II 
petek, 2. 12. - K A M N I K II : 
petek. 16. 12. - K A M N I K II 

Lani so Kamničani dosegli po 
rednem delu 3. mesto v ligi. Le
tos velikih uspehov raje ne napo
vedujejo, kajti mlada ekipa po
trebuje še kaki dve leti, da bodo 
igralci dobili dovolj izkušenj in 

Fantje so začeli trenirati žc av
gusta, oktobra pa bo torej šlo 
zares. Bodite na tekmah tudi vi 
in jim z navijanjem pomagajte do 
uspeha v novi sezoni. Vabljeni! 

M . T. 
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Odbojkarji odlično 
začeli sezono 
Kamniški odbojkarji bodo 

v novi sezoni igrali v precej 
spremenjeni postavi. Izgubili 
so odličnega napadalca Viktor
ja Kaliberdo, ki je odšel 
v Nemčijo. Ekipo pa so zapu
stili tudi: Mitja Koprivec, Ja
nez Slabajna in Aleš Šareč. Po
novno pa je pri njih zaigral 
Matjaž Žagar, ki je okrepil 
kamniški blok. Zaradi vseh od
hodov se je trener Gregor Hr i 
bar znašel v težkem položaju. 
Nadomestiti je moral izkušene 
igralce z mlajšimi, neizkušeni
mi. Tako sedaj v prvi ekipi 
igrata Gregor Lah in Gregor 
Orel, v rezervi pa so Gašper 
Ribič, Niko Tadič in Simon 
Šnabl. Trenerju je uspelo ekipo 
motivirati za prvo zmago v novi 
sezoni proti ekipi O K Pionir iz 
Novega mesta. 

Po začetnem otipavanju sta 
ekipi le zaigrali bolj sproščeno 
ter se nenehno menjavali 
v vodstvu. Gostje so zmago 
v prvem setu dosegli predvsem 
po zaslugi Brulca, ki je proti 
koncu vstopil in okrepil blok 
svoje ekipe. Podobna igra je 
bila v drugem setu, le da so 
domačini zbrali dovolj moči za 
izenačenje rezultata na 1:1. 
V tretjem setu so se domačini 
razigrali, z lahkoto zaustavili 
napade visokega Dolje (lansko 
sezono je igral pri Olimpiji) in 
z dobro igro v obrambi dosegel 
točke do visoke zmage 15:5. 
Zadnji set je bil podoben prvi
ma dvema, le da so domači zdr
žali pritisk visokih gostov in za
služeno premagali favorizirane 
goste. Odlično je igrala celotna 
prva ekipa Kamnika, še poseb
no prijetno sta presnetila no
vinca v prvi ekipi, Lah in Orel. 

Spremembe pa niso samo 
v ekipi Kamnika, ampak tudi 
v načinu tekmovanja. Tako je 
prva liga razdeljena v 1A in 1B 
ligo. Kamničani tekmujejo 
v 1A ligi v družbi najboljših: 

O K Vigros Pomurje, O K 
Olimpija, O K Pionir, O K Lju
tomer, O K FI P R O M . Igrajo 
dvokrožni ligaški sistem, kar 
pomeni: vsaka ekipa z vsako 
dvakrat doma in dvakrat na 
tujem. 

Tako bo po novem sistemu 
v Kamniku odigranih 10 te
kem. Naslednji dve tekmi bo
sta: v soboto, 15. oktobra, ob 
18. uri proti O K Ljutomer in 
v soboto, 22. oktobra, ob 18. 
uri proti O K FI P R O M . 

Vabljeni vsi ljubitelji od
bojke! 

J O Ž E J A N K O V I Ć 

Mačja levkoza 

Stojijo: Gašper Ribič, Matjaž Žagar, Grega Orel, Grega Lah, 
Niko Tadič, pomočnik trenerja Marko Matjan, klečijo: trener in 
kapetan Gregor Hribar, Franc Korošec, Robert Jenčič in Urban 
Prevorčnik. 

Tekmovanja kamniških jadralnih padalcev 

Levkoza predstavlja med last
niki in ljubitelji mačk malo manj 
znano ali neznano bolezen. Upo
števa se kot najbolj pogost vzrok 
hude obolelosti ali smrti pri do
mači mački. Najpogostejši vzroki 
smrti pa še vedno ostajajo po
škodbe (prometne nesreče). 

Bolezen je bila prvič opisana 
leta 1969 v Ameriki, pri nas jo 
resneje obravnavamo približno 
10 let. Povzročitelj bolezni je vi
rus. Sposoben se je razmnoževati 
v živalskih celicah in sicer najin-
tenzivneje v krvnih (levkocitih, 
eritrocitih in tudi trombocitih) in 
slinskih žlezah. Virus je morfolo
ško močno podoben HIV-virusu, 
povzročitelju AIDS-a pri ljudeh. 

Virus se iz enega mačka na 
drugega primarno prenaša s sli
no. Tu se virus, prav tako kot 
v kostnem mozgu, tudi najinten-
zivneje razmnožuje. V naravi so 
vir okužbe brez simptomov persi-
stentno (trajno) okuženi mački. 

razlaga, zakaj je možno, da od
krijemo levkozo tudi pri mačkih, 
ki živijo samo v stanovanju. Teh 
primerov je na žalost kar precej! 

Razvoj bolezni 
Za boljše razumevanje bolezni 

si oglejte shematski prikaz razvo
ja levkoze. 

Virus vdre v organizem preko 
ustne ali nosne sluznice v bezgav
ke ustno-žrelnega področja, kjer 
se primarno začne tudi razmno
ževati. Če je imunski odgovor 
efektiven, ni bolezni, sicer pa se 
virus razširi po krvi (viremija) in 
po njej v kostni mozeg in limfoid-
no tkivo. Tu virus čaka na »ugod
ne razmere« (znižanje odporno
sti, stres), da se razmnoži. Temu 
pravimo latentna ali skrita infek
cija. Tako okuženi mački niso 
kužni za druge mačke, niti sami 
ne kažejo znakov bolezni. La
tentna infekcija lahko vodi k po
polni ozdravitvi ali k trajni vire-

Sredi septembra se je končala 
liga 94, ki predstavlja najkvalitet
nejše tekmovanje jadralnih pa
dalcev. Letos je bilo skozi vso 
sezono, ki se običajno začne apri
la in traja do septembra, izpelja
nih 7 tekmovalnih dni. Poleti so 
bili dolgi od 40 do 89 km. Letelo 
pa se je največ na območju Kara
vank, vzletna mesta pa so bila 
tudi na Primorskem (Lijak-Nova 
Gorica, Kobala-Tolmin). 

V letošnji ligi je tekmovalo 85 
pilotov-tekmovalcev, v konku
renci ekip oziroma klubov pa je 
tekmovalo 18 klubov jadralnih 
padalcev. 

Letošnja liga je ponovno pri
nesla napredek, tako na področ
ju opreme, tekmovalnih jadral
nih padal kot tudi pri sami tehni
ki letenja. 

Ekipa kamniškega kluba Polet 
je tekmovala dokaj dobro, še 
precej bolje pa je kazalo po izpe
ljani prvi polovici tekmovanj. 

Najbolje uvrščen posameznik 
je bil Andrej Jerneje s padalom 
Energv 56. kije osvojil 12. mesto 
med 85. uvrščenimi tekmovalci. 
Peter Slapar s padalom Follovv, 
ki je imel obilo smole s fotografi
ranjem, je osvojil 19. mesto, kar 
je zanj neuspeh. Seveda bi bilo 

ŠPORTNA TRGOVINA 
S P O R L SERVIS ŠPORTNE OPREME 

PerOVO 27 , K a m n i k (ob kamniški obvoznici) 
te l . : 8 1 2 - 9 3 6 

V o k t o b r u 1 0 % p o p u s t p r i n a k u p u 
b u n d , s m u č a r s k i h h lač , 
t e r m o v e l u r j a k e n 
in k o m b i n e z o n o v . 

SE PRIPOROČAMO! 

VOLANSERVIS 
Slomškova 8, Mengeš 
tel.: 739-282, 737-755 

avtoservis, 
trgovina z rezervnimi deli 
pooblaščeni prodajalec 
rezervnih delov FIAT 
LANCIA, 
karoserijski deli po naročilu 
za vse tipe vozil 

e i F O olja ELF 
potrošni deli za japonska 
vozila po naročilu 

Delovni čas: vsak dan od 8. do 17. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure. 

precej drugače, če ne bi bilo za
pletov s filmi. Glede na dosežene 
rezultate bi se Slapar uvrstil na 5. 
mesto, kakor tudi v reprezentan
co, ki je letela na evropskem pr
venstvu. 

Tomo Drolec je bil s padalom 
Energv 59 naslednji najbolje 
uvrščen Kamničan. Uvrstil se je 
na 35. mesto. 

Letos so tekmovanja v ligi 
predstavljala za nekatere pilote 
tudi dobrodošlo nabiranje izku

šenj za prihodnjo sezono. Med 
njimi je gotovo zelo perspektiven 
Iztok Hribar, ki je že letos dose
gel nekaj lepih rezultatov. 

Seveda pa dejavnost kluba ni 
samo tekmovanje vrhunskih pilo
tov, pač pa se člani udeležujejo 
tudi srečanj jadralnih padalcev, 
vzorno pa so poskrbeli za ureje
nost vzletišča na Veliki planini in 
pristajalnih prostorov v Godiču 
in Gradu pod Krvavcem. 

D . O. 

Zaključek članka o preventivni vakcinaciji psov in 
mačk zaradi prostorske stiske v prejšnji številki Kam
niškega občana ni bil objavljen, zato ga objavljamo 
tokrat -

To se zgodi, kadar je maček latentno (skrito) okužen in 
s testiranjem ne moremo ugotoviti pozitivnega reaktorja. Čas 
vakcinacije je odvisen od vrste uporabljenega cepiva. Uspeh 
vakcinacije v populaciji mačk je 80-90%. 

Za infekciozni peritonitis do sedaj še ni bila izdelana varna 
vakcina. Z dosedaj obstoječimi vakcinami dosežemo le 40% 
zaščito mačje populacije. 

In ob koncu članka poglejmo, kakšna je trenutna situacija 
kužnih bolezni psov in mačk v osrednji Sloveniji. Moram reči, da 
je zelo ugodna. Pojavljajo se le v posameznih primerih, in sicer 
najpogosteje parvoviroza pri psih in mačja kuga ter levkoza pri 
mačkah. Še manj pogosta je pasja kuga. Seveda je stanje tre
nutno. Kajkmalu se lahko spremeni. Vendar sem prepričan, da 
bomo z ozaveščanjem in skrbnostjo preprečili izbruhe kužnih 
bolezni, 

Vzletno mesto: Poljanski rob na Veliki planini (1600 m) 

T u r n i r »Sladoled 
Sladkosned« lepo uspel 

Sredi septembra je potekal na igriščih teniškega kluba Kam
nik žc tretji turnir »Sladoled Sladkosned« pod pokrovitelj
stvom Ljubljanskih mlekarn. Turnirja se jc udeležilo preko 60 
mladih tenisačev. ki so navdušili z znanjem in borbenostjo. 
Najboljši so prejeli pokale, prav vsi pa praktične nagrade in 
predvsem veliko dobrega, sladkega sladoleda. 
Rezultati: 
Dečki 10 let: 1. Pogačar Aleš, 2. Crnkovič Miha, 3. Sitar Jure 
Deklice 10 let: 1. Bagola Aleša, 2. Korošec Tinkara, 3. Plevel 
Karmen 
Dečki 12 let: 1. Poglajen Urban. 2. Jemcc Aljoša, 3.-4. 
Krmavnar Damjan, Sitar Jaka 
Deklice 12 let: 1. Mlakar Tajana, 2. Vrtačnik Polona, 3.-4. 
Bcvc Anja, Zajšck Špela 
Dečki 14 let: 1. Sitar Domen. 2. Knez Igor, 3.-4. Sonncnvvald 
Matic, Kadoura Samir 

Ob tej priložnosti TK Kamnik obvešča vse starše oz. otroke 
(letnik 1985-1988), da sc lahko vpišejo v teniško šolo vsak dan 
od 12. do 13. in od 20. do 21. ure po telefonu 815 094. 

M . P. 

Med seboj se okužujejo z ugrizi 
in drugimi vrstami poškodb, ki 
jih dobijo v medsebojnih bojih za 
teritorij in med parjenjem, pa tu
di z onesnaženjem vode in hrane 
s slino ali drugimi telesnimi izloč
ki. Po podatkih je za levkozo 
persistentno (trajno) okuženih 
mačk v populaciji 1-5%. Ti 
mački sami ne zbolijo, so pa od
govorni za smrt 5-70% drugih 
mačk v populaciji na leto. Razši
ritev bolezni povzroča direkten 
prenos virusa iz mačka na mač
ka, saj je virus v zunanjem okolju 
slabo odporen. Pri sobni tempe
raturi preživi le 24-48 ur. Tudi 
sodobna razkužilna sredstva, či
stila in toplota so mu zlahka kos. 

Poleg horizontalnega prenosa 
iz mačka na mačka je zelo pogost 
tudi vertikalni prenos iz matere 
na komaj rojene mladiče. To se 
zgodi s sesanjem okuženega ma
terinega mleka. Seveda je morala 
biti mačka predhodno latentno 
(skrito) okužena in porod (stres) 
je tisti, ki povzroči raznos virusa 
po vsem organizmu. To je tudi 

miji in razvoju bolezni. Vse je 
pač odvisno od imunskega statu
sa mačka. Seveda pa je za pogo
stost bolezni pomembno tudi 
okolje, predvsem gostota popu
lacije v določenem okolju. Čim 
gostejša je, tem večja je verjet
nost okužbe, tudi 7 0 - 100%. 

V končni obliki se bolezen ka
že v treh različnih oblikah; ki naj 
jih splošno označim: 

1. kot rakasta obolenja, pred
vsem kot maligni tumorji v različ
nih organih in kot krvni rak (lev
kemije); 

2. kot sindrom supresije (zadu
šitve) kostnega mozga, posledica 
je neobnavljajoča se slabokrv
nost; 

3. kot imunosupresija, to je za
dušitev obrambe organizma, 
v čemer je ta bolezen najbolj po
dobna AIDS-u pri ljudeh. 

V vseh primerih je prognoza 
bolezni zelo slaba. 

veterinar za male živali 
R A D O V A N Z A J C , dr. vet. med. 

Nadaljevanje prihodnjič 

>xxxxxxxxxxxxx\x\xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxv 

AGROPROMET CERKLJE 
Ul. 4. okt. 10, Cerklje 
teL (064) 421-283, (064) 421-294 
Odprto od 7. do 18. ure, 
ob sobotah od 7. do 13. ure 

N u d i m o v s a k r m i l a 

p o t o v a r n i š k i h c e n a h 

Ž i t a : 
ječmen rinfuza 
koruza rinfuza 
soja rinfuza 
moka tip 500 
sladkor 
živinska sol 

n a z a l o g i : 
jarkice pred nesnostjo 
kletke za kokoši 

37 SIT/kg, v vrečah 38,50 SIT/kg £ 

I 
16 SIT/kg, v vrečah 18 SIT/kg 
23 SIT/kg, v vrečah 25 SIT/kg 

46 SIT 
99 SIT 
25 SIT 

^xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx\xxxxxx* 

T r g o v i n a 

Odprto: 9 .—19 . ure 
sobota: 8—13.ure 

Moste 80/H 
Komenda 
tel. :841-524 

S 
0-16 let 

P R O G R A M M E L B Y 
OPREMA ZA DOJENČKE NUK, AVENT, TIGEX 
VOZIČKI, HODALICE (PEG-PEREGO), 
SESTAVLJIVI STOLČEK 5.900 SIT 

OD 15. OKTOBRA 
»AUE VELIK 
IZBOR IBRAi W Z & % 
ZA PRAZNIČNE »NI 

VSE NA ENEvtf 



V septembru 

so se poročili 
7 Z O R E M A R T I N , izdel. al. past. iz Laz v Tuhinju, in 
S T U P A R Vanja, farmacevtski procesničar iz Kamnika 
- R U D I Ć Dragan, komercialni tehnik iz Kamnika, in 
J U R A S Tatjana, delavka iz Radomelj 
- H R I B A R Janez, glazer iz Buča, in 
GROŠELJ Branka, frizerka iz Buča 
- VERŠNIK Miran, mizar iz Tiroselka, in 
D R O L C Ivanka, sobarica iz Raven pri Smartnem 
- ŠTELE Janez, avtomehanik iz Dolenja, in 
N O V A K Darja, administratorka z Vrhoplja pri Kamniku 
- J E N K O Borut, strojni tehnik iz Nožic, in 

G R K M A N Mateja, dipl. ing. farmacije iz Preserij pri Radom 
Ijah 
- P E T E K Branko, strojni tehnik iz Mekinj, in 
K O R O Š E C Sonja, ing. kem. tehnologije iz Šmarce 
- GRADIŠEK Marko, ekonomski tehnik iz Kamnika, in 
ŠTUPAR Maja, soc. delavka iz Kamnika 
- ŠLEBIR Simon, delavec iz Stolnika, in 
TROBEVŠEK Mira , slaščičarka iz Zakala 

V septembru 
so umrli 
- GOSTIČ Janez, upokojenec z Vrhpolja pri Kamniku 78, 
star 62 let 
- U R H Angela, upokojenka iz Kamnika, Medvedova u. 23, 
stara 59 let 
- VUČENOVIĆ Majda, upokojenka iz Kamnika, Jakopičeva 
30, stara 57 let 
- ŠORN Stanislav, obdelovalec kovin iz Domžal, Brejčeva ul. 
11, star 48 let 
- P I D E R Janez, km. upokojenec iz Bele št. 22, star 87 let 
- R E P N I K Janez, upokojenec iz Kamnika, Vegova ul. 6/A, 
star 66 let 
- POLJANŠEK Janez, km. upokojenec iz Markovega št. 2, 
star 91 let 
- P R E L E S N I K Antonija, gospodinja z Vrhpolja pri Kamniku 
222, stara 73 let 
- G O D N J A V E C Marija, upokojenka iz Metlike, U l . Na trg 
5. stara 75 let 
- KOČAR Karel, upokojenec iz Šmarce, Kamniška cesta 38, 
star 64 let 

Tudi to se je zgodilo 
v septembru 

; p o o c o 

1. 9. Napadalen odvezan pes 
je ob osmi uri zvečer podrl 7-
letnega otroka. Otroka ni po
škodoval, kljub temu pa bodo 
policisti lastnika psa prijavili 
sodniku za prekrške. 

Stanovalka na Klavčičevi uli
ci je po pošti prejela paket, 
v katerem je bila ročna bomba. 
Raziskavo so prevzeli krimina
listi U N Z Ljubljana. 

Državljan t. im. Z R J D . D . 
je pri vključevanju v promet na 
Ljubljanski cesti pri gostilni 
Bevc povzročil prometno ne
srečo, ker je izsilil prednost 
vozniku osebnega avtomobila, 
ki je vozil iz kamniške smeri. 

2. 9. Policisti so privedli 
k sodniku za prekrške tujega 
državljana H . Riza, ki je moral 
zapustiti R Slovenijo zaradi ne
zakonitega bivanja. Navedeni 
tujec je v vinjenem stanju pov
zročil tudi prometno nesrečo, 
v kateri pa k sreči nihče ni bil 
poškodovan. 

7 .9 . Neznanci so skozi pripr
to okno v shrambi, vlomili 
v poslovalnico Alpetour. Nez
nani storilec je odnesel raču
nalnik s tipkovnico, monitor
jem in telefax s telefonom. 

9. 9. Policisti so morali inter
venirati na sodišču v Kamniku. 
Med zapuščinsko razpravo so 
se udeleženci razprave sprli, ta
ko da je morala udeleženka za
pustiti prostore. 

11. 9. V Soteski pri Kamni
ku se je zgodila prometna ne
sreča zaradi nepravilnega 
vključevanja v promet. V ne
sreči ni bil k sreči nihče telesno 
poškodovan. 

12. 9. Policisti Postaje želez
niške policije so na vlaku pri 
nekem dijaku našli večji ku
hinjski nož. Ker pa so ugotovi
l i , da ga dijak potrebuje kot 

učni predmet na kuharski šoli, 
mu ga seveda niso zasegli. 

13. 9. Oče dijaka, ki obisku
je eno izmed srednjih šol 
v Ljubljani, je prijavil, da dijaki 
višjih letnikov pretepajo in izsi
ljujejo denar od dijakov nižjih 
letnikov. O pojavu so kamniški 
policisti takoj obvestili svoje 
ljubljanske kolege. 

14. 9. Policisti so obravnava
li prometno nesrečo, v kateri je 
bil udeležen tudi otrok, in sicer 
na Šolski ulici v Kamniku. 
Ugotovili so, daje mati svojega 
otroka spremljala po zelenici 
ob Šolski ulici. Nasproti šport
ne hale se je otrok nenadoma 
iztrgal materi iz rok ter stekel 
na vozišče in to ravno v trenut
ku, ko je iz smeri Novega trga 
pripeljala voznica osebnega av
tomobila. Otrok je bil le lažje 
telesno poškodovan. 

16. 9. S. Jaroslav je doma 
v stanovanjskem bloku vinjen 
razgrajal in razbil televizor. 
Zoper kršitelja bodo policisti 
podali predlog sodniku za pre
krške . 

18. 9. Mladoletniki M . R. , 
B . B . , G . B . in S. Š. iz Kamni
ka in Domžal so na Šutni pre
vračali koše za smeti, stole in 
poškodovali vitrino za fotogra
fije. Policisti so mladoletnike 
pripeljali na PP, kjer so jih 
izročili staršem. 

Na ta dan se je fantovščina i 
v gostilni Pri Čibru za M . P. 
končala zelo nesrečno. O k o l i ; 

1 ure zjutraj je padel s terase, 
visoke tri metre in se pri tem 
hudo poškodoval. 

23 .9 . A m i r K . inTef ikS. sta 
bila izročena v postopek sodni
ku za prekrške, ker sta nezako
nito bivala na območju R Slo
venije. 

D G V 

J E L O V I C A 
Lesna industrija ŠKOFJA LOKA, tel.: 064/631-241, fax: 064/632-261 

•Visokokvalitetna OKNA raznih oblik in dimenzij, v katera lahko vgradimo stekla z 
medeninastimi križi, kaselirano stekla, nalepljene križe ali lesene mreže. 

• Pred soncem in radovednimi pogledi varujejo POLKNA s fiksnimi in gibljivimi lamelami, 
masivna POLKNA PLANK ali polkna s polnili FIPO 

•Sodobno oblikovana NOTRANJA VRATA dajejo vašemu stanovanju Še lepši izgled 

• Pika na i vaše hiše - MASIVNA VHODNA VRATA, obdelana z brezbarvnim lazurnim premazom. 
Možnost izbire polnil in dodatne obogatitve izgleda z leseno ali kovinsko mrežo 

/-—- : * ' 
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SERVIS 

f?73 84 09 

AV SERVIS RTV 
in TRGOVINA 
KONCILIA 
Vrhpolje 41, K a m n i k 
(v g a s i l s k e m domu) 
te l : 831-383 

Odprto od 9. do 12. 
in od 15. do 18. ure, 
ob sobotah 
od 10. do 12. ure. 

c o c o o s o o o o o o o o e o o o s c o s o o o o c c o o c o c o 

P R O D A J A L N A 

I N T E R S H O P 
Kamnik, Perovo 26 (ob kamniški obvoznici) 
teiyfax: 813-157 
Nudimo vam pestro izbiro izdelkov 
iz Indije, Afrike, Japonske in Kitajske: 

1 

* preproge (ročno delo) 
* šatulje 
* spominki 
* kosare z a kiuh, perilo, rože. 

* pahljače velike, male 
* v a z e porce lan 
* kitajske krogl ice 
* svilene rute, sali... 

NOVO! Velika izbira tekstilnih izdelkov: 
jakne, b rezrokavnik i , k imone , kape , 
nahrbtniki in š e in še. . . 

UGODNE CENE In ugodni plačilni pogoji. 
Prodaja tudi na naročilnice. 

Sprejemamo plačilne kartice LB, Eurocard in Active. 

P r i n a s kup l jena d a r i l a b r e z p l a č n o a r a n ž i r a m o . 
Odprto od 8. do 12. in od 15. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

VLJUDNO VABLJENI!!! 

Ugodno: 
— ženski 

kompleti, 
tudi večjih 

številk 
- velika izbira 

jaken 
CASSUCCI 

- jeans 
Del. čas : od 9. do 12. (nrieinal) in od 15. do 19. ure, [Original/ 
ob sobotah od 9. do 12. ure. 

Na poli iz Kamnika v Domžale se oglasite 
v BUTIKU TANJA! 

Kamniška cesta 12, Preserje 
tel.: 721-413 (nasproti železniške postaje Jarše). 

b i m L— 
£ (v prostorih AMD Kamnik) 

I 
d .o .o . 

T e L 8 1 1 3 4 2 , 8 1 71 3 4 , 8 1 71 4 4 

- TELEFONSKI APARATI 
- TELEFONSKE HIŠNE CENTRALE 
- TELEFAXI 

SIGNALNE VARNOSTNE NAPRAVE 

Ž Delovni č a s : vsak, dan, razen sobote, 
£ od 8. do 12. in od 14. do 17. u 

Se priporočamo! $ 

pCesni k\CuB Plesni Idub Life 
TEN-TEN DOMŽALE 
tel. 712-067,711-497 
ČETRTEK, 13. oktobra, 
ŽIVA S C E N A V ŽIVO, direktni prenos MMTV, nastopa deset glasbenih izvajalcev, 
v živo vodi Gianni Rijavec. Pričetek ob 20. uri. 

PETEK, 14. oktobra, SIMONA WEIS 
ČETRTEK, 20. oktobra, KARAOKE LIFE - vodi sendi 

PETEK, 21. oktobra, TONI CETINSKI 
PETEK, 28. oktobra, IZBOR NAJ MANEKENKE Slovenije 
z modno revijo 
PETEK, 4. novembra, CADILLACK 
Ročk and roll bend iz Nemčije 

ČETRTEK, 10. novembra, Dr . A L B A N 
z ansamblom, v živo 
Vstopnice v predprodajl po 1.400 SIT 

Aktualno z a mladino! 
Vsak ponedeljek, torek in sredo od 18. do 21. ure večeri DEE JAY TIME 
za šolarje in vse, ki gredo zgodaj spat. 

V a b l j e n i v p l e s n i k l u b L I F E 



V r t n a r i j a Gašperlin 
Moste 99, Komenda 
tel.: 841-471 

Ugodna prodaja 
lončnih krizantem 
že od 300 SIT dalje 
primernih za grobove in stanovanja. 

Obiščite nas od ponedeljka do sobote od 8. do 19. ure! 

I z p o s o j e v a l n i c a 
p o r o č n i h o b l e k 
Trzin, M e n g e š k a 81 

tel.: 737-176 

Vabimo vas, da si ogledate pestro 
ponudbo poročnih oblek 
(tudi za močnejše postave) in dodatkov. 
Nudimo 20% popusta za rezervacije 
v novembru in decembru. 
Delovni čas: od ponedeljka do petka od 9. do 12. ure in 15. do 18. ure. 

b a d e x 

PRODAJALNA INSTALACIJ ZA VODOVOD 
IN CENTRALNO OGREVANJE 

Radio c. 1 A, Domžale 
tel.: 713-001 • faks: 713-001 

sm d.aa 
trgovina z gradbenim 
materialom 
Krakovska 4 b 
61230 Domžale 

tel.: 061 721-730 
061 712-059 

tel/fax: 061 713-288 

U G O D N O , U G O D N O 

AKCIJSKA PRODAJA 
5—10% nižje cene 

SIPOREX; MODULARNI blok; dimniki SCHI-
EDEL; zidaki - SILIKATNI, OPEČNI, PORO-
LITI; izolacijski materiali: KRKA NOVO-
TERM, KOMBI plošče, STIROPOR, HIDRO-
IZOLACIJE TIM Laško; LEPILO za kerami
ko, parket; fugirne mase; apno IA Kresnice, 
cement ANHOVO, maltit; strešniki BRAMAC 
vseh vrst in ostali gradbeni materiali. 

/ Posebej ugodno: SALONIT KRITINA 
- IZVOZNI PROGRAM ie od 534,00 SIT za m2! 

Obiščete nas lahko vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobo
tah pa od 7. do 13. ure. 

Se priporočamo 

Po proizvodnih cenah 

vam nudimo l e s e n e k c r n i s e 

stropne in stenske, vseh dolžin. 

K E R N Markovo pri Kamniku, tel. 817-133 

AVTOBUSNI P R E V O Z Grčar Silvester 
Matije Blejca 6, tel. 814-705 

Vabimo vas na kopanje v toplicah, kamor vas 
popeljemo za 1.000 SIT 

- ČATEŠKE TOPLICE v soboto, 15. oktobra 
- MORAVSKE TOPLICE v soboto, 22. oktobra 

Čimprej se prijavite, da ne bo prepozno! 

Kemična č is t i ln ica 
F r a n c e Pucel j , dipl . ing. 
K a m n i k , G l a v n i t r g 14 

N O V O V K O M E N D I ! 
Prebivalce Komende in okolice obveščamo, da 
smo 1. septembra v Komendi na Glavarjevi 48 
pri Šiviljstvu Lidija Kešnar odprli zbiralnica 

Priporočamo se! 

T R G O V I N A 

Z B A R V A M I , 

L A K I , L E P I L I , 

Č I S T I L I 

i n P R I B O R O M 

n a S t e l e t o v i 2 5 

v K a m n i k u 

t e l . 8 1 2 - 5 1 1 

U G O D N O 

- ekskluzivna prodaja dekorativnih ometov ROSETI 
- prodaja fasadnega materiala po tovarniških cenah za 

plačilo z gotovino, dostava na dom 
- pištole in pribor za barvanje iz programa VVagner in 

Sata 
- velika izbira brusnih papirjev, orodja, barv, lakov... 
- UGODNE CENE UVOŽENE PLUTE (naravna, voskana, 

lakirana) 
- pralni praški 3 kg že od 400 SIT 

Odprto od 7. do 19. ure, ob sobotah od 7. do 13. ure. 

d. o. o. MfSA 
TRGOVINA - AVTOMATERIAL 
Podgorska pot 2, Kamnik 
tel; 811-869 

Akcijska prodaja 
akumulatorjev! 

• za osebne avtomobile že od 3.828 SIT 
• za tovorna vozila že od 6.402 SIT 
Brezplačna montaža. 

Kompleten program avtoakustike PIONEER 
in CLARION po tovarniških cenah. 
Možnost plačila na več čekov brez obresti. 

Vse na enem mestu! 

PROIZVODNO, 
TRGOVSKO PODJETJE 
ŠLARAFIJA, d. o. o. 

P R O D A J A L N A 
O B L A Z I N J E N E G A 
P O H I Š T V A 
Mengeš, Slovenska 28 
(poleg Trdinovega hrama) 

tel.: 737-448 

/z lastne proizvodnje vam nudimo: 
* sedežne garniture od 50.000 SIT dalje 
* postelje 
* kavče, opremljene s šlarafija vzmetmi 
* šlarafija vzmetnice za zdravo spanje 

Nudimo kompleten servis oblazinjenega 
pohištva, ki ga izdelamo tudi po vaših željah. 
Možnost obročnega plačevanja. 

Obiščite nas od 9. do 13. in od 15. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 12. ure. 

Sodne cenitve 
gradbene stroke, 
dokapitalizacija 
firm in 
denacionalizacija, 
popisi in izvajanje 
gradbenih del. 

Fincinger 
Zori slava, 
Podgorje 46, 
tel.: 812-052. 

XAXOJULUJL»JUUUXaJJULg.fl i » «JUUUA*JULMJL«X«JUU^^ 

e n a 

SVETOVANJE 
ZA MALE ŽIVALI 

ZAJC RADOVAN 
DR. VET. MED. 

T E L . : 728-753 
HOMEC, VSI. ULICA ŠT. 17 

f ? 7 3 8 4 0 9 

M a l i o g l a s i 
Garsonjero v Kamniku 30 m2 

prodam. Tel.: 815-082. 
400 I hrastovo kad prodam. 
Tel.: 372-650, zvečer oz. Kle
men, Špitalič 20. 
Garažo (triplex) na Kranjski 
cesti ugodno prodam, tel.: 
813-817. 
Prodam enoinpolsobno stano
vanje 50 m2 v ulici Matije 
Blejca 16 v Kamniku. Tel.: 
815-569. 
Dvosobno stanovanje v I. nad
stropju na Kranjski cesti pro
dam. Tel. 814-512 (zvečer). 

S A L O N P O H I Š T V A N U D I S U P E R 

U G O D N O S E D E Ž N E G A R N I T U R E 

s 30% popustom pri gotovinskem plačilu ali na obročno 
odplačevanje VSE LETO (12 mesecev!) brez obresti! 

Pokličite nas na tel. 816-296 ter nas obiščite na Kranjski cesti 
1 b in izkoristite izredno priložnost. 

PRIPOROČAMO VAM NAKUP OZIMNICE V SADNI DREVESNICI (tel. 813-352), 
DISKONTU (tel. 812-580) in ostalih prehrambenih trgovinah. 

KOČNA SKRBI ZA SVOJE KUPCE! 

UGODNA PONUDBA V VSEH PREHRAMBENIH TRGOVINAH 

s 

č o k o l a d a M i lka m l e č n a 300 gr 
rum Fructa l 1/1 
B r a n d y M c G r e g o r 1/1 
s v e č e p i r a m i d a ve l ika 
s v e č e p i r a m i d a s redn ja 
v ino be lo VITICA 1/1 
m o k a p o s e b n a Ž I T O 1/1 
s a l a m a k a m n i š k a 
mini sir 
sir maxi s p e c i a l 

267, 
1.091, 
1.158, 

141, 
120, 
149 

70 
663 
982 
788 

50 SIT 
OO SIT 
OO SIT 
1 0 S I T 
20 SIT 
90 SIT 
9 0 S I T 
30 SIT 
80 SIT 
10 SIT 

Pridite in se prepričajte! 

Ne pozabite naše NAGRADNE AKCIJE, ki še traja. Za vsak nakup nad 2.000,00 
SIT dobite v vseh PE KOČNE nagradni kupon. 
Nagradno žrebanje bo 5. novembra ob 11. uri pred DISKONTOM. 
Za srečne kupce smo pripravili bogate nagrade: 
nagradno potovanje za 2 osebi in 20 praktičnih nagrad (sušilni stroj, smuči, 
ko lo . . . ) 

K U P U J T E V K O Č N I ! 
t n n n n r v r i r r r n r v T n r r ^ 
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N A P R E D E K 

N A P R E D K O V A AKCIJA OKTOBER '94 
V V S E H ŽIVILSKIH T R G O V I N A H IN DISKONTIH 

Čokolada Milka, lešnik celi, 300 g 264,00 SIT 
Čokolada Milka, mlečna, 100 g 85,00 SIT 
Čokolada Milka, smetana, 100 g 88,00 SIT 
Čokolada Lila Pause, jagoda, 34 g 35,00 SIT 
Keksi Mozaik, čokoladni, 480 g, Krašcommerce 223,00 SIT 
Napolitanke Vatel kocke, 1 kg, Koestlin 311,00 SIT 
Napolitanke Hazelnut, 500 g, uvoz 209,00 SIT 
Olje rastlinsko, mešano, Cekin, 1 I 167,00 SIT 
Olje sončnično, Cekin special, 1 I 170,00 SIT 
Moka T-400, posebna, 1 kg, Žito 66,00 SIT 
Ananas kompot, koščki, 820 g, uvoz 135,00 SIT 
Primorska salama, Kras Commerce Sežana kg 2.034,00 SIT 
Kraška domača salama, Kras Commerce kg 2.129,00 SIT 
Kraški pršut BK, kosi, VP Kras Commerce kg 3.144,00 SIT 
Pariška salama, Meso Kamnik kg 554,40 SIT 
Sir Zdenka, 180 gr, 13 M d.o.o. 188,00 SIT 
Sir Zdenka, special, 180gr, 13 M d.o.o. 188,00 SIT 

Vino Veseli Martin, belo, 1 I 127,00 SIT 
Vino Laški rizling, 0,75 I, Vino Bizeljsko 251,00 SIT 
Rum Alko, 1 I, Fructal 997,00 SIT 
Liker Kivi, 0,701, Dana 839,00 SIT 
Vinjak Slovin, 1 I 939,00 SIT 
Sok Fructa orange 50%, BP, 1 I 115,00 SIT 
Sok Jabi, 11, BP, Fructal 88.00 SIT 
Lahko pivo Laško, 0,33 1, pločevinka 48,00 SIT 
Bibita tonic, 1,51, Fructal 111,00 SIT 
Bibita orange light, 1,51, Fructal 87,00 SIT 

A ? 

O 

Pralni prašek AVA, 4,5 kg 1.678,00 SIT 
Pralni prašek VVeisser riese, 3 kg 800,00 SIT 
Pralni prašek Ariel, 2,4 kg 762,00 SIT 
Mehčalec Ciklam, 4 I 361,00 SIT 
Mehčalec Schmeichel vveich, 41 399,00 SIT 
Detergent za posodo Acta, 540 ml, koncent. 169,00 SIT 
Čistilo Stelex, 750 ml 257,00 SIT 
Toal. milo Nivea, 5+1 410,00 SIT 
Gel za tuširanje FA FRESH, 250 ml 225,00 SIT 
Peneča kopel FA FRESH, 500 ml 345,00 SIT 
Deodorant FA FRESH, spray, 150 ml 251,00 SIT 
Deodorant FA FRESH, roll on, 50 ml 233,00 SIT 
Deodorant FA FRESH, pump spray, 75 ml 267,00 SIT 
Subrina po vsakem umivanju las, 200 ml 220,00 SIT 
Šampon Kismi jabolko, 300 ml 169,00 SIT 
Zobna krema Biodent, 75 gr 120,00 SIT 
Damski vložki Viriana extra, 20 kos 196,00 SIT 
Damski vložki Viriana extra p.p., 20 kos 225,00 SIT 
Toaletni papir Pamela, 12 kos 397,00 SIT 
Toaletni papir Carlina bela, 10 kos 215,00 SIT 
Toaletne brisače natura, 2 kos 107,00 SIT 
Servieti, 33x33/20, tiskani, Paloma 76,00 SIT 
Sveča Alfa 83,00 SIT 
Sveča Karla 109,00 SIT 
Sveča Lanterna, velika 137,00 SIT 
Sveča Derby 144,00 SIT 
Nogavice, žen., hlačne, Collant Carol 296,00 SIT 
Nogavice, žen., hlačne, Golden lady 191,00 SIT 
Sušilec perila - stojalo 1.260,00 SIT 
Kuhinjska tehtnica Nina, 2 kg 1.507,00 SIT 
Otroška trenirka 3.260,00 SIT 
Moška in ženska trenirka 3,990,00 SIT 

KUPUJTE V NAPREDKU! 
KVALITETNO BLAGO, UGODNE CENE, PRIJAZNI PRODAJALCI 

S v e d r a 
Trgovina z obutvijo 
Kamnik, Perovo 26 
(ob kamniški obvoznici, nasproti 
Diskonta Kočna) teL 813-127 

Cenjene stranke obveščamo, 
da smo se preselili 
v poslovno-trgovski center 
ob kamniški obvoznici. 
Po ugodnih cenah vam nudimo pestro izbiro: 
• obutve za vso družino 
• torbic 
• nogavic 
• čistil za obutev... 

Možnost plačila na več obrokov ali s plačilnimi 
karticami LB, Eurocard in Activa. 

Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

Dragi kupci, obiščite nas tudi na novi lokaciji! 

Kamnik, Usnjarska 9, 
tel: 817-203 

P O O B L A Š Č E N A P R O D A J A L N A 

VELIKA IZBIRA: 
- pralni in sušilni stroji 
- pomivalni stroji 
- hladilniki in štedilniki 
- hladilne omare in skrinje 
- TV aparati in glasbeni stolpi 
- mali gospodinjski aparati 

velika Izbira rezervnih delov Gorenje 
* N O V O - prodaja peči na petrolej 
PLAČILNI POGOJI: 

- popust za gotovinska plačila 
- 1+5 obrokov brez obresti 
- 1+8 obrokov (obresti na 6., 7. in 8. obrok - 9%) 
- prodaja na zakup (LEASING) na 25 obrokov 

BREZPLAČNA DOSTAVA 
Odprto od 9. do 12. in od 14. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 13. ure. 

I PIZZERIA 
» 9 0 2 « 
V CENTRU 
GORNJEGA GRADA 

Slaščičarna 

L E N Č E K « 
v K o m e n d i , K r e k o v a 1 0 
t e l . 8 4 1 - 2 9 1 

vas prisrčno vabi, da poskusite naše 
raznovrstne slaščice, sladolede 
in sladoledne jedi, sadne kupe, alkoholne 
in brezalkoholne osvežilne pijače ter se 
sprostite ob skodelici dobre kave. 

Obiščite nas ter nam zaupajte vaše 
skrite sladke želje, katere vam bomo 
skušali izpolniti. 
Odprto vsak dan od 10. do 20. ure, ob torkih zaprto. 
Sprejemamo naročila za pecivo in torte vseh vrst! 
Se priporočamo! Janez Lonček 

slaščičarski in kuharski mojster 

M M E R L I N 
WLM V I D A R T 

V f C KOT 1000 ORIGINALNIH 

Video 
mm H H K A S E T I 

1 večjo, razširjeno ponudbo 
filmov Vas vabimo 
v našo videoteka 

vsak dan... 

PON-PET U h - 2 1 \ SOB 1 7 h - 2 l h 

ŠUTNA 76, Kamnik, (za Korobačem), 812-611 

VAS VABI 
NA PIZZE 
IZ KRUŠNE 
PEČI. 

N u d i m o v a m 

več vrst p izz . % I 
vil 

GORNJI no. 

i <-*> 
co 

K-

P o l e g p i z z v a m p r i p o r o č a m o še : 
* d o m a č i narezek 
* suhe klobase 
* polsuhe kuhane klobase 
* polsuhe p e č e n e klobase 
* banana split 
* sadno kupo 
* ledeno kavo 
* s ladoled 

Odprto vsak dan od 13. do 23. ure, ob ponedeljkih zaprto. 

Priporočamo tudi obisk gostilne 

»Pri Mejašu« na Črnivcu! 

Prepričajte se o naši zanimivi ponudbi! 
> o c o o o o e o c o o c o e c o o o o c c o c o o o o c o c o o o o a < 

Kamniški ObČan_ u s t a n o v j , e | j Skupščina občine Kamnik, izdaja
telj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska 3/a, direktorica Saša Mejač, oec. 
Ureja uredniški odbor. Glavni in odgovorni urednik Franc Svetelj. Stro
kovna sodelavka Vera Mejač. Lektorica Breda Podbrežnik Vukmir. Teh
nični urednik Bojan Knavs. 
Na podlagi zakona o prometnem davku (Ur. lisi RS, št. 4/92) in mnenja 
Urada vlade za informiranje (št. 23/231-93 z dne 15. 9. 1993) sodi časopis 
med proizvode informativne narave po 13. točki tarifne številke 3, za 
katere se plačuje 5-odstotni davek od prometa proizvodov. 
Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 11.200 izvodov in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredništva: Kamnik, 
Glavni trg 24 (občina), tel./fax: 831-311. Žiro račun: Bistrica, d.o.o., 
50140-603-53872. 
Rokopisov in fotografij ne vračamo. Tisk OP D E L O - Tisk časopisov in 
revij, Ljubljana. Dunajska 5. 


